
V radovljiški občini je bil v petek na obisku sekretar izvršnega komiteja predsedstva CK ZKS Franc Šetinc in član nadzorne komisije CK ZKJ Franc Bukovinsky. Franc Šetinc je popoldne go
voril tudi na zboru komunistov radovljiške občine v festivalni dvorani na Bledu. - Foto: F. Perdan 
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Ustanovitelji: občinske konference SZDL 
Jesenice, Kranj, Radovljica, Škofja Loka 
in Tržič — Izdaja ČP Glas Kranj. Glavni 
urednik Igor Slavec — Odgovorni ured

nik Albin Učakar 

Kranj, torek, 3. 2. 1976 
Cena: 1,50 dinarja 

List izhaja od oktobra 1947 kot tednik, 
od januarja 1958 kot poltednik, od janu
arja 1960 trikrat tedensko, od januarja 
1961 kot poltednik ob sredah in sobotah, 
od julija 1974 pa ob torkih in petkih. 

G L A S I L O S O C I A L I S T I Č N E Z V E Z E D E L O V N E G A L J U D S T V A Z A G O R E N J S K O 

Gorenjci na beli olimpiadi 
Jutri bo 
v Innsbrucku 
zagorel 
olimpijski ogenj 

Ponosni smo, daje dobra polovica jugoslovanskih športnikov na 
12. zimskih olimpijskih igrah v Innsbrucku članov gorenjskih 
športnih kolektivov, kar potrjuje kakovost zimskih športov na 
Gorenjskem, hkrati pa je pomemben prispevek k vzgoji mladega 
športnega rodu — Vsi naši olimpijci in njihovi trenerji obetajo 
v izjavah za Glas borbenost, dostojno zastopanje domovine in 

rezultate, primerne zmožnostim in znanju 

»Modri« olimpijci so se v nedeljo 
Poslovili od domovine in odšli na 
odgovorno poslanstvo — na 12. zim
ske olimpijske igre v tirolski Inns
bruck! Športniki in vsi, ki jih bomo v 
domovini spremljali, želimo in pri
čakujemo solidne in razveseljive 
rezultate ter športno borbo. Vemo, 
da je vsako napovedovanje rezulta
tov pred vsakim tekmovanjem tve
gano. Za olimpijske igre to še 
posebej velja. To je tekmovanje nad 
tekmovanji, kjer nihče ničesar ne 
Prepušča naključju, kar je cilj vsa
kega športnika in za kar posamez
niki žrtvujejo leta in leta športnega 
Življenja. Zato so prav dosežki na 
°limpiadah najvrednejši! 

Pred odhodom na igre predstav
ljamo večino našega zastopstva. 
Predvsem pa tiste športnike, ki so 
člani gorenjskih športnih kolektivov. 
Olimpijci so za Glas povedali tudi 
nekaj vtisov. Enako velja tudi za vse 
štiri zvezne trenerje, potnike na 
olimpijske igre, ki so prav tako ugo
dili naši prošnji. 

SMUČARSKI SKAKALCI 

BOGDAN NORČIČ iz Kranja, rojen 
19. septembra leta 1953, elektrikar v kranj
ski Iskri: 

»Sodelovanje na olimpiadi je cilj vsakega 
športnika. Če ga kdo od nas ne bi imel, potem je 
bolje, da ostane doma. O rezultatih in borbe
nosti skakalcev ne bi želel govoriti, ker nekateri 
športni novinarji moje izjave jemljejo neresno! 
Sicer pa lahko povem, da smo se na Innsbruck 
pripravljali največ kar je bilo mogoče. Trenirali 
smo od jutra do poznih večernih ur. Vztrajno 

Razpored prireditev 
v Kranju 

0 6 letošnjem slovenskem kulturnem prazniku 
8. februarju 1976 — obletnici smrti našega 
največjega pesnika doktorja Franceta Pre

šerna 
4. februarja ob 18. u r i : 

razgovor s prof. dr. Marjo Boršnikovo o slovenski literarni zgo
dovini (v renesančni dvorani stare Mestne hiše, Titov trg) 

5. februarja ob 20. u r i : 
koncert Učiteljskega pevskega zbora »Stane Žagar« v dvorani 
Dijaškega doma na Zlatem polju 

6. februarja ob 18. u r i : 
slavnostni koncert v dvorani Glasbene šole Kranj 

6. februarja ob 18. u r i : 
razstava ilustracij ob Prešernovih pesnitvah — akad. slikar Miha 

K Maleš in drugi (galerija v Prešernovi hiši) 
6. februarja ob 18.30: 

razstava osnutkov Tihčevih velikih plastik (galerija v stari Mestni 
hiši) 

6. februarja ob 19. u r i : 
koncert solospevov slovenskih skladateljev (sodelujejo: sopra-
nistka Ileana Bratuž-Kacjan, basist Jože Stabej in pianist Igor 

• Dekleva) v renesančni dvorani stare Mestne hiše 
7. februarja ob 17. u r i : 

komemoracija pri pesnikovem grobu v Prešernovem gaju 
7. —14. februarja: 

teden slovenske drame 
(sodelujejo s predstavami: 
Slovensko narodno gledališče Maribor, _. v 

Slovensko ljudsko gledališče Celje, 
Stalno slovensko gledališče Trst, 
Mladinsko gledališče Ljubljana, 
Primorsko dramsko gledališče Nova Gorica, 
Slovensko narodno gledališče — Drama Ljubljana, 
Narodno pozorište Leskovac, 
Eksperimentalni gledališči Pekarna in Glej 
ter Prešernovo gledališče Kranj) 

7. februarja ob 19. u r i : 
podelitev Prešernovih plaket zaslužnim ljudsko-prosvetnim dde-
lavcem s področja občine Kranj (dvorana Prešernovega gledališi&f>») 

7. —14. februarja: 
razstava v avli Osrednje knjižnice Kranj — »Prešeren v ppr&vdihb« 

Bogdan Norčič Ivo Zupan 
delo mora roditi sadove. Želel bi, da bi jih do
segli prav na olimpijskih igrah! Za olimpijska 
skakalna odličja se bodo po moje potegovali 
Avstrijci z Innauerjem na čelu in tekmovalci 
Nemške demokratične republike. Lahko pre
seneti tudi kdo drug, na primer Hobak. Veter in 
slabo vreme lahko vse napovedi postavita na 
glavo.« 

IVO ZUPAN iz Breznicc, rojen 1. avgusta 
leta 1956, elektrikar v Verigi Lesce: 

»Olimpiada je vsakega športnika psedvsem 
velika odgovornost. Moja je še večja, saj bom 
prvič med udeleženci iger in dolgo nisem pri
čakoval, da bom opravičil zaupanje selektorjev. 
Pričakujem čim boljše skoke, tako svoje kot od 
prijateljev. Zame je že sama uvrstitev v repre
zentanco največji uspeh doslej. Vso sezono smo 
dobro delali in naši napori morajo do konca 
leta pokazati rezultate.« 

BRANKO DOLHAR iz Ljubljane, rojen 
2. februarja leta 1949, strojni tehnik pri 
Delu Ljubljana: 

»Če bomo skakalci pozorni na pomanjklji
vosti, ki so včasih kar začetniške, in jih v 
Innsbrucku ne hotno ponavljali, bo naše po
slanstvo uspešno. Smo pač takšni, da napake 
največkrat prihajajo do izraza prav na velikih 
tekmovanjih. Na nobenih igrah takšne vred
nosti še nisem bil, zato je bil moj jalj uvrstitev v 
reprezentanco. Njen zadnji trening je bil med 
najboljšimi doslej tploh. Vadili smo na snegu, 
tekli in pridobivali na moči v telovadnici, 
bazenu in savni . . .« 

JANEZ DEMŠAR z Jesenic, rojen 25. fe
bruarja leta 1951, metalurški tehnik v jese
niški Železarni: 

»Moji olimpijski cilji so dobro skakanje, 
športna borba in dostojno zastopanje Jugo
slavije na največji zimski športni prireditvi. V 
reprezentanco se je bilo težko uvrstiti. Ker 
nihče od nas ni izpolnil norme, so bile izbirne 
tekme nujne. Priprave na Innsbruck so bile 
dobre. Za takšne treninge bi se kazalo še odlo
čati, saj treniranje in tekmovanje hkrati ne so
dita skupaj. Pri skakalcih bodo imeli glavno 
besedo Avstrijci in Vzhodni Nemci. Japoncev 
ne poznamo.« 

ALPSKI SMUČARJI 
Na Olimpijske igre potujejo štirje. To so 

Bojan Križaj, Miran Gašperšič, Andrej Koželj 
in Ajdin Pašovič. Gorenjca sta pred odhodom 
povedala nekaj »olimpijskih pričakovanj«. 

Branko Dolhar Janez Demšar 

BOJAN KRlZAJ iz Tržiča, rojen 3. ja
nuarja leta 1957, dijak Gimnazije v Šent
vidu: 

»Povoda! bom tisto, kar bi vam dejal vsak ' 
udeleženec olimpiade. Boril se bom za čim 
boljše uvrstitve. Vsako napovedovanje je tve
gano. Tekmovalci bomo tako izenačeni, da si 
lahko .'}<). ali 10. na primer. Vsaka napaka te 
lahko stane deset mest. Vozil bom slalom in 
veleslalom. Smuka pa na osnovi odločitve tre
nerja Vogrinca ne bom peljal. Sicer pa sem v 
letošnji sezoni pričakoval večjo zanesljivost. 
Mogoče so me ljudje previsoko cenili, pa jih 
nisem želel razočarati. Kljub temu sem s seboj 
zadovoljen. Se nikdar nisem v začetku se/one 
dosegal takih uvrstitev. Omenjam Livigno, Ne-
vejsko sedlo in Kitzbuchl, kjer sem bil po prvi 
vožnji celo deseti. Tudi na težki vvengenski 
progi sem imel dober čas, pa sem žal nesrečno 
padel. To je eden najtežjih slalomov.« 

MIRAN GAŠPERŠIČ s Hrusice, rojen 
22. oktobra leta 1948, delavec v Železarni 
Jesenice: 

»O uspešnosti na olimpijskih igrah nisem 
veliko razmišljal, ker dolgo nisem vedel, ali 
bom šel ali ne. Če na hitro presodim, bi bila 
zame slalomska uvrstitev pod 20. mesto uspeli, 
slabša uvrstitev pa neuspeh. Skoda, da nismo 
večkrat trenirali smuk, ker bi bile naše mož
nosti v kombinaciji večje. Sodelovanje na olim
pijskih igrah je za vsakega športnika čast in 
življenjski cilj. Jaz pri tem nisem izjema in se 
poti v Innsbruck kljub odgovortiosti veselim!« 

SMUČARSKA TEKAČA 

Milena Kordež z Jamnika in Maks Jelene iz 
Dražgoš bosta v Innsbrucku zastopala naš te
kaški šport. Zadnje predolimpijske dneve sta 
preživljala v Bohinju skupaj s trenerjem 
Gašperjem Kordežem. 

MILENA KORDEZ z Jamnika, rojena 
10. septembra leta 1953, študentka Visoke 
šole za telesno kulturo v Ljubljani: 

»Zaradi zahtevnih norm nisem pričakovala 
potovanja na olimpiado, zato smo dekleta tudi 
olimpijske priprave jemale z določeno rezervo. 
Presenečenje ob odločitvi komiteja je bilo zato 

Milena Kordež Maks Jelene 
še večje. Nastop v Innsbrucku je zame pred
vsem velika obveza. Treba bo opravičiti za
upanje ljudi. Sama bom in zato imam že danes 
tremo. Da bi šli vsaj skupaj z Beštrovo! Od 
mene ne pričakujte preveč. Ne vem, kam sodim 
v svetovnem ženskem tekaškem športu. Žensk«: 
imamo premalo mednarodnih tekem . . . Uvrsti 
ti se v državno reprezentanco je že velik uspeh 
Potovati na olimpiado, ki nima zgolj tekmo
valnega značaja, temveč prispeva k zbliževanji 
med narodi, pa je še veliko več!« 

MAKS JELENC iz Dražgoš, rojen 26. ma 
ja leta 1951, zaposlen v Iskri Železniki: 

»V Innsbrucku bom skušal čim bolje teči. Z« 
Jugoslavijo bi bilo boljše, če bi šla še Kalan in 
Tajnikar. Tekmujem 12. sezono. Imel sem ži 
več priprav kot letos, vendar so letošnje kva
litetnejše in boljše. To je pred potjo na olim
piado zelo dobro. Menim pa, da je vsakemu 
državnemu reprezentantu cilj tekmovati na 
olimpijskih igrah.« 

HOKEJ NA L E D U 

Naša hokejska odprava šteje 1H igralcev. Med 
njimi je tudi šest igralcev Jesenic. Na pripravah 
je bil tudi sedmi, vendar je vodstvo reprezen
tance našlo zanj zamenjavo. Tudi jeseniške 
repre/entante smo pred odhodom v Innsbruck 
prosili za kratke izjave. 

IVAN ŠČAP, rojen 3. decembra 1955, 
ključavničar v Železarni Jesenice: 

»Zame je Innsbruck prva olimpiada. B sku
pina, v kateri bomo nastopali, je tako izenače
na, da smo lahko prvi ali zadnji. Vendar priča
kujem 3. mesto. Priprave so bile dobre in siste
matične. Začele so se praktično že konec lanske 
sezone.« 

EDO HAFNER, rojen 19. januarja leta 
1955, tehnik v Železarni Jesenice: 

»Prvič potujem na olimpijske igre. Osvojitev 
drugega ali tretjega mesta v B skupini bi bila za 
nas izreden uspeh. Treningi so bili dobri in tudi 
preizkusne tekme dovolj močne. Za zdaj sem 
razporejal) v drugi napad Olimpiada? To je do 
godek, ki se pojavlja vsake štiri leta. Sodelova
nje na igrah je cilj vsakega športnika.« 

SILVO POLJANŠEK, rojen 25. decembra 
leta 1951, strojni tehnik v jeseniški Žele
zarni: 

»Bil sem v Sapporu, kjer se nismo najholjt 
odrezali, in potujem v Innsbruck. Obe olimpi
adi sta zame krona športnega udejstvovanja. 
Kaj pričakujem od Innsbrucka. Združene 
države so za nas premočne. Enakovredno pa se 
bomo lahko kosali z Komuni, Japonci in Nor
vežani. Olimpijske priprave pa so bile vseeno 
malo prekratke.« 

Nadaljevanje 
na 12. strani 

Bojan Križaj Miran Gašperšič 

Slovesna podelitev 
Prešernovih nagrad 
Letošnja slovesna podelitev P r e š e r n o v i h na

grad gorenjskih občin bo v petek, 6. januarja, ob 
18. ur i v festivalni dvorani na Bledu. Nagrade 
n a m r e č po dogovoru vsako leto podelijo v drugi 
gorenjski občin i in letos je pr i š la na vrsto radov
lj iška. Kdo bodo nagrajenci, pa bodo ta teden raz
pravljale in odločale na sejah vse gorenjske ob
č inske skupšč ine . 

Organizatorja letošnje svečane podelitve na
grad — radovl j i ška obč in ska skupšč ina in kultur
na skupnost — sta poskrbela tudi za kvaliteten 
kul turni program. Po podelitvi nagrad bodo na
stopili združeni pevski zbori iz Podnarta, Radov
ljice in Zasipa, Zlata in Drag i ša Ognjanovič ob 
k lav i r sk i spremljavi Dane Hubadove, č lanica 
Mladinskega gledal išča Ljubljana Milena Grm in 
solist s saksofonom Andrej A r n o l . A. 2. 

N a r o č n i k : 



Štetje 
le ob soglasju 

manjšine 
Glasilo vladajoče sociali

stične stranke na Koroškem 
Kartner Tageszeitung je pred 
dnevi objavi/o izvlečke iz 
izjave kanclerja dr. Kreiske-
ga, V kateri je govoril 6 prešte
vanju manjšine na Koroškem. 
Kancler je dejal, da je prešte
vanji' močno le ob soglasju 
manjšine in da bo o teh stva
reh odločala zvezna vlada, 
»koroške prijatelje« pa bo le 
povprašala za mnenje. 

Jubilej 
Komunista 

V Trbovljah je bila v nedeljo 
sklepna prireditev ob proslav
ljanju 50-letnice izhajanja Ko
munista. Proslave so se udele
žile delegacije vseh republi
ških in pokrajinskih komite
jev, delegacije vseh slovenskih 
občin, zveznih organov in or
ganizacij ter JLA. Slavnostni 
govornik je bil sekretar IK 
predsedstva CK ZKJ Todo 
Kurtovič, ki je poudaril, da 
Komunist v zadnjem času ni le 
močno povečal naklade, tem
več je tudi močno okrepil svojo 
kritično ost ter zgledno razvil 
svojo mednarodno dejavnost. 

HE Bočac 
1979? 

Priprave za začetek gradnje 
hidroelektrarne Bočac na Vr
basu — njena moč bo 110 me-
gavatov, prehajajo v sklepni 
del. Trenutno še tehtajo po
nudbe posameznih proizva
jalcev opreme, že poleti pa 
bodo začeli s pregrajevanjem 
Vrbasa in pripravljanjem pro
storov za namestitev turbin in 
druge energetske opreme. Če 
ne bo nepredvidenih težav, 
bodo elektrarno dali v pogon 
čez tri leta. 

Manjši 
proračun 

Letošnji proračun SAP Voj
vodine znaša 5,4 milijarde di
narjev, vendar od tega skoraj 
dve tretjini pomeni prispevek 
za proračun federacije. To po
meni, da bo Vojvodini ostala 
le milijarda in 891 milijonov 
dinarjev. To pa je za 32 mili
jonov dinarjev manj kot lani. 
Upoštevati pa je treba, da so 
letos v zveznem proračunu 
znatno povečali sredstva za 
intervencije v kmetijstvu in 
kompenzacije. Vojvodina pa 
je izrazito kmetijska pokra
jina. 

Tanker 
zaSZ 

V ladjedelnici 3. maj so spu
stili v morje tanker z nosilno
stjo 40.000 ton, ki ga gradijo 
po naročilu moskovskega Su-
do-importa za sovjetsko tr
govsko mornarico. Tanker bo 
nosil ime Jacques Duclos. 
Dolg je 195 in širok 28 me
trov. Poganjal ga bo motor s 
17.400 konjskimi močmi in bo 
dosegel hitrost 17 vozlov na 
uro. 

Povečana 
proizvodnja 

Zavodi Crvene zastave na
črtujejo v naslednjih petih 
letih povečano proizvodnjo 
potniških vozil s sedanjih 125 
tisoč na 255 tisoč letno. Po
sebno nameravajo povečati 
proizvodnjo gospodarskih vo
zil in sicer za 22,5 odstotka let
no. V Crveni zastavi poudar
jajo, da so takšni načrti raz
voja izdelani na podlagi pro
učevanja potreb domaČega 
trga in možnosti izvoza. 
Osnova je bila ocena, da bo 
jugoslovansko tržišče potre
bovalo 1980. leta 300.000 oseb
nih in 33.000 gospodarskih 
vozil. 

Novi izdelki 
Ei Niš bo letos ponudila do

mačim in tujim kupcem pred
vidoma več kot 120.000 pral-, 
nih in pomivalnih strojev. Po
leg tega pa bo serijsko začela 
izdelovati tudi likalne in su
šilne stroje za perilo. 

Jesenice 
Člani komisije za mladinske delovne akcije pri občinski konferenci ZSMS 

so na zadnji seji pripravili dokončen program lokalnih delovnih akcij v jese
niški občini za leto 1976. Skupno bodo izvedene tri delovne akcije, prva bo 
enodnevna, ostali dve pa dvo- ali večdnevne. Kje bodo akcije izvedene, še ni 
točno določeno, tečejo pa razgovori s predstavniki delovnih in drugih orga
nizacij, ki naj bi priskrbele delo. J. R. 

Učenci osnovne šole Tone Čufar na Jesenicah so v avli svoje šole pripravili 
razstavo lepakov, ki pozivajo starše,.naj glasujejo na referendumu za samo
prispevek, (ds) — Foto: F. Perdan 

Program sodelovanja z zdomci 
Radovljica — Pri občinski konfe

renci socialistične zveze se je v pone
deljek, 19. januarja, sestala komisija 
za sodelovanje z delavci, ki so na za
časnem delu v tujini, za sodelovanje 
z zdomci in drugimi jugoslovanskimi 
narodi. Na seji so se dogovorili, da 
bodo v letošnji program delovanja in 
sodelovanja zajeli politično, kultur
no, športno in izobraževalno dejav
nost. 

Po nepopolnih podatkih je iz ra
dovljiške občine prek 600 občanov, 
ki začasno bivajo v tujini. Vendar 
komisija predlaga, da bi se neposred
ni stiki in sodelovanje tudi v prihod
nje obdržali le s Slovenskim kultur-
no-športnim društvom Bled iz Essna 
v Zvezni republiki Nemčiji. Vse 
krajevne konference socialistične 
zveze v občini pa naj bi ugotovile, 
koliko občanov iz njihovega področ
ja je na začasnem delu v tujini. Po
vsod tam, kjer je na delu v tujini 
prek 30 občanov, naj bi ustanovili 

Cesta JLA 6/1 
nebotičnik 

PROJEKTIVNO 
P O D J E T J E 
K R A N J 
Izdeluje n a č r t e za vse 
vrste visokih in nizkih 
gradenj. Razpolaga z na-

.črti tipskih projektov 
stanovanjskih h i š in 
gospodarskih poslopij. 

Težave tudi 
v sp lošn i 

porabi 
Kranj — V torek, 27. januarja, 

so se v Kranju zbrali predstavniki 
gorenjskih občin in republiškega 
sekretariata za finance in raz
pravljali o družbenem dogovoru o 
splošni porabi oziroma o letošnjih 
sredstvih za občinske proračune. 
Skupna ugotovitev je bila, da se 
tudi pri tem dogovarjanju pojav
ljajo podobne težave kot pri 
skupni porabi. Tudi tokrat pri
manjkuje časa, razen tega ni me
ril za pravilno vrednotenje sploš
ne porabe in do velikih razlik pri
haja pri solidarnosti. 

Najbolj nezadovoljni s seda
njim načinom financiranja sploš
ne porabe pa so v Kranju. Zakaj? 
Na kranjsko občino namreč 
odpade kar ena šestina vsega de
narja, ki ga slovenske občine dajo 
kot solidarnostno pomoč drugim. 
Ob tem pa je za Kranj značilna 
zelo nizka poprečna poraba na 
prebivalca in zaostaja kar za le
pim številom drugih razvitih ob
čin. Vzroki za to so v razbreme
njevanju gospodarstva in nižje 
splošne porabe v prejšnjih letih, 
ki je zdaj osnova za vsakoletno 
načrtovanje. 

Razen tega so na posvetu opo
zorili, da so le gorenjske občine 
lani iz proračunov izločile social
no skrbstvo. V drugih občinah pa 
to niso naredili in so zato po
nekod dobili tudi dodatna sred
stva iz solidarnosti. A. Z. 

tudi ustrezne komisije. To nalogo 
naj bi opravili do konca februarja 
letos. 

Glede na povabilo Slovenskega 
društva Bled iz Essna, ki bo marca 
pripravilo kulturno-zabavno priredi
tev v počastitev dneva žena, so skle
nili, da bo na tej prireditvi sodelova
la folklorna skupina D P D Svoboda 
Tomaž Godec iz Bohinjske Bistrice. 
Hkrati pa bi takrat odpotovala v 
Essen delegacija, sestavljena iz 
predstavnikov socialistične zveze, 
sindikatov, samoupravne interesne 
skupnosti za kulturo, Zavoda za 
zaposlovanje in radovljiške poslovne 
enote Ljubljanske banke. Ker bo v 
avtobusu predvidoma prostor še za 
20 potnikov, komisija predlaga sin
dikalnim organizacijam v podjetjih, 
da najzaslužnejšim delavkam omo
gočijo brezplačno udeležbo na pri
reditvi v Essnu. JR 

Vlak bratstva 
in enotnosti 
v Sloveniji 

Vlak bratstva in enotnosti z gosti 
iz SR Srbije bo prispel v Slovenijo 
5. junija letos. Tako so po pogovorih 
s predstavniki srbskega koordinacij
skega odbora sklenili člani našega 
koordinacijskega odbora za pripravo 
sprejema vlaka na sestanku, ki je bil 
pred dnevi v Celju. Predstavniki 
naših občin, prijatelje iz Srbije bo 
gostilo šestindvajset občin, bodo 
vlak pričakali že v Zagrebu, nato pa 
bodo sprejemi še v vseh večjih kra
jih ob poti Vlaka bratstva in 
enotnosti. Kompozicija za Gorenj
sko se bo odcepila v Zidanem mostu. 
Tudi gorenjske občine, ki bodo go
stiteljice gostov iz Srbije, bodo 
povsod pripravile prisrčne sprejeme. 

Z Vlakom bratstva in enotnosti bo 
prispelo v Slovenijo približno 900 go
stov. V karavani bodo gostitelji na
ših nekdanjih pregnancev in njihovi 
ožji družinski člani, kulturniške sku
pine, delegacije srbskih občin ter 
delegacija SR Srbije. 

Gostje iz Srbije bodo odpotovali 
domov 8. junija. -jg 

V Tržiču 
drugi del 

politične šole 
S preizkusi znanja o družboslov

nih vedah, filozofiji in ekonomski 
teoriji marksizma, s čimer so se se
znanjali udeleženci A programa par
tijske politične šole v Tržiču, se je 
pred kratkim začel B program te 
šole. Ciklusi predavanj bodo še na
prej ob petkih in sobotah. A 
program je imel predvsem teoretični 
značaj, B program pa ima več prak
tičnega. Udeležuje se ga precej mla
dih komunistov iz tržiške občine, ki 
teoretična znanja po predavanjih 
primerjajo z razmerami v tržiški 
občini. 

Slušatelji B programa so se že se
znanili z našimi družbenopolitičnimi 
razmerami pred 21. sejo C K Z K J , za 
katerega je značilen zastoj v razvoju 
samoupravnih socialističnih odno
sov, in idejnopolitičnimi osnovami 
informbirojevske emigracije. Do 
konca B programa šole bodo sluša
telji razpravljali še o dohodku kot 
motivu gospodarjenja, ekonomski 
vsebini samoupravljanja, samo
upravnem načrtovanju v socialistič
ni družbi, organiziranosti združene
ga dela, stabilizaciji gospodarstva, 
produktivnosti, mednarodni delitvi 
dela ter družbeni vlogi Zveze komu
nistov po 5. seji C K ZKS. Po kon
čanem B programu bodo slušatelji 
pripravili naloge, ki jih bodo zago
varjali pred komisijo. 

M . Krsnik 

Kranj 
Pri občinski konferenci socialistične zveze se bo ta teden sestalo več 

organov. Tako bo danes peta seja izvršnega odbora, na kateri bodo obrav
navali predlog sestava skupščine samoupravne interesne skupnosti za komu
nalno gospodarstvo in se dogovorili o nalogah pri ustanavljanju. Razpravljali 
bodo še o predlogu vprašalnika za obisk krajevnih konferenc socialistične 
zveze in se seznanili z informacijo o vlaku Bratstva in enotnosti. — Jutri se 
bo sestal na redni seji svet za družbeno ekonomske odnose pri občinski kon
ferenci socialistične zveze. Člani bodo obravnavali družbeni načrt občine za 
letos in razpravljali o ustanavljanju poslovnih skupnosti. — V četrtek pa bo 
pri občinski konferenci socialistične zveze razgovor o stanju v telesni kulturi 
v občini. 

Včeraj se je na šesti seji sestal koordinacijski odbor za društva in orga
nizacije. Obravnaval je pravila nekaterih organizacij in društev v občini. 

A. 2. 
Radovljica 

V radovljiški občini bodo letos na osnovi občinskega odloka o ustanovitvi 
sklada za financiranje potreb ljudske obrambe vse temeljne organizacije 
združenega dela, organizacije združenega dela, krajevne skupnosti, samo
upravne interesne skupnosti, družbenopolitične organizacije in občinska 
skupščina sklenile samoupravni sporazum o združevanju sredstev za skupne 
potrebe ljudske obrambe. Del sredstev bo občinska skupščina namenila v 
sklad iz proračunskih virov, vsi ostali podpisniki pa bodo prispevali po 100 di
narjev na zaposlenega. Združena sredstva v skladu se bodo uporabljala za 
organizacijo, opremo in pouk občinskih enot teritorialne obrambe in enot 
krajevnih skupnosti ter za civilno zaščito, nadalje za osnovni in dopolnilni 
pouk obrambe in zaščite prebivalstva, za organizacijo, opremljanje in uspo
sabljanje službe opazovanja, javljanja, obveščanja in alarmiranja. Prav tako 
se bodo s tem denarjem financirale vzgojne potrebe ter opremljanje organov 
ljudske obrambe v krajevnih skupnostih, gradnja in vzdrževanje objektov in 
naprav namenjenih za potrebe ljudske obrambe in nabava in vzdrževanje 
materialnih rezerv. V samoupravnem sporazumu je tudi predvideno, da bodo 
sredstva podpisnikom sporazuma vrnili, če bo sistemsko urejeno financiranje 
ljudske obrambe. 

Tržič 
Danes popoldne bo na občinski konferenci SZDL v Tržiču seja koordi

nacijskega odbora za proslave. Na seji koordinacijskega odbora bodo raz
pravljali o predlogu programa praznovanja 10. obletnice pobratenja med Ste 
Marie aux Mineš in Tržičem, o programu proslav za leto 1976 in pripravah na 
sprejem vlaka Bratstva in enotnosti. V ta namen bodo izvolili poseben odbor. 

Na zadnji seji komiteja občinske konference ZKS v Tržiču so izvolili 
delegate občinske konference ZKS za bližnja zasedanja predsedstva in kon
ference SZDL Tržič. Na predsedstvu kot na konferenci SZDL bo govora o" 
uveljavljanju delegatskega sistema v tržiški občini. Delegati ZK bodo Janez 
Piškur, Ivan Kapelj, Ida Ribnikar in Marjan Markič. Na omenjeni seji komi
teja so tudi razširili delegacijo ZK za občinsko konferenco SZDL in njene 
organe. Doslej je delegacijo predstavljal komite in med člani izbiral delegate. 
Po novem pa bodo delegati razen članov komiteja tudi člani medbočinskega 
sveta ZKS in še pet članov občinske konference ZKS. Tržiški komite je na 
zadnji seji imenoval Štefana Brezavščka in Zinko Srpčič v komisijo za ob
veščanje in propagando pri medobčinskem svetu Z K S za Gorenjsko. 

Pred zasedanjem občinske konference ZKS, ki bo 17. februarja, bo v orga
nizaciji Zveze komunistov tržiške občine vladala živahna aktivnost Osnovne 
organizacije in stalni aktivi se bodo seznanjali s stališči in sklepi 5. seje C K 
ZKS. Razert tega ima komite občinske konference v programu posvetovanje s 
sekretarji osnovnih organizacij in stalnih aktivov, sejo aktiva komunistov-
neposrednih proizvajalcev in še druga srečanja izobraževalnega in akcijskega 
značaja. Po konferenci bo na programu še nekaj seminarjev. Novost bo semi
nar za člane sekretariatov osnovnih organizacij, ki povsod še niso zaživeli. 

-jk 

Pester program nalog mladih 
v Gradisu 

V osnovni organizaciji ZSMS Gra
diš — TOZD delovna enota Jesenice 
je aktivnih več kot šestdeset mladih 
delavcev. Ustanovili so že tri komi
sije, in sicer za idejnopolitično delo, 
za delovne akcije ter za šport in re
kreacijo. V okviru osnovne organi
zacije deluje tudi marksistični kro
žek, ki si je za letošnje leto zadal 
zelo obširen program. 

Tudi za ostala področja je osnov
na organizacija ZSMS v Gradisu za 
leto 1976 pripravila obširen in hkrati 
pester akcijski program. Med drugim 
nameravajo predvsem pospešiti so
delovanje z mladimi delavci sorod
nih panog v drugih OO ZSMS. Tudi 
izobraževanja ne bodo zanemarjali, 
saj se bodo udeleževali vseh semi
narjev, ki jih organizira občinska 
konferenca ZSMS, nekaj predavanj 
pa nameravajo pripraviti tudi sami. 
Na delovne akcije bodo letos poslali 
več mladincev, poleg tega pa bodo 
nekaj akcij organizirali sami, tako 
da-bodo zbrali čimveč sredstev za 
normalno delo. V letošnjem letu 
bodo tudi poglobili sodelovanje z 

Dinar 
za jeseniškega 

prijatelja 
Kranjska gora — Učenci os

novne šole v Kranjski gori so na 
zboru vlagateljev šolske hranilni
ce sklenili, da bodo iz svojih skup
nih sredstev, iz obresti hranilnih 
vlog prispevali dinar za jeseniške
ga otroka vseh pet let, kolikor bo 
trajal samoprispevek. Vsako leto 
bodo nakazali 1.160 dinarjev pod 
geslom Več sonca in prostora tudi 
jeseniškim otrokom. 

Mladi iz Kranjske gore, ki ima
jo lepo, novo šolo so torej prvi 
dali zgled in prispevali denar za 
gradnjo novega vrtca in šole na 
Plavžu. • - . . •• D. S. 

družbenopolitičnimi organizacijami 
in samoupravnimi organi v delovni 
enoti ter poskrbeli, da se bo vanje 
vključevalo čimveč sposobnih in de
lavnih mladincev. J . R. 

Darilo za 
8. marec 
in vse dni 

v letu 
Akcija za nakup rentgenskega 

aparata za zgodnje odkrivanje raka 
na dojki, ki naj bi ga gorenjskim 
ženam poklonili namesto daril ob 
8. marcu, je stekla. Za prispevke se 
odločajo osnovne organizacije sin
dikata in posamezniki. Denar so na
kazali: 
1. RajkoFlerin, 

Kidričeva 36, Kranj 1.000 
2. Zmago Flerin, 

Kidričeva 36, Kranj 1.000 
3. Vladimir Flerin, 

Kidričeva 36, Kranj 300 
4. Marija Šmid, 

Na Plavžu 58, Železniki 100 
5. Zalika Radikovič, 

Kebetova 8, Kranj 500 
6. Trgovsko podjetje Ko/ca, 

Jesenice 7.520 
7. KŽK Kranj 20.000 
8. Delavska univerza 

Tomo Brejc, Kranj 2.500 
9. Osnovna ftola 

Stanko Mlakar, Šenčur 2.450 
10. Osnovna šola 

Stane Žagar, Kranj 2.000 
11. Postaja milice, Škofja Loka 1.750 
12. Gizela Mrak, Kranjska gora 50 
13. SDK - ekspozitura 

na Jesenicah 850 
14. Slavka Miklavčič in Ivo, 

Kebetova 2, Kranj 300 
15. Slavka Šranc, 

Zgornje Gorje, Radovljica 1.000 
16. Osnovna sola 

Davorin Jenko, Cerklje 2.800 

31. 1. 1976 je bilo na žiro računu 
Odbora za nakup rentgenskega apa
rata za zgodnje odkrivanje raka na 
dojki (št. 51500-678-280091) 44.120 
dinarjev. 



Delegatski sistem postaja 
resničnost 

Železniki — Delegatski sistem se 
vse bolj uveljavlja v praksi. Delov
nim ljudem in občanom se ponujajo 
vedno večje možnosti odločanja na 
vseh področjih. Tudi prebivalci Sel
ške doline so kmalu spoznali bistvo 
nove ustave in še posebno delegat
skih odnosov. Na sestankih delegacij 
delegati z vse večjo zavzetostjo in 
odgovornostjo obravnavajo posa
mezna vprašanja, ki zadevajo njiho
vo področje ali pa širšo družbeno 
skupnost. O dosedanjem delu dele
gacij in delegatov v Selški dolini pri
poveduje predsednik konference de
legacij za samoupravne interesne 
skupnosti v delovnih organizacijah 
Iskra-Elektromotorji, Niko, Tehtni
ca, Dom oprema in Ratitovec Mar
jan Šmid takole: 

»Delegacije za SIS petih orga
nizacij združenega dela v Želez
nikih so se združile v konferenco 
delegacij z namenom, da bi laže 
zastopali hotenja industrije in 
kraja, skratka, da bomo nastopa
li z bolj enotnimi stališči. Ob 
koncu leta 1975 smo pripravili 
javno razpravo o predlogu na
črta dela in proračunu za samo
upravne interesne skupnosti v 
letošnjem letu. Na podlagi gradi
va, ki ga je pripravila konferen
ca delegacij in v katerem so bile 
pojasnjene vse koristi in potrebe 
na področju Selške doline in še 
posebno Železnikov, so na pro
račune in načrte dela posamez
nih samoupravnih interesnih 
8kupnosti v občini dali pripombe 
delegati iz vseh petih delovnih 
kolektivov, katerih delegacije se 
združujejo v konferenco delega
cij. Predlogi in pripombe so bili 
Podani iz vsake posamezne to
varne, vendar so delegati kasne
je poiskali rešitev in stališče, ki 
najbolj odgovarja vsem petim 
delovnim organizacijam v kra
ju.« 

Veliko kritičnih besed je bilo izre
čenih predvsem na račun zdravstva 
v Selški dolini. V Železnikih namreč 
Podjetja že vrsto let plačujejo eno 
zobozdravniško ekipo. Ta zobo
zdravnik zdravi zobe le zaposlenim v 

teh podjetjih in njihovim najbližjim 
svojcem. Dva zobozdravnika, ki sta 
na voljo ostalim prebivalcem, sta 
namreč za kraj odločno premalo. 
Zato bodo podjetja za »tretjega« 
zobozdravnika podaljšala pogodbo o 
plačevanju prispevka še za eno leto, 
nato pa bo to skrb prevzela nase sa
moupravna interesna skupnost za 
zdravstvo, je bilo sklenjeno na javni 
razpravi. 

»Delovni ljudje in občani so 
imeli pripombe tudi na nekatere 
drug«*, proračune,« pravi Marjan 
Šmid. »Mnogi so menili, da bi mo
ralo ostati več denarja v doma
čem kraju. Tu so mislili pred
vsem na kulturno skupnost. 
Predsednik delegacije pa je po
jasnil, da večina denarja name
njenega za kulturo res odteka v 
občinsko središče in se tam tudi 
porabi, vendar v korist vse obči
ne, saj je namreč le z združenimi 
sredstvi mogoče pripravljati 
večje kulturne prireditve, ki so 
dostopne vsem občanom. S pre
velikim drobljenjem bi bilo na 

Bolj načrtno 
obveščanja in 

Informativna dejavnost med član
stvom zveze socialistične mladine v 
jeseniški občini še vedno predstavlja 
področje dela, kjer v več kot enolet
nem obdobju po IX. kongresu še 
vedno ni doseženih željenih rezulta
tov. Tako bi lahko ocenili razpravo 
na zadnji seji predsedstva občinske 
konference ZSMS Jesenice, kjer so 
člani obširno spregovorili o delu in 
problemih na tem področju. 

Predvsem je bilo poudarjeno, da 
šepa sistem obveščanja med 0 0 
ZSMS in občinsko konferenco 
ZSMS. Tukaj največ krivde nosijo 
vodstva osnovnih organizacij oziro
ma člani, ki so v posameznih sredi
nah odgovorni za pretok informacij. 
Kljub večkratnim pozivom komisije 
za informiranje pri OK ZSMS pone
kod informatorji še vedno niso dolo
čeni, preostala večina mladih infor
matorjev pa ne opravlja nalog. 

področju kulture mogoče doseči 
dosti manj. Seveda je potrebno 
pripomniti, da občinska kultur
na skupnost nikakor ne pušča 
vnemar potreb manjših središč, 
saj so ravno Železniki primer, ko 
sta bila s skupnimi sredstvi in ob 
pomoči domačih delovnih orga
nizacij zgrajena kino dvorana in 
kulturni dom, pripravljena pa 
številna gostovanja osrednjih 
slovenskih dramskih hiš in naj
boljših glasbenih skupin.« 

Zanimiva je bila tudi razprava o 
proračunu samoupravne interesne 
skupnosti za zdravstvo. Največ pri
pomb je bilo slišati na račun »simu-
lantov« in na račun prevelike porabe 
zdravil. Udeleženci javne razprave 
so menili, da je nujno potrebno, da 
zdravstveni delavci ob pomoči odgo
vornih služb v podjetjih enkrat za 
vselej naredijo konec z neupraviče
nimi bolovanji, skratka, da tiste, ki 
bodo v prihodnje odhajali »zdravi na 
bolniško« ostro in ustrezno kaznu
jejo. 

F. Kotar 

Člani ZSMS bolj aktivno 
na področju družbene 

samozaščite 
Pri občinski konferenci ZSMS na 

Jesenicah v zadnjem času bolj 
mtenzivno delajo na področju ljud
skega odpora in družbene samoza
ščite. Komisija za to področje dela 
Pripravlja podroben program, v ka
terem bodo točno opredeljene nalo
ge članov ZSMS in bodo predvsem iz
hajale iz sklepov pete seje OK ZSMS, 
ki je bila namenjena obravnavi na
log s področja družbene samozašči
te. 

V programu bo poudarek dan 
osnovnim organizacijam ZSMS v 
^olah, delovnih organizacijah in 

krajevnih skupnostih. Vodstva mo
rajo v programe vključiti akcije s 
področja družbene samozaščite in 
ljudske obrambe. Mladinci se mo
rajo tudi izobraževati, vodstva 0 0 
ZSMS pa morajo tudi spodbujati 
mlade za vpis v šole za organe za no
tranje zadeve, šole za rezervne voja
ške starešine in druge šole. V pro
gram komisije pa bodo zajete tudi 
naloge kot so: poživitev strelske de
javnosti med mladimi, povečati za
nimanje za delo v organizacijah teh
nične kulture, sodelovanje z zvezo 
rezervnih vojaških starešin itd. J . R. 

Usposabljanje rezervnih starešin 
in prebivalstva 

Radovljica — V okviru letošnje
ga programa strokovnega usposab
ljanja rezervnih vojaških starešin v 

Vsestransko 
aktivni 

Bohinjska Bistrica — Aktiv 
niladih delavcev temeljne organiza
cije združenega dela Tomaž Godec v 
Bohinjski Bistrici sodi med najbolj 
delovne mladinske aktive v Bohinju. 
Vanj je vključenih okrog 80 mladih 
delavcev. Pri aktivu stalno delujejo 
Štiri komisije, in sicer komisija za 
'dejnopolitično delo in SLO, komisi
ja za propagando in informiranje, 
komisija za kulturo in komisija za 
Sport. Vse komisije so lani organi
zirale različne akcije in prireditve. 
Tudi letošnji delovni program akti-
v a je bogat. Tja do septembra bodo 
ttdadi organizirali različna predava
nja, izlete, športna tekmovanja, kul
turne in druge prireditve. Med stal
ne naloge, ki so si jih zadali, pa sodi 
vključevanje mladih v osnovno 
organizacijo ZSMS in predlaganje 
Najboljših za sprejem v zvezo komu
nistov, vključevanje v delo industrij
skega gasilskega društva, nadalje 
sodelovanje z organizacijami in dru
štvi v Bohinju in uresničevanje skle
pov, stališč in nalog sprejetih v 
°bčinski konferenci ZSMS. 

. B. Sodja 

radovljiški občini je občinski odbor 
ZRVS v sodelovanju z oddelkom za 
ljudsko obrambo pri občinski skup
ščini organiziral 19. januarja v Ra
dovljici predavanje za starešine iz 
krajevnih organizacij ZRVS radov
ljiškega, kroparskega, begunjskega 
in leškega območja. Za starešine z 
območja Bleda in Gorij je bilo pre
davanje 20. januarja na Bledu, za 
bohinjsko območje pa 21. januarja v 
Bohinjski Bistrici. 

O varnostni problematiki s po
sebnim poudarkom na nalogah, ki 
jih ima starešinski kader na področ
ju družbene samozaščite, je govoril 
Hinko Bratuž-Oki. Ker se tega pre
davanja precejšnje število starešin 
ni moglo udeležiti, je bilo ponovno 
predavanje 26. januarja v radovljiški 
kino dvorani. 

Svet za ljudsko obrambo radov
ljiške občinske skupščine je v letoš
njem programu obrambne vzgoje 
prebivalstva določil dve temi, ki 
sodita v enotni program obrambne 
vzgoje prebivalstva, kakršnega je 
sprejel republiški sekretariat za 
ljudsko obrambo. To sta Požarno
varnostni ukrepi in gašenje požarov 
v miru in vojni ter Samozaščita pre
bivalstva v vojni in ob drugih nesre
čah. Tako kot lani bo tudi letos ta 
predavanja organizirala radovljiška 
delavska univerza. Za prvo preda
vanje so predvidene štiri šolske ure, 
za drugo pa dve. Predavanja se bodo 
začela v krajevnih skupnostih, OZD 
in TOZD že ta mesec. J R 

na področju 
informiranja 

Bolj spodbudne rezultate na 
področju obveščanja in informiranja 
v zadnjem času dosega komisija za 
informiranje pri OK ZSMS. Ko se je 
lani oktobra kadrovsko okrepila, je 
delo povsem na novo zaživelo. Prva 
uspela akcija je bilo ponovno izda
janje informativnega glasila, ki je 
dobilo novo ime Horizont. Decem
bra je zatem komisija sprejela ope
rativni plan dela do meseca junija, 
izvedla je seminar za nosilce infor
miranja v 0 0 ZSMS ter pripravila 
literarni večer. Delo sedaj predvsem 
usmerja v to, da zaživi informativna 
dejavnost v vseh sredinah, kjer mla
dina dela, živi in ustvarja. 

Na seji predsedstva so se člani 
tudi dotaknili sodelovanja s sredstvi 
javnega obveščanja. Tukaj ni večjih 
problemov, saj sodelovanje z Radi
om Jesenice, Zelezarjem, pa tudi z 
regijskim časopisom Glas dobro po
teka. Poudarek bo v prihodnje treba 
dati bolj poglobljenim člankom ozi
roma komentarjem o delu in pro
blemih organizacije ZSMS na Jese
nicah. 

Med pomembnejšimi sklepi je 
treba omeniti, da se predvsem iz
boljša vsebinska plat glasila Hori
zont, in sicer se morajo v prihodnje s 
svojimi prispevki pojavljati tudi 
člani predsedstva OK ZSMS ter z 
objektivno kritiko poseči na področ
je svojega dela. Poleg tega morajo v 
prihodnje bolj redno in kontinuira
no spremljati delo in probleme na 
področju obveščanja in informira
nja. J. R. 

Pantzova 
nagrada 

in nagrada 
Novator leta 

Ze leta 1971 je prišl« v Železarni 
Jesenice do predloga, da bi inven
tivno dejavnost spodbujali tudi 
tako, da bi nagrajevali najuspeš
nejše posameznike. V pripravah na 
100-letnico izdelave feromangana v 
javorniških Plavžih so se nato po 
samoupravni poti odločili, da nagra
do podeljujejo kot nagrado inž. 
Lamberta Pantza, ki je uvedel te
meljne novosti in na metalurškem 
področju dosegel pred sto leti izjem
ne dosežke. Pantzova nagrada je 
bila leta 1973 podeljena na osnovi 
sklepa odbora za raziskave, izume in 
racionalizacije in potrditve delav
skega sveta inž. Marinu Gabrovšku, 
ki je prav letos dobil še eno druž
beno priznanje, Kraigherjevo na
grado. 

Potem so v jeseniški železarni 
spremenili pravilnik o podeljevanju 
nagrad in sklenili na predlog društva 
rudarskih in metalurških tehnikov, 
da nagrado inž. Lamberta Pantza 
podeljujejo le za življenjsko delo na 
metalurškem področju, uvedejo pa 
novo nagrado, Novator leta. Nova
tor leta je nagrada, ki jo prejme tisti 
novator, ki ustvari največ prihran
kov in zato za to nagrado ni potreb
no posebnih kriterijev in meril. Lani 
je bila prvič podeljena, dobil pa jo je 
za največ ustvarjenih prihrankov 
jeseniški železarni obratovodja ša-
motarne Franc Potokar. 

Na predlog društva rudarskih in 
metalurških tehnikov pa je lansko 
Pantzovo nagrado prejel za svoje 
življenjsko delo na metalurškem 
področju Bogomil Homovec. 

D. S. 

/ O ljubljanska banka 

podružnica Kranj 
poslovna enota Kranj 

Obvešča občane, da samostojni 
oddelek za kreditiranje stanovanjskega in 
komunalnega gospodarstva v enoti na 
PREŠERNOVI ULICI 6/1 
posluje od 1. februarja 1 976 vsak dan 
tudi v popoldanskem času, razen sobote. 

/ O ljubljanska banka 

Delavske kontrole 
Občinski sindikalni svet Jesenice je izdelal ana
lizo o delovanju samoupravnih delavskih kontrol 
— Ugotovitve kot smernice za nadaljnje, uspeš
nejše delo delavskih kontrol v organizacijah 

združenega dela 
Jesenice — Pri občinskem sin

dikalnem svetu na Jesenicah so pri
pravili anketo o ustanovitvi in delo
vanju samoupravnih delavskih kon
trol v 54 organizacijah združenega 
dela. Anketi se ni odzvalo 8 organov 
delavskih kontrol. 

Iz ankete je razvidno, da so orga
ne delavskih kontrol izvolili večino
ma v drugi polovici leta 1973, štejejo 
pa v poprečju štiri člane. Od tega je 
članov ZK 68 ali 29 odstotkov, v 20 
organih pa ni nobenega člana ZKS. 
Poprečna izobrazba delegatov v or
ganih delavskih kontrol je osnovna 
šola oziroma poklicna šola in 
delovno mesto je v poprečju kvali
ficirani delavec. 

NALOGE 
Samoupravni organi delavskih 

kontrol se večinoma ukvarjajo z 
nadzorom pri uresničevanju samo
upravnih sporazumov in sklepov 
ostalih samoupravnih organov v 
organizaciji ter ugotavljajo sklad
nost samoupravnih aktov s samo
upravnimi pravicami in dolžnostmi 
ter interesi delavcev. 34 organov je 
odgovorilo, da spremljajo dogajanja 
v organizaciji in si prizadevajo, da bi 
bili delavci redno obveščeni o vseh 
vprašanjih in problemih, ki so 
pomembna za določanje, 13 jih je 
odgovorilo negativno. Naloge organa 
samoupravnih delavskih kontrol so 
v delovnem načrtu časovno določe
ne v 18 OZD, v 36 pa niso časovno 
določene. 

SODELOVANJE 
Organi delavskih kontrol po anke

ti največ sodelujejo z delavci in sicer 
v 47 primerih, v 43 primerih sode
lujejo s samoupravnimi organi, v 31 
primerih z družbenopolitičnimi or
ganizacijami, v 17 primerih s službo 
družbenega knjigovodstva, v 8 pri
merih z organi notranje strokovne 
kontrole. S sodiščem združenega 
dela, z družbenim pravobranilstvom 
samoupravljanja, z javnim tožil
stvom, z občinsko komisijo za ugo
tavljanje izvora premoženja in 
drugimi organi samoupravne delav
ske kontrole sploh ne sodelujejo. 

ZBIRANJE PODATKOV 
V anketi pravijo, da imajo v 50 

primerih možnost dobiti podatke za 
svoje delo, v 4 primerih pa te možno
sti nimajo (navajajo vzroke: zaradi 
strahu pred posledicami, neustrezna 
izobrazba članov, zaradi neustrezne 
podpore in zaradi nepravočasnega 
dostavljanja poročil). O svojih 
ugotovitvah poročajo v 48 primerih 
delovni skupnosti, v 27 primerih 
delavskemu svetu, v 16 primerih 
direktorju, v 16 primerih družbeno
političnim organizacijam, v 4 pri
merih službi družbenega knjigovod
stva in v 3 primerih drugim orga
nom. O svojem delu sploh ne poro
čajo v 5 primerih. Največ poročajo 
ustno, v 24 primerih pa pismeno. 

Do zdaj so nekateri organi že 
sprožili pobudo za obravnavanje 
posameznih primerov, vendar jih v 
U primerih še nismo obravnavali 
(navajajo manjše organizacije v 
občini). 

PROBLEMI 
Na sejah so večinoma obravnavali 

naslednja vprašanja: sredstva za 
skupno porabo, vzdrževanje, poslo
vanje, stanovanjska problematika, 
notranji odnosi, investicije, discipli
na, zakonitost, odgovornost vodil
nih, nadure, uporaba orodja za 
osebno delo, nagrajevanje itd. Pobu
de sprejemajo v 28 primerih od posa
meznih delavcev ustno, v 26 prime
rih od družbenopolitičnih organiza
cij in v 2 primerih v drugačnih obli
kah. 

Organi samoupravnih delavskih 
kontrol so ugotovili in posredovali 
kazniva dejanja v 4 primerih in si
cer: U J V Kranj, delavskemu svetu, 
inšpekciji in občinskemu sindikal
nemu svetu. 

UGOTOVITVE 
Organi delavskih kontrol ugotav

ljajo, da bi potrebovali več pomoči 
od družbenih dejavnikov in sicer: 
več rednih in celovitih podatkov v 26 
primerih, razumljivejšo in bolj kon
kretno zakonodajo v 12 primerih, 
več pomoči od organov upravljanja 
družbenopolitičnih organizacij v 22 
primerih. V 19 primerih bi se 
opredelili za pomoč drugih in sicer: 
seminarji za njihovo delo, izmenjavo 
mnenj in izkušenj drugih organov 
delavskih kontrol, strokovne službe 
naj bi posredovale več objektivnih in 
razumljivih podatkov. 

Delo organov kontrol v 14 pri
merih poteka uspešno, medtem ko v 
37 primerih ne delujejo tako, kot bi 
lahko delovali. Vzroki so v tem, da je 
število delavcev razmeroma majhno, 
majhna je tudi strokovnost, člani se 
boje posledic, ponekod se v delo šele 
uvajajo. Vsekakor pa bi • bili radji 
bolje in celoviteje ter redno obvešče
ni o vseh dogajanjih in bi tako ob 
zainteresiranosti vseh družbenopoli
tičnih organizacij lahko tudi uspeš
neje delovali. D. Sedej 

Poenotenje 
voznega parka 
V podjetju »Špedtrans«, TOZD 

Transport Medvode, združuje delo 
70 delavcev. Lani so z nakupom no
vih 7-tonskih vozil Mercedes pričeli 
s poenotenjem voznega parka ter se 
uspešno pričeli vključevati v medna
rodne prevoze. Delegatski sistem pri 
njih je polno zaživel vkljub težavam 
s sestanki, saj predstavljajo večino 
zaposlenih vozniki,' ki so veliko od
sotni. O delu samoupravnih organov 
so delavci obveščeni na oglasni de
ski, izdajajo glasilo »Skozi križi
šča«, pripombe oziroma predloge pa 
delavci lahko oddajo v posebno skri
njico, fr 



Aerodrom Ljubljana — Pula 
letališko in turistično podjetje 
Brnik 
Odbor za medsebojna razmerja TOZD Aero-
dromska dejavnost Brnik 
obljavlja naslednja prosta delovna mesta: 

Z L A S T N O S T J O D E L A V C A ZA NEDOLOČEN ČAS 

1. KV strojnega ključavničarja — 
testiran varilec; 

2. KV avtoličarja 
3. 4 PK delavcev 

za delo v blagovno prtljažni službi — nastop dela 15. aprila 
1976; 

4. 3 PK delavcev 
za delo v gradbeno vzdrževalni službi — nastop dela 1. maja 

1976; 

Z L A S T N O S T J O D E L A V C A ZA DOLOČEN ČAS 
5. 3 loadsheetmane 

(delo pri preračunavanju obtežbe letal) 
za čas od 1. marca do 15. oktobra 1976; 

6. 3stewardesse 
za čas od 25. maja do 30. septembra 1976; 

7. 5 prodajalk 
v carine in davščin prosti trgovini za čas od 1. maja do 25. ok

tobra 1976; 
8. 18 delavcev 

za blagovno prtljažno službo (6 delavcev za čas od 15. aprila 
do 15. oktobra 1976, 12 delavcev za čas od 25. maja do 25. ok
tobra 1976); 

9. 6 snažilk 
za čas od 25. maja do 25. oktobra 1976. 

Odbor za medsebojna razmerja delovne skup
nosti skupnih služb 
obljavlja naslednje prosto delovno mesto 

Z L A S T N O S T J O D E L A V C A ZA NEDOLOČEN ČAS 
10. pisarniškega referenta 
Poleg splošnih, morajo kandidati izpolnjevati še naslednje po
goje: 
pod 1.: 
— atest za avtogeno in elektro varjenje, 
— 6 mesecev delovnih izkušenj, 
— odslužen vojaški rok; 
pod 2.: 
— 6 mesecev delovnih izkušenj, 
— odslužen vojaški rok; 
pod 3. in 8.: 
— dokončana osemletka, » 
— uspešno opravljen izpit za delo na letališču, katerega organizira 

TOZD; 
pod 4. in 9.: 
— dokončana osemletka; 
pod 5.: 
— dokončana popolna srednja šola, 
— aktivno znanje angleškega jezika, 
— uspešno položen strokovni izpit, katerega organizira TOZD; 
pod 6. in 7.: 
— dokončana popolna srednja šola, 
— aktivno znanje angleškega jezika, pasivno znanje še enega svetov-
v nega jezika, 
— uspešno položen strokovni izpit, katerega organizira TOZD, 
— smisel za delo z ljudmi in vljudnost, 
— primerna zunanjost, 
— starost od 18 do 25 let. 
pod 10.: 
— popolna srednja šola in 6 mesecev prakse 
— dvoletna administrativna in 1 leto prakse. 

Za delo na letališču je pogoj dovoljenje po 63. členu Zakona o preha
janju čez državno mejo in gibanju v mejnem pasu (Ur. list S F R J 
št. 6/73). 

Po samoupravnem sporazumu o medsebojnih razmerjih delavcev v 
združenem delu v TOZD Aerodromska dejavnost Brnik morajo delavci 
v primeru potrebe delovnega procesa delati tako na letališču Ljublja
na, kakor na letališču Pulj. 

Za vsa objavljena delovna mesta je poizkusna doba po samo
upravnem sporazumu: 
— za N K in P K delavce 45 dni; 
— za K V delavce in delavce s srednješolsko izobrazbo 60 dni. 

Vloge z dokazili sprejema 10 dni po objavi Aerodrom Ljubljana-
Pula, Splošni sektor, kadrovska služba 64210 Brnik aerodrom, 
p. p. 10. 

/ Z \ 
Komisija za medsebojna razmerja delavcev 
v združenem delu 
Veletrgovina Živila Kranj, 
n.sol.o. 
TOZD Veleprodaja Kranj, 
n.sol.o. 

obljavlja prosti delovni mesti 

2 prebiralcev 
v PE Sadje-zelenjava 

Poleg splošnih pogojev kandidati morajo izpolnjevati še nasled
nje posebne pogoje: 
— P K delavec živilske stroke in 
— en mesec delovnih izkušenj 
Poskusno delo za to delovno mesto je določeno 60 dni. 

Pismene prijave z dokazili o zahtevanih pogojih je treba poslati 
v 15 dneh po objavi kadrovski službi Veletrgovine Živila Krani. 
Cesta JLA 6/IV. 

V zadnjih treh letih 
1813 stanovanj 

V 20-letih obstoja in delovanja je Podjetje za 
stanovanjsko in komunalno gospodarstvo Kranj 
doseglo številne uspehe, ki so pomembni za vso 
občino — Novo ime podjetja: DOMPLAN Kranj 

Kranj — 70-članski kolektiv Pod
jetja za stanovanjsko in komunalno 
gospodarstvo Kranj je v petek, 30. 
januarja, v dvorani kranjske občin
ske skupščine na svečanem zboru 
delovne skupnosti proslavil 20-letni-
co ustanovitve podjetja in 35-letnico 
vstaje slovenskega naroda. Sloves
nosti, na kateri so po sklepu izvršil
nega odbora spremenili tudi sedanje 
ime podjetja v D O M P L A N Kranj, 
so se udeležili predstavniki kranjske 
občinske skupščine in družbenopo
litičnih organizacij, republiškega se
kretariata za urbanizem in neka
terih podjetij, s katerimi je Podjetje 
za stanovanjsko in komunalno go
spodarstvo v 20 letih uspešno sode
lovalo. Razvoj in delo podjetja od 
ustanovitve do danes je orisal direk
tor Ivo Miklavčič, k uspehom pa sta 
kolektivu čestitala tudi predsednik 
kranjske občinske skupščine Tone 
Volčič in namestnik republiškega se
kretarja za urbanizem dr. Miro Saje. 
Slednji je še posebej poudaril, da je 
delovna skupnost kranjskega stano
vanjskega podjetja ena redkih pri 
nas, ki je na vseh področjih komu
nalne, stanovanjske in sorodnih de
javnosti opravila pomembno pionir
sko delo in dosegla izredne in zgled
ne uspehe. Kot prva je ta skupnost 
začela razvijati tudi samoupravne 
odnose na tem področju. Zato ni 
čudno, da so danes predstavniki te 
skupnosti člani v najvišjih zveznih 
in republiških organih s tega področ
ja. 

Na zboru je bilo pojasnjeno, da so 
se za spremembo imena podjetja od
ločili zaradi prilagajanja novim na
logam in ker je Okrožno gospodar
sko sodišče v Ljubljani menilo, da 
sedanji naslov ne ustreza več. Zato 
so razpisali natečaj, ki pa sicer ni 
prinesel ustrezne rešitve, v varian
tah pa je nakazal sestavljenko 
D O M P L A N Kranj. To ime v zadost
ni meri poudarja dejavnost podjetja. 
Pojem je širši kot stanovanje. Je so
seska, naselje, okolje in simbolizira 
tudi nastanek od planiranja prosto
ra prek vseh delov gradnje do nase
litve. Razen tega je ime kratko in 
lahko izgovorljivo in tudi podjetja s 
takšnim imenom pri nas še ni. 

Na svečanosti so potem podelili 
priznanja in nagrade 14 članom ko
lektiva za 20- in 10-letno delo v pod
jetju in izročili spominsko darilo de
lavki, ki je odšla v pokoj. Po kultur
nem programu, v katerem so sodelo
vali Akademski komorni &bor Kranj 
in recitatorji, pa so prikazali še 
barvne diapozitive o gradnji naselij 
in nekaterih objektov v kranjski ob
čini. 

RAZVOJ IN USPEHI 
Podjetje je bilo ustanovljeno ko

nec januarja 1956. leta z odločbo ta
kratnega občinskega ljudskega od
bora Kranj. Imelo je ime Zavod za 
stanovanjsko in komunalno gospo
darstvo Kranj, kasneje pa se je pre
imenovalo v Zavod za izgradnjo 
Kranja. Konec leta 1965 pa je de
lovna skupnost sklenila, da se zavod 
preimenuje v Podjetje za stanovanj
sko in komunalno gospodarstvo 
Kranj. 

V organih upravljanja zavoda in 
kasneje podjetja so ves čas delovali 
predstavniki javnosti. Sedaj pa je 
pristojnost za odločanje v organih 
samoupravne stanovanjske skup
nosti. Podjetje danes opravlja vse 
strokovne posle za to skupnost, 
razen tega pa ima v svoji dejavnosti 
še tehnični in finančni nadzor pri 
gradnji investicijskih objektov, izde
lavo urbanistične oziroma lokacijske 
dokumentacije, posreduje prodajo 
stanovanjskih hiš, stanovanj, po
slovnih prostorov in drugih objek
tov, opravlja geodetske izmere in za-
količbe in upravlja kurilne in ogre
valne naprave. 

Ze 1964. leta je podjetje začelo 
aktivno sodelovati v pripravi in iz
delavi urbanizacije in tako je kranj
ska občina imela takrat med prvimi 
(še pred izdajo zakona o urbanistič
nem planiranju) izdelano urbaniza-
stično dokumentacijo. Danes pod
jetje vsako leto izdela okrog 500 vrst 
različne lokacijske dokumentacije, 
od tega okrog 50 odstotkov za grad
njo individualnih hiš. Uspešno pa 
deluje tudi pri uresničevanju že 
sprejete dokumentacije. Tako je bil 
na Planini že uresničen zazidalni 

, načrt s 600 stanovanji, pravkar izva
jajo zazidalni načrt za 1400 stano
vanj, pripravljajo izdelavo načrta za 
okrog 1000 stanovanj (predlog je že 

izdelan) in opravljajo tudi že raz
iskave za nadaljnjih 1500 stanovanj. 
Od ostale urbanistične dokumenta
cije pa velja omeniti zazidalni načrt 
poslovnega centra Kranja, k i so ga 
po izgradnji blagovnice Globus in 
hotela Creina začeli uresničevati z 
objektom H 8 ob cesti J L A v Kra
nju. Po programu poteka tudi iz
gradnja komunalne cone na Prim-
skovem, izdelan je zazidalni načrt 
šolskega centra na Zlatem polju in 
drugi. 

Druga naloga, ki jo podjetje 
uspešno opravlja, je urejanje in 
opremljanje zemljišč za različne 
gradnje. Pri tem ima največji delež 
blokovna gradnja, kjer na leto pre
sega vrednost 10 milijonov dinarjev. 
Sicer pa so projektiranje komunal
nih naprav vedno izpolnjevali in 
usklajevali z ostalimi komunalnimi 
organizacijami. Pri tem je zanimivo, 
da so stroški komunalnega oprem
ljanja v ceni stanovanja zelo majh
ni. 1973. leta so na primer znašali 
7,16 odstotka od prodajne cene 
stanovanja, 1974. leta 5,06 odstotka 
in lani 6,42 odstotka. 

Svojevrstno prelomnico v delu 
podjetja in organizaciji stanovanj
ske gradnje pomeni leto' 1971. Ta
krat je bila med podjetjem in grad
benima podjetjema SGP Projekt in 
GIP Gradiš podpisana dolgoročna 
pogodba za izgradnjo okrog 2000 sta
novanj na Planini. Prvih 272 stano

vanj je bilo na podlagi te pogodbe 
zgrajenih in vseljenih že 1973. leta. 

Podatki o stanovanjski gradnji v 
občini pa so tudi sicer zanimivi. Od 
1966. do 1970. leta je bilo zgrajenih 
741 stanovanj v blokih ali okrog 148 
stanovanj na leto. Od 1971. do 1975. 
leta pa je bilo zgrajenih 1309 stano
vanj ali okrog 261 na leto. Od 1966. 
do 1972. leta, ko so v občini izločali 
za stanovanjsko gradnjo 4 odstotke 
od bruto osebnih dohodkov, je bilo 
zgrajenih v blokih 1033 stanovanj ali 
147 na leto. V zadnjih treh letih pa 
je bilo zgrajenih 1077 stanovanj ali 
poprečno 359 na leto. Če pa k temu 
dodamo še individualno stanovanj
sko gradnjo, je bilo v zadnjih treh 
letih zgrajenih in vseljenih 1813 sta
novanj. 

Ze od ustanovitve naprej pa to 
kranjsko podjetje sodeluje tudi pri 
gradnji številnih objektov družbene
ga standarda in pri gospodarskih ob
jektih. Strokovni, finančni in grad
beni nadzor opravlja za razne inve
stitorje pogosto že od urejanja zem
ljiških zadev in potem naprej skozi 
vse dele gradnje do tehničnega pre
vzema. Take naloge je na primer 
podjetje prevzelo že tretjič za 
izgradnjo objektov družbenega stan
darda, grajenih na podlagi obeh refe
rendumov in. zadnjega dogovora o 
gradnjah takšnih objektov v krajev
nih skupnostih. 

Ze samo ta bežen pregled 20-letne 
dejavnosti tega podjetja nedvomno 
potrjuje, da je Podjetje za stano
vanjsko in komunalno gospodarstvo 
Kranj oziroma zdaj D O M P L A N 
Kranj veliko prispevalo k družbene
mu razvoju kranjske občine.A. Žalar 

O 20-letnem razvoju in delu podjetja je na svečanem zboru govoril direktor 
Ivo Miklavčič. — Foto: F. Perdan 

Poleg članov delovne skupnosti so se svečanega zbora udeležili tudi pred
stavniki občinske skupščine in družbenopolitičnih organizacij, republiškega 
sekretariata za urbanizem in podjetij, s katerimi je Podjetje za stanovanjsko 
in komunalno gospodarstvo Kranj uspešno sodelovalo. Na svečanosti so po
delili tudi priznanja za 20- in 10-letno delo. Dobili so jih Tončka Mali, Alojz 
Jenšterle, Jožko Beguš, Jana Belančič, Danica Bešič, Martin Knez, Darinka 
Knžnar, Karmen Repič, Franjo Modric, Miro Nežmah, Ivan Strupi, Ivanka 
Zupan, Danica Zupančič in Mirni Kranj c, kije odšla v pokoj. - Foto: F. Per
dan 

Odbor za medsebojna razmerja delavcev v združenem 
delu osnovne dole 
Stane Žagar Kranj 
razpisuje delovni mesti: 
— vzgojiteljice 

v VVO Trboje 
(srednja vzgojiteljska šola) — za določen čas 
— učitelja fizike — matematike 

(PRU ali P) - za določen čas 
Prijave z dokazilom o strokovnosti pošljite naslovu v 15 dneh po 
razpisu. 
Stanovanj ni. * 



Zagrizenost in trdo delo 
prinašata napredek 

Krajevna skupnost Log v Poljanski dol in i šteje vsega 582 prebi-
Valcev.Torej bi lahko t rd i l i , da spada med manj še krajevne skupnosti 
na Gorenjskem. Toda število prebivalcev še ne pove vsega. Kaj t i Log 
je po obsegu, po š tevi lu vasi in zaselkov, »velika« skupnost. Vas i 
Brode, Gabrk, Log in Na logu, a l i če hoče te Visoko, so razpotegnjene 
ob glavni prometni žili, k i pelje iz Škofje Loke proti Poljanam, ostali 
Zaselki s posameznimi gospodarskimi poslopji, s kmetijami, pa so raz
treseni levo in desno visoko v hr ib ih na obeh straneh poljanske Sore. 
Pred leti so b i l i prebivalci s tega področ ja povezani z dolino le s steza
mi in s labimi kolovoznimi potmi, danes že skoraj do vsake domači je 
vodi cesta. Kra j i so elektr i f ic irani . Skratka , opaziti je mogoče izredno 
Velik napredek. 

Radi bi, da se tudi o nas, o naših 
krajih, o podeželju kaj sliši, so nam 
Že pred časom izrazili željo prebival
ci krajevne skupnosti Log. In res 
smo se domenili za pogovor o Logu, 
o okoliških krajih, o problemih, ki 
najbolj tarejo prebivalce in še o tem 
in onem. V mali sobici v zadružnem 
domu na Logu, v sobici, kjer so si 
svoj kotiček našli predstavniki vseh 
družbenopolitičnih organizacij kraja 
in krajevne skupnosti, so se neko 
zimsko popoldne pred nedavnim 
zbrali: predsednik zbora delegatov 
KS Log Anton Prevodnik, predsed
nik krajevne organizacije SZDL Ja
nez Demšar, predsednik delegacije 
KS Log za zbor krajevnih skupnosti 
Škofjeloške občinske skupščine Pol
de Prevodnik, predsednik sveta K S 
Log Zdravko Mrak, predsednik od
bora za SLO v K S Log Maks Fojkar 
in predsednik delegacije za SIS v K S 
Log Jože Čadež. Torej že na začetku 
se je obetal zanimiv razgovor. 

S A M O P R I S P E V E K 
Z A M O S T O V E 

»Mostovi nam že leta in leta 
Povzročajo največ težav,« je 
začel pripovedovati Zdravko Mrak. 
»Pet j i h je, pet slabih in dotraja
nih prehodov čez Pol janšč ico , in 
vsako leto smo moral i vsakega 
°d njih vsaj malo pokrpati . Po
sebnega u č i n k a seveda s tem ni 
smo dosegli. Promet prek mostov 
Pa je b i l vsako leto večji, vsako 
Jeto je šlo čeznje več vozi l , vsako 
leto so se čeznje p revaža l i težji 
tovori. Groz i la je nevarnost, da 
se kateri od njih pod preveliko 
težo sesede. Pos l ed iceb i bile se
veda lahko kaj hude. Zato smo 
začeli razmiš l ja t i , kaj storiti? 
Denarja nismo imel i , od š i rše 
družbene skupnosti nismo mogli 

tol iko p r i č akova t i . Pa smo se od
ločili za referendum! Po pravic i 
povedano smo se do zadnjega 
bal i za njegov izid . Saj veste, 
veliko prebivalcev krajevne 
skupnosti Log pride do glavne 
prometne žile ,po suhem', torej 
j im mostovi niso potrebni. Toda 
nazadnje smo b i l i poš teno prese
nečeni . V e l i k a več ina volivcev je 
na glasovalnih l i s tk ih obkrož i la 
na glasovalnih l i s tk ih obkrož i la 
besedico ,da'. Moram reči , da 
zdaj zbiranje denarja poteka v 
redu i n po nač r tu . Nekaj težav je 
le v delovnih organizacijah, ker 
se nekateri delavci selijo iz kraja 
v kraj. Vprašan j e enega mostu 
smo zdaj že reši l i . P r i tem je bilo 
narejenih tudi veliko prostovolj
nih delovnih ur. Seveda moram 
pripomnit i , da z zbranim denar
jem vseh petih mostov (novih) na 
področju krajevne skupnosti ne 
bo mogoče zgraditi , ampak bomo 
dali prednost predvsem trem. 
Kako bo z nadaljevanjem grad
nje v le tošnjem letu, je za zdaj še 
nemogoče povedati kaj bolj do
ločenega . V ide l i bomo?« 

Mostovi so torej problem številka 
ena v krajevni skupnosti Log. Ne 
dosti manjši problem pa so tudi kilo
metri in kilometri cest na tem 
področju. Za vzdrževanje je mnogo 
premalo denarja, obremenjenost 
cest pa je iz leta v leto večja. Priča
kujemo, da se bo stanje na tem 
področju vsaj malo izboljšalo, pra
vijo prebivalci K S Log, ko bo usta
novljena samoupravna komunalna 
interesna skupnost. Pa tudi od GG 
Kranj, ki je za mostove sicer pri
pravljen prispevati nekaj denarja, in 
za katerega so ceste velikega pome
na, bi pričakovali večjo pomoč, pra
vijo na Logu. Kajti s prostovoljnim 

delom, na katerega so prebivalci K S 
Log vedno pripravljeni, ne bo mogo
če vsega narediti. Petletni načrt dela 
predvideva tudi asfaltiranje krajev
nih poti v nekaterih vaseh ter seveda 
še marsikaj drugega. Toda denarja 
je najmanj za 150 odstotkov prema
lo, pravijo na Logu. 

ŠOLA ŠE DO J U N I J A 
Maks Fojkar, ravnatelj Šole v 

Gabrku, je prišel v kraj pred pol-
tretjim desetletjem. Pred petindvaj
setimi leti je šolo obiskovalo od pet
deset do šestdeset otrok. Vseh osem 
razredov je bilo na njej. 

»Dve leti sem b i l sam za vse,« 
se danes spominja Maks Fojkar. 
»Šele potem je šola dobila še eno 
učno moč. Po cel dan in še pozno 
v noč sem b i l zaposlen tista leta. 
Leta 1957 je pr iš lo do reforme 
šols tva . Višji razredi so se začeli 
seliti z man j š ih podružn ičn ih šol 
na osrednje šole v večje kraje v 
občini . Tako so se tudi učenci od 
petega razreda dalje z našega 
področja začeli vozi t i v Škofjo 
Loko. Zdaj je vpis na šolo v 
Gabrku le še vsako drugo leto. 
Tako sta na šoli p rv i in tretji a l i 
drugi i n če t r t i razred.« 

Vpis na gabrško šolo je vedno 
manjši. Le še po deset do dvanajst 
otrok se vpiše nanjo vsaki dve leti. 
Vse kaže, da bo pouk za prve štiri 
razrede le še do konca letošnjega 
šolskega leta, do junija. In kaj je 
vzrok, da se je število učencev tako 
zmanjšalo? 

»Mnogi so se odselil i z na šega 
področja , ker j i m ni uspelo 
dobiti lokaci jskih dovoljenj za 
gradnjo hiš,« pravijo na Logu in v 
okoliških vaseh. »Nekater i so na 
lokacije čaka l i tudi po deset al i 
petnajst let, a j i h niso dobi l i . 
Potem so odšli za vedno. Mnogi 
pa tudi zdaj, taki k i še stanujejo 
tu, pošiljajo svoje otroke v šolo v 
Škofjo Loko . Torej je kot na 
dlani , da pouka prihodnje šolsko 
leto na gab r šk i šoli ne bo več.« 

In kaj bo potlej s stavbo? Stavba 
je, to je treba povedati, že zdaj kar 
dobro izkoriščena. V šolskih prosto
rih se zbira mladina, v njih so razne 
prireditve in proslave, lani so si v 
prostorih šole nabirala kuharsko 

Nov uspeh Elektrotehniškega podjetja Kranj 

Bodi točen in dober . . 
•' • pa se t i ne bo treba bati za 
Posel. Tega se pri kranjskem 
ELEKTROTEHNIŠKEM POD
J E T J U dobro zavedajo in se 
*ega tudi d rže : solidnost, toč
nost in kvali teta so aduti, k i j i h 
lmajo povsem v rokah. Mogoče 
s° malo manj k o n k u r e n č n i pri 
c en i , toda kvaliteta storitev je 
Naredila svoje in za na roč i l a se 
jim ni bati. Ce pridejo enkrat k 
niši, tam tudi ostanejo. 

Njihova osnovna dejavnost so 
montaže — inštalacije za jaki in 
s}bki tok, močan je njihov malose-
r 'j*ki oddelek, ki izdeluje razvodne 
pniare, komandne pulte, opremo za 
^miljenje in daljinsko upravljanje 
°bdelovalnih strojev ter maloserij
ske izdelke po želji naročnika. Nji
hova projektivna grupa pa se 
ukvarja s projektiranjem vseh vrst 
električnih inštalacij in naprav. 
Judi sodobno servisno službo ima-
J°- Ni sicer visoko akumulativna, 
kajti slabost vseh servisov je ta, da 
J e treba imeti na zalogi ogromno 
rezervnih delov, kar pa podraži sto-
r itve. Toda zaradi kompletnosti 
Ponudbe je tu in poznana je mogo-

e najbolj po previjanju elektro
motorjev pa tudi po popravilu ra-
^oaparatov in televizorjev, manj 
^ a se zadnje čase ukvarjajo s po
pravilom gospodinjskih aparatov. 
**°tem je tu še prodaja na debelo in 
grobno z dvema poslovalnicama v 
K r an ju in Tržiču. 

1725 K V . M E T R O V N O V E 
D E L O V N E POVRŠINE 

v* soboto, 31. januarja, so v ko
munalni coni na Primskovem od
prli svoj nov obrat. Hiter razvoj 
2 &dnjih let je za montaže na tere-

in maloserijsko elektromontažo 
y delavnicah s spremljajočimi služ-
P*mi zahteval novih prostorov. 

.°va tehnologija elektromontaž-
n i h del pri litem betonu je namreč 
^rnogočila, da opravijo velik delež 
pl že pred montažo; v delavnici. S 

e r n so dosegli večjo storilnost in se 
Prilagodili gradbenemu« ciklu grad
benikov. Delovne površine v zgrad-

1 na Koroški cesti, v katero so se 

vselili komaj pred petimi leti, so 
bile pravzaprav že v začetku pre
majhne. Zato so leta 1973 sklenili, 
da bodo šli v novo gradnjo in 
lanskega februarja so jo zastavili. 
Po 11 mesecih je tu nov obrat, vre
den 10 milijonov: 44 % kredit ban
ke, 56 % lastna udeležba. 

Veseli so novih prostorov, saj 
bo zdaj v novem obratu združe
na celotna m o n t a ž n a dejavnost 
s pripravo dela, projektivo in 
t e h n i č n i m vodstvom in še za 
prodajo na debelo bo prostora. 
Ostala dejavnost, to je R T V ser
vis, gospodinjski servis, previ
janje motorjev, trgovina elek
t r o t e h n i č n e g a materiala s spre-
jemnico servisnih popravi l ter 
uprava pa bodo ostali na Koro
ški cesti. 

B A Z E N ZA S T R O K O V N E 
K A D R E 

Stošestdeset je trenutno zapo
slenih v podjetju in lahko se po
hvalijo z zadovoljivo strukturo: 
nad 15 vi zaposlenih je tehnikov in 
inženirjev. Ogromno pa vlagajo v 
dopolnilni študij; sedemnajst čla
nov kolektiva trenutno izredno 
študira. 

»Najbolj ustrezen je za nas 
č lovek s prakso,« poudarja \ 
razgovoru direktor podjetja dipl. 
ing. <Jakoh Piskernik, ki že vrsto let 
uspešno vodi to malo, a močno 
kranjsko podjetje. 

Kar 40 do 50 učencev imajo tu 
vsako leto. Po učni dobi so pri pod
jetju običajno še tri, štiri leta, po
tem pa jih zvabi industrija v za
vetje svojih obratnih delavnic. 
Kajti pri Elektrotehniškem pod
jetju je poudarek na zunanjih 
montažah in terensko delo ob vsa
kem vremenu, na vročini in mrazu, 
res ni mikavno. Zato jih pesti moč
na fluktuacija. 

»Radi bi te ljudi bolje p lače
va l i , da bi j i h obdržal i ,« pove di
rektor Jakob Piskernik, »v občini 
smo pravi , pravcati bazen za 
č rpanje kadrov za elektro stro
ko.« 

Sedaj so se že kar nekam udali v 
usodo, da bodo pa'č vir te delovne 
sile v Kranju, le vsako leto vzame
jo toliko več učencev v uk, da 
imajo kljub osipu še vedno dovolj 
delavcev. Nudijo jim, kar največ 
morejo in mogoče so edino ali pa 
eno redkih kranjskih podjetij, ki 
imajo rešene vse stanovanjske pro
bleme. Ze več let namreč izločajo 
kar 9 % od bruto OD za stanovanj
sko izgradnjo. Veliko stanovanj
skih problemov so rešili s posojili 
za individualno gradnjo, nekaj sta
novanj so pa kupili. Zadnja taka 
rešitev je bil nakup treh družbenih 
stanovanj na Planini. 

P O Z N A N I DALEČ N A O K R O G 
In kje se sk r iva njihovo delo? 

Zadnje večje mon taže so pusti l i 
v Tovarni umetnega usnja in v 
novem sk lad i šču v tovarni 
S A V I . Njihova mon taža je kom-

znanje dekleta in žene s tega področ
ja . . . Toda prostore, menijo prebi
valci tega dela Poljanske doline, bi 
bilo potem mogoče še mnogo bolje 
uporabiti. Domačini se še najbolj 
ogrevajo, da bi v sedanji šoli uredili 
otroški vrtec, kotiček za malčke s 
tega področja. 

P R V I K R A J E V N I P R A Z N I K 
Prebivalci krajevne skupnosti Log 

v Poljanski dolini so v statut svoje 
krajevne skupnosti zapisali, da bodo 
svoj krajevni praznik praznovali 27. 
decembra. Prvič so v spomin na prve 
civilne žrtve, ki so padle na njiho
vem področju, pripravili svečano 
praznovanje krajevnega praznika ob 
koncu lanskega leta. Na domačiji pri 
Jakopcu v Valterskem vrhu so ob tej 
priložnosti odkrili spominsko ploščo. 
Tu sta med zadnjo vojno izgubila 
življenje, najprej sta bila ustreljena, 
nato pa sta v zažgani hiši tudi zgore
la, gospodar Janez Demšar in hlapec 
Janez Šubic. Svečanosti v Valter
skem vrhu so se udeležili mnogi 
gostje, številni prebivalci Poljanske 
doline, domačini, izredno množično 
pa je bila zastopana tudi mladina. 
Prebivalci Loga in okolice so med 
vojno zares veliko pretrpeli. Na tem 
področju je padlo prek štirideset 
borcev iz kraja in okolice ter od 
drugod. O grozodejstvih okupatorja 
najbolj zgovorno pričajo kar trije 
spomeniki v spomin padlih žrtev. 

P O T V O D I N A P R E J 

»Kraji tu oko l i so b i l i takrat, 
ko sem pr iše l v Poljansko dolino, 
še ,v temi' ,« pravi Maks Fojkar. 
»Toda elektriko smo zelo pogre
šali . Zato so se ljudje p r i pr iči 
navduš i l i za elektrifikacijo. Za
čeli smo z izredno intenzivnim 
delom. Kmetje so darovali les za 
drogove, nakupi l i smo žico, 
transformator . . . Po treh let ih je 
že zasvetila luč.« 

Napredek je bil več kot očiten. Po 
domovih so se oglasili radijski spre
jemniki, kmetje so nakupili elektro 
motorje, gospodinje likalnike. 

Toda vzporedno s tem se stano
vanjska gradnja nikakor ni mogla 
premakniti z mrtve točke. Zdaj so se 
stvari zasukale na bolje. Kot gobe 
po dežju so začela rasti nova stano
vanjska in gospodarska poslopja. 
Gradijo jih v glavnem domačini. 
Tudi v Gabrku, kjer dolgo ni bilo 
mogoče opaziti kakega vidnega na
predka! Trenutno je za gradnjo hiš 
na tem področju še vedno sedem
najst interesentov. Razveseljivo je, 
da so to mladi ljudje, ljudje, ki so že 
dokončali ali končujejo šole, razne 
tečaje. To pomeni, da imajo kraji 

vse možnosti za napredek. Toda, ko 
domačini razmišljajo o tem, ko na
števajo, kaj bi bilo še potrebno ure
diti, nikdar ne pozabijo na izredno 
slabe telefonske povezave. Tudi to 
bo treba urediti, pravijo! 

Z A S K R B L J E N O S T 
Z A R A D I H R I B O V 

»Zaradi hr ibovi t ih predelov na 
našem področju pa smo dokaj 
zaskrbl jeni ,« so zatrjevali domala 
vsi predstavniki krajevne skupnosti 
Log, ki so se zbrali na pomenku. 
»Tako področje je, denimo, Ga-
b r š k a gora. Dekleta nočejo na 
kmetije, fantje pa ostajajo neože
njeni — sami. To je kot pribito, 
da take kmetije ne morejo uspe
vati , da ne morejo dolgo ostati. 
Če ne bo še boljših možnos t i , 
kajti kmetije, k i so preusmerje
ne, zadnje čase kar dobro uspe
vajo, se bodo hr ib i sprazni l i .« 

In kje so pravzaprav rešitve? Pre
bivalci na področju Loga in okolice 
jih nekaj vidijo in jih tudi nakazuje
jo. Tu mislijo predvsem na kombina
cijo med delom v tovarni in kmeto
vanjem. Eden v službo, eden naj bo 
stalno doma pravijo. Seveda pa, da 
bo prav tako zaradi lažjega in hitrej
šega in učinkovitejšega dela, treba 
kmetije še bolj opremiti s stroji in 
jih modernizirati. 

»Brez tega ne bo šlo,« so 
zatrjevali sogovorniki, »brez tega je 
delo na kmeti j i in še v tovarni 
p reveč naporno. Popolnoma 
up rav i čeno se nekateri včas ih 
sprašuje jo , zakaj bi sploh delali , 
če ne vidijo n i k a k r š n e g a napred
ka, nobene možnos t i za razvoj. 
Treba je povedati, da je po
memben v i r dohodka za prebi
valce s tega področ ja tudi gozd.« 

In treba je povedati, da je na tem 
področju nemalo zanimanja tudi za 
kmečki turizem. Toda istočasno 
domačini zatrjujejo, da bi moralo 
biti za to področje dejavnosti name
njenih še več kreditov; da bi morali 
biti za kmečki turizem namenjeni 
dolgoročnejši krediti. Seveda pa 
trdijo, da bi morala vas, katere pre
bivalci bi se ukvarjali s kmečkim tu
rizmom, imeti vsaj za en avtobus 
prenočitvenih zmogljivosti. Za prav 
toliko ljudi pa bi morala biti na vo
ljo tudi prehrana. 

Prebivalci krajevne skupnosti Log 
so torej odločeni, da se napredek 
tega področja ne sme zaustaviti, da 
mora iti prav s takimi ali še hitrej
šimi koraki naprej. S trdim in 
požrtvovalnim delom bodo svoja ho
tenja prav gotovo zlahka uresničili. 

J. Govekar 

Elektrotehniško podjetje Kranj je v soboto dopoldne v komunalni coni na 
Primskovem odprlo nove prostore. Nov objekt, ki ga je odprl predsednik 
kranjske občinske skupščine Tone Volčič, meri 1725 kvadratnih metrov, 
zgradila pa sta ga gradbeni podjetji Projekt in Gradiš in njuni poslovni 
partnerji v enajstih mesecih. Nadzor nad deli pa je izvajalo podjetje DOM
PLAN Kranj. Nov obrat pomeni za okrog 150-članski kolektiv pomembno 
pridobitev za uresničitev prihodnjega srednjeročnega programa. — A. Ž. 
— Foto: F. Perdan i 

pletno novo naselje na P lan in i 
in p r i Vodovodnem stolpu, 
G L O B U S , C R E I N A , Exoterm, 
Kovinsko podjetje i td. P r a k t i č 
no je t r i č e t r t i ne vseh elektro-
inš ta lac i j v Kranju njihovo 
delo. 

Pa tudi zunaj občinskih, tudi re
publiških meja so že dobro znani. S 
svojimi deli so bili udeleženi pri iz
gradnji vodovoda Makarska in 
Omiš, pri gradnji nove Avtomonta-
že v Ljubljani, novih skladišč na le
tališču Brniki, za Industrijo grad
benega materiala Zagorje so izde
lali vse elektroinštalacije za novo 
avtomatsko peč itd. Poleg tega so 
izbrani izvajalci elektromontažnih 
del za vse gradnje Petrola na Go
renjskem pa za šole in vrtce. 

Skupno z Inš ta lac i jami Ljub
ljana prevzamejo tudi celotne 
m o n t a ž n e a r an žma je in tako 
nastopajo kot kompleten po
nudnik m o n t a ž n i h del tako za 
elektriko, vodo, centralno ogre
vanje, p r ez račeva lne in k l ima 
naprave. Te vrste a ranžmaj i 
bodo vse bolj interesantni za 
investitorje in tega se pri pod
jetju zavedajo ter delujejo tudi 
v tej smeri. 

Z G O V O R N E ŠTEVILKE 
Da je ta prizadevni kranjski ko

lektiv tudi finančno zelo uspešen, 
naj za ilustracijo povemo, da so 
lani dosegli 48,506.000 din bruto 
realizacije, kar je sedemkrat več 
kot pred 10 leti, štirikrat več kot 
pred petimi leti in dvakrat več kot 
pred dvema letoma. Dohodek na 
zaposlenega je lani znašal 108.000 
din, kar pomeni 2,36-krat več kot 
pred petimi leti in skoraj polovico 
več kot pred dvema letoma. Samo 
lani so poslovni sklad povečali za 
okrog 15,500.000 din. 

IN NAČRTI 
Za zdaj se ne mislijo več širi

t i , čep rav so se oskrbeli z zem
ljiščem, da bi nanj postavili še 
t r i take obrate kot je ta. P r i 
novi investiciji je ostalo še ne
kaj n e d o k o n č a n e g a : l ak i rn ica 
še ni do konca opremljena in 
okol ica ni urejena. Najprej 
bodo postoril i to, njihova na
daljnja skrb v bodoče pa bo 
predvsem modernizacija opre
me, k i je bi la ob teh ve l ik ih in
vesticijah potisnjena ob stran. 

Os-



Močni kot še nikdar v zgodovini 
Sekretar izvršnega komiteja predsedstva CK ZKS 
Franc Šetinc in član nadzorne komisije CK ZKJ 
Franc Bukovinsky na obisku v radovljiški občini 
— Pogovori v tovarni Sukno Zapuže in tovarni 
športnega orodja Elan Begunje — Podelitev 
priznanj in sprejem novih članov v ZK na zboru 

komunistov na Bledu 
Radovljica — »Nekater i bi radi 

naš položaj v svetu pr ikaza l i 
tako, kot da smo tik pred kata
strofo. T a k i m je treba prepr ič l j i 
vo in z argumenti dokazati , da 
smo sposobni in močni . Moč J u 
goslavije je to l ikšna , kot še n i 
bila n ikdar v zgodovini. To je t i 
sto, kar nas mora hrabr i t i in kre
pit i vero v pr ihodnos t ,« je na pet
kovem zboru komunistov radovlji
ške občine na Bledu v govoru med 
drugim podčrtal sekretar izvršnega 
komiteja predsedstva centralnega 
komiteja zveze komunistov Sloveni
je Franc Šetinc. 

Obisk Franca Šetinca v petek, 30. 
januarja, v radovljiški občini se je 
začel že zgodaj dopoldne. Najprej se 

je skupaj s članom nadzorne komi
sije C K Z K J Francem Bukovin-
skym in sekretarjem medobčinskega 
sveta ZK za Gorenjsko Ludvikom 
Kejžarjem srečal s predstavniki ob
činskih družbenopolitičnih organiza
cij in skupščine ter izvršnega sveta. 
Le-ti so ga seznanili z družbenim 
razvojem in s položajem občine, 
nato pa so najprej obiskali tovarno 
Sukno Zapuže in potem še tovarno 
športnega orodja Elan Begunje. 

Po ogledu tovarne Sukno se je 
Franc Šetinc v pogovoru s predstav
niki vodstva podjetja, samoupravnih 
organov in družbenopolitičnih orga
nizacij zanimal za samoupravne od
nose v tej delovni organizaciji, za 
proizvodnjo in poslovne rezultate, 

Po ogledu tovarne Sukno Zapuže se je Franc Šetinc zanimal predvsem za po
slovanje in samoupravne odnose. — Foto: F. Perdan 

Po obisku v Sukno Zapuže so gostje obiskali še tovarno športnega orodja 
Elan Begunje. — Foto: F. Perdan 

dogovorimo se 
D E L E G A T I O S A M O P R I S P E V K U 

Jesenice — Za četrtek, 5. februarja, so na Jesenicah sklicani vsi 
trije zbori občinske skupščine. Na dnevnem redu imajo: razpravo o 
predlogu sklepa o podelitvi Prešernove nagrade za leto 1975, predlog o 
izvolitvi občinskega sodnika za prekrške, predlog za potrditev statutov, 
predlog družbenega dogovora o splošni porabi v občinah v letu 1976 
in sklep o javni razpravi o proračunu občine Jesenice za leto 1976, 
osnutek družbenega načrta razvoja občine za leto 1976, osnutek 
programa komunalnih del ter predlog odloka o razpisu referenduma za 
uvedbo samoprispevka za delno financiranje izgradnje šolskega centra 
Plavž Jesenice. 

Občinska konferenca S Z D L je na svoji seji 5. januarja razpravljala 
o problematiki osnovnega šolstva in predšolskega varstva v občini. Na 
osnovi te razprave in javne razprave v osnovnih in občinskih organiza
cijah družbenopolitičnih organizacij je konferenca sprejela sklep, 
s katerim predlaga vsem delovnim ljudem in občanom občine Jese
nice, da se izrečejo za samoprispevek, s katerim bi sofinancirali 
izgradnjo šolskega centra Plavž Jesenice. 

Ob odločanju o tem sklepu je konferenca izhajala iz tega, da je za 
reševanje problemov na področju šolstva in varstva potrebna širša 
družbena akcija. Trenutno razpolagajo osnovne šole in posebna šola 
v občini skupaj s 14.705 kvadratnimi metri šolskega prostora, medtem 
ko vzgojnovarstvene ustanove razpolagajo s 1.884 kvadratnimi metri 
adaptiranih oziroma na novo zgrajenih prostorov. Šoloobveznih otrok 
ene generacije od prvega do osmega razreda je v občini od 3.130 do 
3.150, od tega 100 do 120 v posebni osnovni šoli. Samo v zadnjem letu 
pa je bilo ob 30-odstotni prekoračitvi zmogljivosti odklonjenih okoli 
300 otrok v predšolski dobi. 

Po analizi stanja šolskega prostora šolski prostor na perifernih 
šolah že omogoča enoizmenski pouk ter z manjšimi preureditvami tudi 
prehod na celodnevno šolo. Pomanjkanje šolskega prostora je najbolj 
pereče na samih Jesenicah, kjer je v obeh šolah kar 52 odstotkov vseh 
šolskih otrok, vendar pa imajo na razpolago le 30 učilnic in eno samo 
telovadnico. 

Vse družbenopolitične organizacije na terenu so se že izrekle za 
samoprispevek, s katerim bi sofinancirali delno izgradnjo šolskega 
centra Plavž Jesenice. Tudi konferenca SZDL se je ob koncu javne 
razprave odločila za uvedbo samoprispevka in predlagala vsem trem 
zborom občinske skupščine, da sprejmejo odlok o razpisu referenduma 
za uvedbo samoprispevka za delno financiranje izgradnje šolskega 
centra Plavž Jesenice. D. S. 

za osebne dohodke in standard de
lavcev, izobraževanje in delovanje 
delegatskega sistema. Poudaril je, 
da morajo biti prav vsi zaposleni 
seznanjeni z zaključnim računom 
oziroma poslovanjem podjetja v 
minulem letu. To je predvsem na
loga sindikata, ki bo moral tudi 
poskrbeti, da bodo delavci zares 
dobro seznanjeni z značilnostmi 
novega zakona o združenem delu. 
Sicer pa prvi podatki kažejo, da je 
ta 400-članski kolektiv v Zapužah 
in okrog 50 delavcev v TOZD v 
Jurjevici na Dolenjskem dosegel 
lani dokaj ugodne poslovne rezul
tate. Posebej velja povedati, da 
Sukno nima posebnih težav z zalo
gami, da jim je glavna skrb stabiliza
cija in razvijanje standarda zapo
slenih, reševanje stanovanjskih pro
blemov, razvijanje samoupravljanja, 
informiranja itd. Pomembno pa je 
tudi, da so s 1. januarjem letos v 
tovarni povsem ukinili nočno delo 
žena. 

Živahen pogovor pa se je po ogle
du tovarne razvil tudi v Elanu, kjer 
so lani povečali proizvodnjo za tret
jino in za nekaj več tudi prodajo. Ta 
850-članski kolektiv večji del izdel
kov izvaža. Izvozijo na primer 80 do 
85 odstotkov proizvodnje smuči. V 
prihodnje nameravajo predvsem po
večati proizvodnjo čolnov in telo
vadnega orodja, medtem ko bodo pri 
smučeh razvijali predvsem kvaliteto. 
Povečevanje proizvodnje smuči bi 
bilo namreč nesmiselno, ker je sve
tovni trg že zdaj domala zasičen s 
tem izdelkom. Precej težav pa imajo 
v Elanu z uvozom. Povedali so tudi, 
da se je v kolektivu v zadnjem ob
dobju močno okrepila delovna 
zavest in da se delavci še kako zave
dajo, da bodo imeli toliko, kot bodo 
pač ustvarili. Franc Šetinc je dejal, 
da je treba spoštovanje do dela raz
vijati še naprej, hkrati pa čestital 
kolektivu za dosežene uspehe, ki jih 
po svoje potrjuje tudi priznanje, ki 
ga je Elan dobil lani. Kot edina 
športna tovarna na svetu so namreč 
dobili mednarodno nagrado za kvali
teto. 

V popoldanskem delu obiska pa so 
se kot rečeno gostje udeležili zbora 
komunistov v festivalni dvorani na 
Bledu. Tu so slovesno sprejeli v zve
zo komunistov 78 novih članov ter 
podelili priznanja 176 komunistom, 
ki so v zvezi že 30 let in več. Vključ
no s petkovim sprejemom novih čla
nov v zvezo komunistov so v orga
nizaciji ZK v občini zabeležili po
memben uspeh. V zadnjem letu in 
pol so namreč sprejeli v organizacijo 
440 novih članov. Svečan sprejem 
in podelitev priznanj sta lepo po
pestrila s kulturnim programom 
tudi moški komorni pevski zbor 
K U D Stane Žagar iz Krope pod 
vodstvom Egija Gašperšiča in har-
monikarski orkester glasbene šole 
Radovljica pod vodstvom Jožeta 
Ažmana. 

Zbranim v festivalni dvorani je 
govoril tudi sekretar izvršnega komi
teja predsedstva C K ZKS Franc 
Šetinc. Čestital je novosprejetim 
članom in še posebej 176 članom 
zveze komunistov, ki so v organiza
ciji več kot 30 let. »Vi ste n a š zgled 
in b i l i ste ves čas zgled preda
nosti naš i revolucij i , b i l i zgled 
delavskega razreda. Uspešno ste 
u resn ičeva l i naloge, k i j i h je 
pred vas postavljal delavski raz
red. Čeprav so bile pr i vašem 
delu težave , niste klonili .« Ko je 
govoril o peti seji C K ZKS, pa je 
menil, da je ta seja nekakšen pred
ujem zaupanja, k i ga bo treba dose
či. Morda celo preveč govorimo o tej 
peti seji, je rekel. Treba bo predvsem 
delati in razvijati odnose, da bo naš 
delovni človek sam razpolagal s pre
sežno vrednostjo. To je naloga, ki jo 
moramo nenehno uresničevati, je 
rekel Franc Šetinc in nazadnje tako 
novosprejetim članom kot jubilan
tom zaželel veliko uspehov. 

A. Zalar 

Časopisom in radiu 
na Gorenjskem večjo pozornost 

Podvin , 28. 1. 76. — Posvet v Podvinu naj bi dal odgovore na 
v p r a š a n j a : k a k š n e re š i tve so danes vidne na področju 
obveščan ja v krajevnih skupnostih in organizacijah združenega 
dela; k a k š n a je vloga » in te rn ih glasi l«; k a k š e n je položaj 
»Glasa« in loka ln ih radi jskih postaj; kako daleč smo s pripra
vami na ustanovitev obč insk ih informacijsko dokumentacijskih 
centrov — INDOK-centrov? 

Posvet, o katerem je govora, je sklical in vodil sekretar za 
informacije skupščine SRS Darko Marin, udeležili pa so se ga pred
stavniki vseh gorenjskih občin, od povabljenih tovarniških glasil pa 
samo Alpina-Ziri; manjkal je tudi predstavnik Radia Jesenice. 

Po večurni izčrpni razpravi o problematiki, »kako zagotoviti vsem 
prebivalcem Gorenjske aktualne, izčrpne, pa vendar kratke in jedrnate 
informacije, kako na najbolj enostaven način posredovati primerno 
urejena gradiva delegatom in delegacijam za zasedanja občinskih 
skupščin, skupščin samoupravnih interesnih skupnosti in za delegate 
družbenopolitičnih organizacij,« so udeleženci posveta sprejeli nekaj 
pomembnih sklepov, ki naj bi bili posredovani, poleg občanom skup
nostim in organizacijam Gorenjske, tudi skupščini SRS. Skupščina 
SR Slovenije bo na svojem zasedanju 25. februarja poleg drugega 
obravnavala tudi uveljavljanje stališč o uresničevanju delegatskega 
sistema in delegatskih odnosov ter informiranja. 

Ker bo na mnogih forumih o teh problemih še veliko govora, našim 
bralcem posredujemo le najvažnejše sklepe posvetovanja: 

1. Interna glasila organizacij združenega dela (OZD) imajo v sa
moupravnem delegatskem obveščanju vedno pomembnejšo vlogo po
sredovalca informacij. 

Glasila OZD se morajo vključevati v razprave od vsega začetka, 
t. j . od same pobude za razreševanje določenega gospodarskega in 
družbenega vprašanja; spremljati morajo pobudo na poti do njene 
uresničitve in pomagati delovnim ljudem pri opredeljevanju za takšno 
ali drugačno odločitev. 

Glasila OZD naj v poročanje vključujejo tudi informacije iz svoje 
okolice. 

OZD morajo ustrezno organizirati in kadrovsko zasesti enotno 
informativno službo, imenovati urednika glasila, ki je član OZD, ter 
zagotoviti normalne pogoje dela te službe. 

2. Časopis Glas mora še v večji meri vključiti v svoj program dela 
delegatsko naravnanost in zasledovati samoupravno in delegatsko 
odločanje. 

Tudi za Glas velja določilo, da naj zasleduje dogajanja od pobude 
do razrešitve določenega vprašanja. 

3. Proučiti je treba ustreznost in primernost tiskanja občinskih 
glasil kot prilog oz. informacij v okviru časopisa Glas. Tako bi jih dobili 
vsi naročniki, posebne publikacije pa vsa gospodinjstva v posamezni 
občini. 

4. Radio je pomemben informator prebivalstva s svojimi takojš
njimi kratkimi aktualnimi informacijami, ki pa morajo biti še bolj 
naravnane na priprave za pomembne odločitve. 

5. Viri informacij so dolžni pravočasno in temeljito obveščati vsa 
informativna sredstva javnega obveščanja o vseh dogajanjih v orga
nizacijah združenega dela, skupščinah, izvršnih svetih, samoupravnih 
interesnih skupnostih in družbenopolitičnih organizacijah. 

6. Pospešiti je treba priprave za ustanovitev IN DOK centrov v ob
činah ali večjih krajevnih skupnostih in OZD. V ostalih krajevnih 
skupnostih in OZD pa se morajo organizirati informativne skupine. 

7. Strokovne in upravne službe obvezno pripravljajo ob posamez
nih dokumentih enostavne, jasne in razumljive povzetke gradiv za 
potrebe celotne delegatske baze in za občane. Občinske skupščine in 
OZD so dolžne svoje strokovne in upravne kadre usposobiti ustrezno 
tej zahtevi. I. S. 

Premalo šolnikov 
j 

V kranjski občini so v zadnjih 
desetih letih močno izboljšali mate
rialno osnovo osnovnega šolstva, saj 
skoraj ni minilo leto, da ne bi odprli 
vsaj ene nove šole. Kljub vse boljšim 
pogojem za delo pa v zadnjem času 
vse bolj primanjkuje učiteljev. 

V preteklem šolskem letu je na 
šolah v kranjski občini poučevalo 
350 učiteljev, 39 jih je delalo v 
oddelkih podaljšanega bivanja, 13 pa 
jih je bilo vključenih v šolske sve
tovalne službe. 29 pedagoških de
lavcev pa je delalo na kranjski 
posebni šoli. Vendar je kvalifika
cijska struktura v zadnjih letih 
začela nazadovati. Zaradi odhajanja 
ponavadi najboljših kadrov v gospo
darstvo, so morali poiskati razne 
zasilne rešitve. Da bi pouk lahko 
tekel normalno, si šole pomagajo z 
zaposlovanjem absolventov raznih 
šol, z zaposlovanjem upokojenih 
učiteljev in z dodatnim obremenje
vanjem zaposlenih. Absolventi so 
lani predstavljali že skoraj 9 od
stotkov vseh šolnikov in se je 
njihovo število v primerjavi z letom 
1974 podvojilo. Upokojencev pa je 
bilo na šolah 4 odstotke, kar pa je 
kar trikrat več kot leto prej. V celoti 
je bilo torej nestrokovno zasedenih 
četrtino delovnih mest. 

Kako pa je v tekočem šolskem 
letu? Razmere so se še poslabšale. 

Tako na razredni stopnji kot v 
oddelkih podaljšanega bivanja. Na 
razredni stopnji poučuje 15 učiteljev 
z nedokončano izobrazbo in 12 
upokojencev. Tr i mesta, pa sploh 
niso zasedena. Iz tega je razvidno, 
da bi letos potrebovali v kranjski 
občini kar 30 novih učiteljev za raz
redni pouk. Na predmetni stopnji pa 
je še slabše. Nestrokovno je zasede
na že vsaka peta učna ura. L. B. 

Obrtno podjetje 
Tržič 
na podlagi sporazuma o 
medsebojnih odnosih de
lavcev v združenem delu 
objavlja prosto delovno 
mesto 

skladiščnika 
Pogoj: K V delavec s pozna
vanjem skladiščnega poslo
vanja. 
Prijave pošljite na na
slov: Obrtno podjetje 
Tržič, Trg Svobode 33. 
Rok prijave do 15. febru
arja 1976. 

Sklepne priprave na teden drame 1976 
Letos je Prešernovo gledališče v 

Kranju že šestič organizator in go
stitelj »Tedna slovenske drame« — 
vsakoletnega srečanja slovenskih 
gledališč, na katerem se v delovnem, 
nereprezentativnem ozračju soočajo 
uprizoritveni dosežki slovenskih po
klicnih gledališč s klasičnimi in 
sodobnimi slovenskimi dramskimi 
besedili. 

Poleg vseh stalnih slovenskih gle
daliških hiš, vključno s tržaško (iz
jema je žal le Mestno gledališče 
ljubljansko, ki se vabilu na letošnji 
Teden zaradi nepremostljivih teh
ničnih ovir ni moglo odzvati), se bo 
kranjskemu občinstvu na zaključni 
dan Tedna predstavilo tudi Narodno 
pozorište iz Leskovca s svojo upri
zoritvijo »Osvajalca« Andreja 
Hienga. Ta predstava je doživela 
premiero v Leskovcu pred nekaj 
dnevi, za nas pa bo zanimiva kot 
preizkus in dokaz, kako si slovenska 

dramatika utira pota na druge ju
goslovanske odre. 

Letos bo »Teden slovenske dra
me« trajal osem dni, od 7. do 14. fe
bruarja; novost, ki jo Prešernovo 
gledališče tokrat prvič uvaja, pa sta 
predstavi obeh ljubljanskih ekspe
rimentalnih gledališč, »Gleja« in 
»Pekarne«, ki bosta uprizorjeni na 
ločenem prizorišču v koncertni dvo
rani Delavskega doma, obe ob 18. 
uri, da ne bosta sovpadali z večerni
mi predstavami v Prešernovem gle
dališču. Karakter obeh predstav, ki 
temeljita na dveh sodobnih sloven
skih monodramah, terja namreč po
sebno prizorišče in manjši avditorij, 
hkrati pa taka razporeditev predstav 
prispeva k večji zgoščenosti »Ted
na«. 

Seveda bo letošnji »Teden sloven
ske drame« primerno počastil sto
letnico rojstva Ivana Cankarja, ki jo 
praznujemo letošnjo sezono, in sicer 

z dvema predstavama: s »Kraljem 
na Betajnovi« v izvedbi ljubljanske 
Drame in z izvirno odrsko adapta
cijo »Hiše Marije Pomočnice« v 
uprizoritvi razširjenega igralskega 
ansambla Prešernovega gledališča. 
Slednja predstava bo hkrati pre
miera in otvoritvena prireditev na 
»Tednu«, pred začetkom predstave 
pa bodo podeljene male Prešernove 
plakete zaslužnim ljubiteljskim kul
turnim delavcem. 

V okvir »Tedna slovenske drame« 
sodi tudi razstava gledališke foto
grafije v Stebriščni dvorani Gorenj
skega muzeja, katere otvoritev bo že 
v petek, 6. februarja ob 16. uri. 

Pokroviteljstvo »Tedna slovenske 
drame 76« sta prevzeli Občinska 
konferenca S Z D L Kranj ter Kul
turna skupnost Kranj v sodelovanju 
z delovnimi organizacijami SAVA, 
I S K R A , P L A N I K A , T E K S T I L I N -
D U S i n l B I . A. K . 



Kmetijsko živilski kombinat 
Kranj 
TOZD Komercialni servis Kranj 
z n.sol • O. Skladišče gradbenega materiala 

HRASTJE, tel.21-611 

Graditelji! 
Nudimo vam po konkurenčnih 
cenah gradbeni material: 

— stavbno pohištvo 
(okna, vrata) »Inles« 

— parket 
— cement 
— betonsko železo 
— hidrirano apno 
— strešnik »Novoteks« 
— betonske mešalce 100 litrov 

CENE VEZANIM OKNOM »INLES« SMO 
ZNIŽALI ZA 25 %. 
ZA VSE VRSTE VRAT PA VAM 
NUDIMO 5 % POPUST. 
Izkoristite ugoden nakup! 

Tržiško krvodajalstvo 
Tržič — Lansko dejavnost je ob

činski odbor Rdečega križa Tržič 
zaključil z uspešno krvodajalsko ak
cijo, ki je bila 29. in 30. decembra. 
Čeprav je republiški plan predvide
val 545 krvodajalcev, se je pozivu na 
odvzem krvi odzvalo 746 občanov, 
kar je visoko preseganje plana. Tudi 
za letos planira republiški odbor 
Rdečega križa krvodajalsko akcijo v 
Tržiču konec decembra. Vendar ob
činska organizacija meni, da datum 
n i najprimernejši. Bližajoči prazniki 
zmanjšujejo število krvodajalcev, 
kar se je pokazalo že lani. Razen 
tega so precejšnja nadloga tudi pre
hladi in obolenja krvodajalcev. Ker 
so imele nekatere organizacije zdru-

Skupščina RK 
v Jelendolu 

Jelendol nad Tržičem — Konec 
januarja je organizirala krajevna or
ganizacija Rdečega križa Dolina — 
Jelendol redno skupščino, na kateri 
so ocenili štiriletno delo, izvolili vod
stvo organizacije, sprejeli pravila or
ganizacije in izbrali delegata za ob
činski odbor Rdečega križa Tržič. 
Skupščina je bila združena s preda
vanjem dr. Marije Šimenko-Vod-
nJov o črevesnih boleznih in s prika
zovanjem filmov o prvi pomoči in ci
vilni zaščiti. Pri tem je krajevnemu 
odboru pomagala občinska organiza
cija R K Tržič. M . Valjavec 

ženega dela iz tržiške občine konec 
lanskega decembra kolektivni do
pust (Gradbeno podjetje, Projekt), 
bodo za krvodajalce iz teh organiza
cij organizirali odvzem krvi marca 
ali aprila. Peljali jih bodo na Zavod 
za transfuzijo krvi v Ljubljano, kar 
utegne postati tudi v prihodnje stal
na praksa. Zaradi tega tudi ekipam 
Zavoda ne bo treba v tolikšni meri 
hoditi po terenu. Tržičani upajo, da 
bodo krvodajalci spremembo, ki jo 
uvajajo tudi drugod v Sloveniji, z ra
zumevanjem sprejeli in se odzivali 
pozivom občinskega odbora Rdečega 
križa. Organizatorji krvodajalstva 
računajo tudi v prihodnje na razu
mevanje organizacij združenega de
la, kjer so krvodajalci zaposleni. 

M . Valjavec 

Vsestranska ži
vahna dejavnost 

Češnjica v Bohinju — Edina 
dvorana za različne prireditve v 
zgornji bohinjski dolini je v Ćešnjici, 
kjer že vrsto let uspešno delujeta 
gasilsko društvo in dramska sekcija. 
Lani so ustanovili tudi moški pevski 
zbor, ki deluje pod vodstvom Tineta 
Arha, pred nedavnim pa je bila usta
novljena še sekcija mladih gasilcev 
pod vodstvom mentorja Franca Sod-
je-Branka. 

Ob koncu minulega leta so priza
devni člani omenjenih organizacij v 
sodelovanju z revijo Stop pripravili 
v Ćešnjici Potujočo novoletno sto-
poteko s plesom. Z izkupičkom na 
tej prireditvi so potem kupili gramo
fon, tako da zdaj ob sobotah in 
nedeljah lahko prirejajo plese. 
Razen tega so na novega leta pri
pravili Novoletni veseli večer za 
prebivalce Bohinja. Takrat so na
stopili ansambel Savica, pevski zbor 
iz Cešnjice in mladi gasilci. Od 
večjih prireditev nameravajo v 
prihodnje organizirati pustni ples. 

B. Sodja 

Prenovljena 
restavracija 
V Kompasovi temeljni organizaci

j i združenega dela, v Motelu Medno 
so v petek, 23. januarja, odprli pre
novljene restavracijske prostore. Po 
načrtih arhitekta Boža Rota, so 
delavci podjetja Gradles Medvode 
uredili sodobne barske prostore s 60 
sedeži, v kar so vložili nad milijon 
dinarjev lastnih sredstev. Nočni bar 
bo odprt od 23. do 3. ure vsak dan, 
razen srede. -fr 

Usposobiti 
hidrante 

Jeseniški gasilci so pregledali vse 
hidrante zunaj jeseniške Železarne 
in ugotovili, da je izmed 350 hidran-
tov precej pokvarjenih in slabo vzdr
ževanih, nekaj pa tudi zasutih. Ga
silci poklicne gasilske čete so opozo
rili podjetje Vodovod, da mora hi
drante popraviti in bolj redno vzdr
ževati. Opozoriti pa bo treba tudi 
delavce raznih gradbenih podjetij, 
saj se pogosto dogaja, da pri oprav
ljanju raznih del hidrante zasujejo 
ali pa onesposobijo za uporabo jyj j 

Slaba gasilska oprema 
Bistrica pri Tržiču — V petek, 

23. januarja, je bil občni zbor Gasil
skega društva Bistrica pri Tržiču, ki 
združuje 36 članov, 4 mladince in 11 
pionirjev ter 120 podpornih članov, 
kar je v primerjavi z velikostjo nase
lja Bistrica premalo. Lani je doseglo 
društvo lepe uspehe. Zal je slabo 
opremljeno. Manjkata predvsem 
raztegovalna lestev in drsalni prt, 
brez katerih reševanje iz višjih blo
kov in stolpnic ni mogoče. Precej
šnje težave povzroča tudi premaj
hen gasilski dom. Večji je sicer na
črtovan v srednjeročnem razvojnem 
programu bistriške krajevne skup

nosti, in sicer v sklopu doma družbe
nopolitičnih organizacij, vendar so 
gasilci glede uresničevanja tega pro
grama zaradi pičlih finančnih sred
stev skeptični. Prostorska stiska bo 
zato trajala še nekaj let, kar bo 
oviralo uresničevanje bogatega pro
grama, v katerem prevladujejo na
kup nove opreme, vključevanje pio
nirjev in mladincev v društvo, obli
kovanje ženske desetine in sodelo
vanje s civilno zaščito. Bistričani 
računajo na pomoč občinske gasil
ske zveze in družbene skupnosti na
sploh. 

M . Valjavec 

Takšno je gospodarsko in stanovanjsko poslopje Janeza Zupana-Klemenaka 
v Srednji Radovni. Precej velika kmetija je to, kjer se pretežno ukvarjajo z 
živinorejo. V novem sodobnem hlevu je prostora za 20 govedi, trenutno pa jih 
imajo osemnajst, konja in nekaj prašičev. Delo so precej mehanizirali in 
imajo traktor z vsemi priključki, kosilnico in ne manjka tudi osebni avto
mobil. Ta še posebno pride prav, ker je kraj precej odmaknjen od večjik\ nase
lij in središč. \ . \ -
Le pol kilometra stran od kmetije pa so obrati Krede, kjer kopljejo in sušijo 
kredo. Nekatere opuščene izkope je pred leti zalila voda in v teh hladnih 
dneh so ravno pravšnje ledene ploskve lepo razvedrilo za ljubitelje drsanja. 
Niso ravno redki, ki pridejo semkaj, saj je cesta, ki vodi iz Gorij skozi Krnico 
dobro vzdrževana. Kadar poledeni, poskrbi za varnejšo vožnjo Skvarčnekov 
Janko iz Krnice, ki z manjšim tovornjakom sam pripelje pesek in jo posuje. 
— J. Ambrožič 

Taborniški tečaj za vodnike 
Škofja Loka — Zveza tabornikov 

občine Škofja Loka je tako kot že 
nekaj let zapored tudi letos pripra
vila tečaj za vodnike v taborniški 
organizaciji. Teoretični del tečaja za 
vodnike je bil od 24. do 29. januarja 
v lovski koči na Ožboltu, udeležilo 
pa se ga je 23 mladih tabornikov. 
Udeleženci so se na njem seznanili z 
vsemi veščinami in načinom dela s 
taborniki. Nekateri tečajniki so vode 
prevzeli že jeseni in so si tokrat pri
dobivali le še nove izkušnje, drugi pa 
bodo z zahtevnim delom kot vodniki 
začeli letos. 

Med tečajniki so bili po številu 
enakomerno zastopani člani vseh ta
borniških odredov iz škofjeloške ob
čine: člani odredov Svobodnega 
Kamnitnika iz Škofje Loke, Zelene
ga Zirka iz Zirov, Ivana Tavčarja iz 
Gorenje vasi, Sorskega polja s Trate 
pri Škofji Loki in Selškega odreda iz 
Železnikov. 

Vodja vodniškega tečaja na Ož
boltu je bil Milko Okorn, tečajnikom 
pa so predavali izkušeni predavate
lji, taki, ki £0 člani taborniške orga
nizacije že po več let. Tako so na 
mlade poleg teorije lahko prenašali 
tudi svoje bogate izkušnje. Program 
je bil izredno natrpan, saj je bilo 
dnevno kar po osem ur predavanj. 
Kljub temu so imeli udeleženci teča
ja na voljo še vedno dovolj časa za 
razne zabavne igre. Pripravili so tudi 
zabavni in pevski večer. Družabno 
življenje je bilo nasploh izredno raz
gibano, tako, kot je navadno na se
stankih in raznih akcijah vodov. 

Zadnji dan so udeleženci tečaja za 
vodnike pisali teste iz snovi, ki so 

jim jo posredovali predavatelji. Pre
skus znanja so vsi uspešno opravili. 

Taborniški odredi v škofjeloški ob
čini so se tako ponovno »oskrbeli« s 
kvalitetnimi kadri, ki so predpogoj 
za uspešno delovanje taborniške or
ganizacije. J. M . 

Društvo za varstvo in vzgojo ptic na 
Jesenicah je te dni v gimnaziji na 
Titovi cesti organiziralo razstavo 
ptic. Na razstavi je razstavljalo 
15 gojiteljev, razstavo pa si je ogle
dalo precej ljudi. Člani jeseniškega 
društva so letos sodelovali tudi na 
razstavi ptic za državno prvenstvo v 
Zagrebu in dosegli lepe uvrstitve, 
(mj) — Foto: F. Perdan 

Črtomir Zoreč: 

Beneška Slovenija, 
naša Deveta dežela 

(Kraji, ljudje, pesem in govorica) 

(5. zapis) 
Car starosvetne Rezije me je vse

ga prevzel že ob prvem stiku s to de
želico med gorami. Le kdaj je že to 
bilo? 

O B S P O M I N I H 

G otovo je vir mojega zanima
nja za to pozabljeno deželico, 
ki niti svojega obraza ne 

kaže materi Sloveniji, skrit še v času 
Pred mojim vstopom na ta svet . . . 
Kot se to čudno, skoro mistično 
sliši; res pa je: v letu 1907, nekaj 
Mesecev pred rojstvom, je moj oče z 
[Jekaterimi planinci — med njimi je 
°il tudi moj krstni boter kartograf 
Alojzij Knafelc, ki je med potjo vse 
Pomembno fotografiral - prestopil 
aVstrijsko-laško mejo pri Učeji (slo
vensko najbrž Volčja?), južno od 
Kanina in sestopil prek Korit (Cori-
tis) v dolino Rezije. Izlet je oče opi
sal v treh zapisih v Slovenskem Na-
rodu (1907, št. 201-203). 

Potem sem zvesto bral opise Re-
*lJe (in Beneške Slovenije) v Pla
nskem vestniku, ki jih je s pravo 
^vforijo (navdušenjem) pisal dr. 
"enrik Turna. Seveda v času pred 
Prvo svetovno vojno pa še v letih 
5}ed obema vojnama, saj je bil 

u m a marljiv raziskovalec in pogu

men alpinist kot malokdo. Eden naj
večjih slovenskih planinskih in po
litičnih velmož! 

Izpoved ljubezni do zagonetne slo
venske deželice na večerni strani 
našega sveta, še podprem z lastnimi 
doživetji. Sprva kot tujec — nera
zumljen in malo razumevajoč — 
potem pa kot prijatelj. V oporo (in 
kot ključ) sta mi tudi bili objavljeni 
deli narodopisca Milka Matičetove-
ga (»Rožice iz Rezije« in »Zverinice 
iz Rezije«). Pa še znane, tako prijet
ne oddaje v beneški slovenščini v 
ljubljanskem radiu takoj po osvobo
ditvi. — Vzpodbujen — oborožen z 
določeno vednostjo — sem šel prvi
krat na »šmarno mišo« v Ravnico 
(Prato di Resia), to je vsakoletno 
rezijansko »žegnanje«, ko se tam 
zbero Rezijani z vseh strani sveta 
(emigranti!) in doživljal Rezijo v 
nošah, glasbi, govorici, pesmi in 
plesu »rezijanki« ob zvokih »citir«. 

In tako je šlo naprej: še nekajkrat 
sem (kot vodnik) pripeljal v Rezijo 
skupine slavistov, zgodovinarjev pa 
tudi preprostih ljubiteljev. Dolina 
mi je postala domača, kot na 
dlani. . . 

In še nekaj rezijanskih prijateljev 
mi je bilo dodeljenih po tem ali 
onem naključju: poslednji sorodnik 
Toma Zupana si je izbral nevesto s 

Stolbice (Stollvizza), prijateljico 
sem dobil v Njivi (Gniva), v Ravnici 
sem našel stike z domačini v obeh 
krčmah (da ne bo zamere: ena od 
teh »krčem« je restavracija, druga 
pa je hotel!). Tam v Bieli (S. 
Giorgio) sem spoznal župana Rezije 
(le-ta je tudi vodil folklorno skupino 
na Dan narodne noše v Kamnik). — 
Le zakaj vse to pripovedujem? 
Hotel sem le predložiti opravičilo, 
da smem voditi pogovor o Reziji pa 
tudi o vsej Beneški Sloveniji, ki sem 
jo skušal kar najbolje spoznati. Se
veda le s stališča gorenjskega ljubi
telja — kaj drugače ali več nikakor 

REZIJA, REZIJA . . . 

S lejkoprej daljna, neznana . . . 
Temna, zagonetna, zaprta . . . 
Starosvetna, lepa sanjava . . . 

Tako čudežna, samosvoja, občutlji
va . . . 

Poetična tako, da celo ljubici reko 
»rožica«! 

Pa poslušajmo narodopisca Milka 
Matičetovega, ki o teh stvareh več 
ve: 

»Ta prenatvta rožica« (Oj ta pre-
teta rožica) je priljubljen refren re-
zijanske lirike, kjer rožica pomeni v 
prvi vrsti ljubico, ljubega, izbranca 
srca, zakonskega tovariša, obenem 
pa tudi osebo, ki je pevcu ali pevki 
kakorkoli blizu, draga. V prigodni 
pesmi z Osojan so s tem vzdevkom 
počastili celo pisca teh vrst (namreč 
Milka Matičetovega, op. Č. Z.). Ne
kemu možu na Gozdu pa so vsi rekli 
le Gvven Rožica, ker nikoli nobene 
pripadnice nežnega spola ni ogovoril 
drugače kot rožica. Danes je to po
sebnost Rezije, v preteklosti pa je 

beseda imela najbrž podobno velja
vo tudi v pesmih iz drugih sloven
skih krajev. Če ne, mar bi mogel ka-
lobški rokopis vsebovati prošnjo, v 
kateri so Luba Gospa shant Vrsula 
— s idenajst taushent Divizami ime
novane kot »nebeshke roshize, ki naj 
bi molile Buga uezhniga, de nas pred 
kugo, voisko, dragoto in lakoto va
ruje (Pesem o sv. Uršuli iz 1. 1651).« 

Tudi te »rožice« so dokaz, da je v 
Reziji zastal čas — v jezikovnem po
gledu seve! — da tu govore še po 
starem, čutijo še lepo »po sta
rem« . . . Piš časa v zavetno dolino 
Rezije še ni v d r l . . . Tako je, kot je 
bilo pred stoletji, ljudje tako govore 
kot so nekoč govorili naši s t a r i . . . 
Zal, da pa je tudi revščina še taka 
kot nekoč. In da je delo v strmih 
bregeh še vedno tako naporno kot je 
bilo v preteklosti. In da pašniki niso 
nič bolj sočni in njivice niso nič bolj 
rodovitne kot nekoč. Le delovnih 
rok je manj . . . 

»VPIJE KOT REZJAN« 

Tako so včasih rekli na Gorenj
skem otroku, če je bil pregla
sen. Kajti prispodoba je še 

kako držala: po vaseh so hodili 
otožni možje, doma iz Rezije, in na 
ves glas ponujali svoje usluge. Pro
dajali so kis, popravljali dežnike, 
brusili nože in škarje ali vstavljali 
stekla. Bil i so to črnikasti, koščeni 
visokorasli možje srednjih let — 
krošn jarji, zdomci, emigranti. 

Ze tedaj - to je, v času prejšnjega 
in na začetku tega stoletja - je bila 
Rezija prerevna, da bi prehranila vse 
svoje otroke. In tako so se hočeš 
nočeš navadili hoditi v svet, s trebu

hom za kruhom. Še danes ni nič dru
gače. Le da je krošnjarstvo zamenja
la ekonomska emigracija. Pa tudi 
delo v furlanskih dolinah in ravni
nah jih je rado speljalo iz lepe a sko
pe Rezije. Tako Rezijane zdaj lahko 
srečamo v Kanalski dolini, v 
Pontablju, v krajih ob Beli in Fil- , 
mentu, v Vidmu (Udine) in Guminu 
(Gemona del Friuli). 

Danes je emigracijski val že tako 
močan, da je delavoljne in zaslužka-
potrebne Rezijane raztepel po vsej 
Evropi, pač največ po Švici in po 
Belgiji. Le ža »šmarno mišo« (veliki 
šmaren sredi avgusta) pridejo do
mov, da jih mati Rezija spet ljubeče 
pritisne na svoje uvele p r s i . . . 

Stara Rezijanka ob 
ognjišču 

značilnem 



Za dobro počutje gostov imajo v Kranjski gori pozimi tudi sani ter konje zna
nega gojitelja jahalnih konj Janeza Prešerna iz Vrbenj pri Radovljici. Goste 
vozijo po lepi dolini od Kranjske gore proti Eriki. — Foto: B. B. 

Mojstrana — Polomljena klop avtobusne ute na postajališču v Mojstrani. 
Improvizirana uta je ob magistralni cesti in takšna kot je, le malo ali nič ne 
služi svojemu namenu. Kraju zanikrno postajališče prav gotovo ne more biti 
v čast, še manj pa so s tako avtobusno postajo zadovoljni potniki, (ds) — 
Foto: F. Perdan 

Pri graditvi stanovanjske stolpnice pri stavbi socialnega zavarovanja na 
Jesenicah so delavci SGP Sava Jesenice naleteli na ilovico in talno vodo. 
Zato bodo morali temu primerno graditi: pri tem uporabljajo specialno dvi
galo, ki opravlja skozi cev izkop za železobetonskepilote. — Foto: B. B. 

Malo jezerce v Jasni v Kranjski gori je zamrznjeno že vse od 21. novembra. 
Na njem je vsak dan polno drsalcev. — Foto: B. B. 

XI. zimski 
pohod 
na Stol 

Letošnji X I . zimski pohod na Stol 
bomo izvedli v soboto, 21. in nedeljo, 
22. februarja, v počastitev obletnice 
velike bitke na Stolu in 35-letnice 
vstaje jugoslovanskih narodov in bo 
množična manifestacija. 

Na pohod so vabljeni planinci, 
borci NOV, pripadniki J L A , taborni
ki, smučarji, lovci in ostali ljubitelji 
gora. Predstavniki posameznih orga
nizacij in društev naj s seboj prine
sejo državne in društvene zastave. 

Ob spominskem obeležju dvema 
padlima graničarjema na karavli pri 
Valvasorju bomo v soboto, 21. fe
bruarja, s krajšim programom poča
stili njihov spomin. V nedeljo pa bo 
ob 10. uri komemorativna svečanost 
ob Prešernovi koči na Stolu. 

V času X I . pohoda bo v karavli 
nad Valvasorjem spominski žig po
šte Žirovnica. V prodaji pa bodo tudi 
posebne značke s pohoda na Stol, ki 
pa se bodo razlikovale od spomin
skih značk. 

Vsako kolono udeležencev bodo 
spremljali člani alpinističnega odse
ka in gorske reševalne službe. Pri 
odhodu bo vsak udeleženec prejel 
kupon rdeče barve, tega pa bo na 
Stolu zamenjal za modrega. Ob po
vratku s Stola mora vsak udeleženec 
priti v karavlo nad Valvasorjem, 
kjer bo imelo vodstvo pohoda svoje 
prostore. Udeleženci bodo tu oddali 
modri kupon, nato pa bodo tisti, ki 
so prvič na Stolu, prejeli legitimacijo 
z vpisanim datumom pohoda in bro
nasto značko. Udeleženci pohodov iz 
preteklih let pa morajo s seboj pri
nesti legitimacijo, da jim bodo vanjo 
vpisali datum pohoda, prejeli pa 
bodo tudi ustrezno spominsko znač
ko (srebrno za tri pohode, zlato za 
pet in plaketo za deset pohodov na 
Stol). 

Vsem udeležencem pohoda iz leta 
1975 so zagotovljene legitimacije in 
bronaste spominske značke, ki jih 
niso še prejeli. 

Odhod prve skupine na Stol bo 21. 
in 22. februarja ob 6. uri. Zadnja 
skupina pa bo lahko odšla na pot ob 
11. uri. Bolj oddaljeni udeleženci 
bodo lahko pri Valvasorjevem domu 
prenočili. Na Prešernovi koči na 
Stolu v soboto ne bo mogoče preno
čiti, v nedeljo pa jo bodo ob 14. uri 
zaprli. Obe noči bo odprta tudi go
stilna pod Stolom, kjer si bodo lahko 
udeleženci odpočili. Udeležencem z 
Gorenjske predlagamo, da pridejo 
na Stol iz Žirovnice na dan pohoda. 
Sam vzpon na Stol pa bo iz 
Zirovniške planine. Pot bo označena 
z rdečimi zastavicami, sestop pa bo 
obvezno po stari vozni poti prek 
Zabrezniške planine — pot bo ozna
čena z modrimi zastavicami. V pri
meru slabih vremenskih razmer bo 
organizator določil drugačno smer 
vzpona in sestopa. 

Udeležence pohoda opozarjamo, 
da se nihče ne sme oddaljevati od 
poti in vsi morajo upoštevati navo
dila organizatorjev. 

Vsi udeleženci morajo imeti: cepin 
ali smučarske palice, čevlje z globo
kim profilom, primerno obleko — ne 
kavbojke, dva para volnenih rokavic 
in nogavic, snežna očala, rezervno 
perilo ter potrebno količino hrane in 
osvežilnih pijač. Organizatorji bodo 
poskrbeli, da se v neprimerni 
opremi nihče ne bo povzpel na Stol. 

Vsa planinska in ostala društva 
ter organizacije morajo poslati šte
vilo udeležencev pohoda do 10. fe
bruarja občinskemu odboru ZXB 
NOV Jesenice, Titova 86. 

Zveza združenj borcev 
NOV Jesenice 

Kadrovsko splošni sektor delovne 
organizacije 

Saua Uraivj 
industrija gumijevih, usnjenih 
in kemičnih izdelkov 

vabi k sodelovanju 
nove strokovne delavce za delo v 

I. FINANČNO RAČUNOVODSKEM 
S E K T O R J U 

1. samostojnega analitika 
— programerja 
Pogoj: diplomiran ekonomist ali ekonomistka, 

2. kreditnega referenta 
(2 delavca) 
Pogoj: zaključena ESŠ ali srednješolska 

izobrazba s prakso, 
3. saldakontiste s prakso, 
4. referenta z znanjem 

strojepisja. 

II. S E K T O R J U ZA ORGANIZACIJO IN 
I N F O R M A C I J S K E S I S T E M E 

1. sistemske analitike, 
2. organizatorje 

Pogoj: zaključena visoka ali višja izobrazba 
pod 1.: se zahteva znanje angleškega jezika, 
pod 2.: se zahteva znanje nemškega ali angle
škega jezika. 

3. programerje 
Pogoj: zaključena srednja strokovna izobraz

ba z aktivnim znanjem angleškega jezika, 

4. kontrolorja obdelave 
Pogoji: zaključena ekonomska ali upravno 

administrativna šola, 

5. luknjačico 
Pogoj: zaključena osnovna šola 

III. S K U P N O S T I TOZD K O V I N S K A , 
E N E R G E T S K A IN T R A N S P O R T N A 
D E J A V N O S T 

1. direktorja komercialne 
službe 

Pogoj: zaključena visoka ali višja strokovna 
izobrazba ustrezne smeri z najmanj 5 let uspešne 
prakse na vodilnih ali vodstvenih delovnih mestih 
v komerciali, 
aktivno znanje enega od svetovnih jezikov. 

Poleg strokovnih usposobljenosti se od kandidatov zahtevajo: 
— organizacijske in vodstvene sposobnosti, pripravljenost za razvoj 

in urejanje samoupravnih odnosov, 
- kandidati ne smejo biti kaznovani, biti morajo |moralno') politično 

neoporečni. 
Delo se združuje za nedoločen čas. 
Nastop dela takoj ali po dogovoru. 
Pismene prijave sprejema kadrovsko splošni sektor, oddelek za 
kadrovanje, najkasneje do 31. februarja 1976. 
O sklepu sveta za medsebojna razmerja bodo kandidati obve
ščeni najkasneje v 30 dneh po preteku roka razglasa. 

V Kranjski gori se skoraj vsako soboto in nedeljo z vrha Vitranca spuščajo 
indralci z zmaji. Do vrha se vzpenjajo z žičnico. Na sliki: Vinko Skok se z 
zmajem pelje na Vitranc. — Foto: B. B. 

Po ugodnih 
cenah 

nudimo: 

c 

Kmetijsko živilski kombinat 
Kranj, Cesta JLA 2 tel. 24-871 

traktorje Pasquali 18, 21, 26 in 30 KM s programom na 
4 kolesa 
motokultivatorje (enoosne traktorje) Pasquali z ben
cinskim (8, 10 in 14 KM) ali diesel (11 in 13 KM) motor
jem 
Niew6hner verižne izkopalnike za krompir 
Niew6hner kombajne za krompir. 

se priporočamo 



mali oglasi • mali oglasi 
prodam 
Prodam G U M I ČOLN z novim 

Tomosovim motorjem, 4 K S . Tele
fon 064-60-090 657 

Prodam K O N J A ali menjam za 
goved. Podbrezje 110, Duplje 709 

Ugodno prodam 3000 kg S E N A . 
Ogled vsak dan po 14. uri. Grčar 
Ivanka, Dragomelj 23, Domžale 710 

Prodam 2000 kg S E N A in 500 kg 
krmilnega K R O M P I R J A . Spodnji 
Brnik 30, Cerklje 711 

Prodam motorno R E P O R E Z N I -
CO in večjo količino R E P E . Grad 
43, Cerklje 712 

Prodam K R A V O , 9 mesecev brejo, 
ki bo tretjič telila. Vasca 8, Cerklje 

Prodam štirinajst tednov brejo 
SVINJO, K R A V O za zakol in 
B I K A , 400 kg, ali zamenjam za ple
mensko kravo. Lahovče 17, Cerklje 

SKUPŠČINA OBČINE 
ŠKOFJA LOKA 

prodaja na javni 
dražbi 
osebni avto 
citroen ID 19 
za ceno 50.000,00 din 
Navedena vrednost je za
četna cena. Ker je to že po
novna dražba, se avtomobil 
lahko proda ne glede na vi
šino dosežene cene. 
Javna dražba bo 6. febru
arja 1976, ob 10. uri pred 

zgradbo Skupščine obči
ne Škofja Loka. 

Prodam SEDEŽNO G A R N I T U 
RO s preprogo. Ogled v sredo in če
trtek od 17. do 18. ure. Tel. 22-190. 
Naslov v oglasnem oddelku 715 
. Prodam KAVČ, zazidljiv svinjski 
m pralni K O T E L , rabljene G U M E 
od zastave 101. Naslov v oglasnem 
oddelku 716 

f* r odam vrtna železna, dvokrilna 
Y , ATA. Naslov v oglasnem od
delku 717 
^l0dr^m g l o b o k OTROŠKI VOZI-
<-t,K. Tavčarjeva 39, Kranj 718 

Prodam 1,5 kub. m. D E S K za 
»fabjon«, obroče za gumi voz in 
ZAZIDLJIVO P A R C E L O v okolici 
Kranja. Naslov v oglasnem oddelku. 
Ogled v nedeljo 719 
• Prodam KANARČKE in PAPI
GE. Novak Jože, Podreča 6, Kranj 

Prodam PRAŠIČA po izbiri, rab
ljen T R A K T O R MIBBI , 30 K M , 
Plug, frezo in tovorni avto. Goste
če 15, Informacije: Žabnica 61 721 

Prodam SPALNICO. Nazorjeva6, 
Tišler, Kranj 722 

vozila 
Kupim A U D I 100, karamboliran 

ali nekompleten. Telefon 064-60-819 
Poceni prodam ŠKODO, letnik 

1966. Može, Triglavska 5, Bled 723 
Prodam JAWO, letnik 1975, stroj 

350 ccm. Gorica 17, Radovljica 724 
Ugodno kupim P R I K O L I C O za 

traktor z 18 konjskimi silami z eno-
ali dvoosno, je lahko tudi leseno 
ogrodje. Rostohar Edo, Rožno 48, 
Blanca 725 

Prodam dobro ohranjene ZIM
S K E G U M E radial michelin 165 x 
14 - 2 zimski, 2 ježevki. Cirilova 14, 
Orehek 726 

Prodam avto Z A S T A V A 750. Zg. 
Bela 18, Preddvor 727 

Ugodno prodam dobro ohranjeno 
ZASTAVO 750, letnik 1974. Vehovec 
Jože, Dragočajna 7, Smlednik 728 

h up i m 
Kupim večjo količino K R O M P I R 

JA, drobnega ali debelega, prosim če 
ga pripeljete v Ribno 27, Bled 729 

Kupim macesen 50 mm in hrast 
30 mm. Ponudbe pod »Mecesen« na 
oglasni oddelek 730 

Kupim sedečo pločevinasto KO
P A L N O K A D za odraslega. Ponud
be pod »Kopalna kad« 731 

stanovanja 
Student išče SOBO v Kranju. Po

nudbe pod »Tujec« 732 

Izdaja ČP Glas, Kranj, Ulica Mode 
Pijadeja 1. Stavek: G P Gorenjski 
tisk Kranj, tisk: Združeno podjetje 
Ljudska pravica, Ljubljana, Kopi
tarjeva 2. — Naslov uredništva in 
Uprava lista: Kranj, Mode Pijadeja 
l . - Tekoči račun pri SDK v Kra
nju številka 51500-601-12594 - Te
lefoni: glavni urednik, odgovorni 
urednik in uprava 21-190, uredni
štvo 21-835, novinarji 21-860, malo-
oglasni in naročniški oddelek 
21-194. — Naročnina: letna 140 din. 
Polletna 70 din, cena za 1 Številko 
1.50 dinarja. — OproSčeno promet
nega davka po pristojnem mnenju 

421-1/72. 

Mlada zakonca nujno potrebujeta 
SOBO in K U H I N J O v Kranju ali 
okolici. Nudita 2 milijona predpla
čila. Ponudbe pod šifro »Poštena« 

733 
V Šk. Loki ali okolici Kranja 

iščem SOBO Ponudbe na naslov: 
Sonja Krajzel, Poljanska 9 — 
Avtokovinar, Šk. Loka, tel. 60-877 

zaposlitve 
V A J E N K O - c a za dela po meri 

sprejmem takoj. Možna vsa oskrba 
v hiši. D A M S K O IN MOŠKO K R O -
JAŠTVO, M A L I , Letence 4, Golnik 

649 
Kozmetični salon, Titov trg 4 b, 

Škofja Loka, išče V A J E N K O . Na
stop takoj 650 

ŠIVAM pletenine ali konfekcijo. 
Ponudbe pod »Overlock« 653 

HIŠNI S V E T C. 1. maja 63, 
Kranj, išče SNAŽILKO. Informacije 
pri tov. Makucu, stanovanje 2 697 

Sprejmem kakršnokoli delo na 
dom ali varujem otroke. Ponudbe 
pod »Kranj« 734 

izgubljeno 
Izgubil se je svetlo rjav PSIČEK, 

sliši na ime ŠVRKO. Prosimo vsa
kogar, ki bi kaj vedel o njem, naj 
javi na tel. 22-889 ali 23-894. Tičar 
Pavle, Mlakarjeva 15, Kranj 735 

ostalo 
Preklicujem izrečeno besedo, ki 

sem jo izrekel proti Bizjak Matevžu 
oziroma Krajevni skupnosti Zg. Gor
je. Koželj Vinko, Zg. Gorje 38 736 

dežurni veterinarji 
OD 6. DO 13.11.1976: 
C E P U D E R Bogdan, dipl . 
vet., Kran j , Kajuhova 23, 
tel. 22-994 za območje obči
ne K r a n j ; 
V O D O P I V E C Davor in , d ipl . 
vet., Gorenja vas, te. 68-310 
za občino Škofja L o k a ; 
ČOP Boris , d ipl . vet., Lesce, 
Dacarjeva 5, tel. 75-606 za 
občini Radovlj ica in Jese
nice. 

kino 
Kranj CENTER 
3. februarja amer. barv. krim. ŠERIF IZ DR

ŽAVE T E N N E S E E ob 16., 18. in 20. uri 
4. februarja amer. barv. krim. ŠERIF IZ DR

ŽAVE T E N N E S S E ob 16., 18. in 20. uri 
6. februarja amer. barv. vestern MOZ, IME

N O V A N G E N N O N ob 16., 18. in 20. uri 

Kranj STOR2IČ 
4. februarja ital. barv. L J U B E Z E N S K A 

IGRA (ni primeren za otroke) ob 16., 18. in 20. 
uri 

Tržič 
3. februarja ital. barv. L J U B E Z E N S K A 

IGRA (ni primeren za otroke) ob 18. in 20. uri 
4. februarja amer. barv. fant. D E L F I N O V 

D A N ob 18. in 20. uri 
5. februarja amer. barv. fant. D E L F I N O V 

D A N ob 18. in 20. uri 

Kamnik DOM 
3. februarja amer. barv. krim. L E V M E D 

G A N G S T E R J I ob 18. uri 

Šerif iz 
Tennesseeja 

Film je primer galantnega in dovolj po
vednega, komercialnega dela ne ravno po
prečne ravni. 

Naslov naj ne moti, Šerif iz Tennesseeja 
je film sodobnosti. 

Je pa tudi, kot se reče, pravi ameriški 
film, tudi v slabem pomenu besede. Kljub 
kritičnemu obravnavanju družbe južnega 
dela države z ostanki rasizma, denarne ari
stokracije, drugačnih pogledov na pravico 
(vsakdo nosi orožje) — kljub na novo izvo
ljenemu šerifu, ki se bori proti korupciji in 
novemu klanu dobičkarjev, združenih v 
tako imenovanemu Srečnemu prostoru, z 
igralnicami, prostitucijo itd., film ne preide 
že utečenih in znanih pripovedi o junaških 
.šerifih, ki preko težav in nerazumevanja ka
der za kadrom vendarle predstavljajo pra
vilnost zakona, pravice; brez drugačnega 
zaledja, le na temelju osebnosti tipizira
nega junaka. 

In ker so pripovedi prilagojene najprej 
resnično širokemu krogu gledalcev s poslu
hom za brezhibnost filmskotehničnega po
tekanja, hkrati pa tudi državljanom dežele, 
živečih od tradicije podobne miselnosti (še
rif pionirskih časov), je vprašljiva Samo še 
ingerenca; kaj lahka film pove in pomeni 
nam? 

Dramatičnost je v dinamiki zgodbe ter 
montaže, pa tudi v ugibanju prevlade dob
rega ali zla, neprisiljenost igre pa, s pomoč
jo kamere in drugih izraznih so-pomagal, 
utrjuje videz »igranega« dokumentarca. 

Pa vendar. Sekvence družinskega življe
nja, šerifove psihofizične reakcije, nam ga 
človeško sicer približajo, a zamegljijo tudi 

^osnovno dilemo: je dolžnost (poklicna, do 
družbe ipd.) že tudi junaštvo? In ali je re
konstrukcija po spominih nekega šerifa, 
kljub opozorilu o naključnih podobnostih, 
sploh lahko resničen obračun z lagodnej.Šim 
in večinskim konformizmom? 

*. J. Poštrak 

4. februarja amer. barv. krim. L E V M E D 
G A N G S T E R J I ob 18. in 20. uri 

Škofja Loka SORA 
3. februarja amer. barv. drama L J U B E Z E N 

S K A P E S E M ob 20. uri 
4. februarja amer. barv. drama L J U B E Z E N 

S K A P E S E M ob 18. in 20. uri 
5. februarja amer. barv. komed. LOPOVI SO 

M KI) N A M I «.1)20. uri 

Železniki OBZORJE 
4. februarja franc. barv. pust. ZORRO ob 20. 

Radovljica 
3. februarja ital. barv. K R U H IN ČOKOLA

DA ob 20. uri 
4. februarja ital. barv. drama NOČNI POR

TIR ob 20. uri 
5. februarja slov. barv. vojni M E D STRA

HOM IN DOLŽNOSTJO ob 20. uri 

Bled 
3. februarja amer. vojni NAJDALJŠI D A N 

ob 20. uri 
4. februarja ital. barv. K R U H IN ČOKOLA

DA ob 20. uri 
5. februarja ital. barv. K R U H IN ČOKOLA

DA ob 20. uri 

Jesenice RADIO 
3. februarja amer. barv. ljub. drama 

P O L E T J E 42 ob 17. in 19. uri 
4. februarja špan. barv. CS vestem S A M 

PROTI B A N D I ob 17. in 1!». uri 

Jesenice PLAVŽ 
3. februarja amer. barv. CS akcij, drama GO

S P O D A R ŽIVLJENJA IN SMRTI ob 18. in 
20. uri 

5. februarja amer. barv. dokument, PTICE, 
ČEBELE IN VSI TO POČNO ob 18. in 20. uri 

Kranjska gora 
4. februarja amer. barv. ljub. drama PO

L E T J E 42 ob 18. in 20. uri 

nesreče 
S ceste v prepad 

V petek, 30. januarja, ob 15.35 se 
je na lokalni cesti Podrošt —Sorica v 
vasi Podrošt pripetila prometna nez
goda. Voznik osebnega avtomobila 
Jože Lela (roj. 1940) iz Škofje Loke 
je peljal proti Podroštu; na zasneže
ni in gladki cesti ga je v levem 
ostrem ovinku začelo zanašati proti 
desni, nato pa je zdrsnil s ceste v 
prepad. Avtomobil se je prevrnil 
okoli 100 metrov globoko in se usta
vil ob drevesih. Med prevračanjem 
so iz vozila padli voznik, ki se je le 
laže ranil, in pa sopotnika sin Igor in 
pa Tone Krajnik, star 14 let, ki se je 
v nesreči huje ranil. Škode na avto
mobilu je za 15.000 din. 

Neprimerna hitrost 
V petek, 30. januarja, ob 15.35 se 

je med Zg. Brnikom in Cerkljami 
pripetila prometna nezgoda. Voznik 
osebnega avtomobila Srečko Petek 
(roj. 1957) iz Trbovelj je vozil iz Cer-
kelj proti Zg. Brniku. V ostrem des
nem preglednem ovinku ga je zaradi 
neprimerne hitrosti na zasneženi in 
spolzki cesti zaneslo v levo, kjer je 
trčil v avtomobil, ki ga je iz nasprot
ne smeri pripeljal Anton Mali 
(roj. 1941) iz Ćerkelj. V nesreči so 
bili ranjeni voznik Mali in sopotnika 
v Petkovem avtomobilu. 

Odbor za medsebojna razmerja delavcev 
v OZD 

KRANJ 

objavlja prosto delovno mesto 
tajnice 

Pogoji: poleg splošnih pogojev še srednja šola ekonomsko administra
tivne smeri 
nastop: do 29. februarja 1976 
Delo za nedoločen čas s polnim delovnim časom. 
Poskusno delo traja tri mesece 
Prijave z dokazi l i in opisom dosedanjega dela sprejema tajni
š tvo OZD El i t a Kranj , Ti tov trg 7/II. 

Gozdni požari na Jesenicah 
Letošnja izredno suha zima brez 

snega zelo povečuje možnost gozd
nih požarov. Na Jesenicah je bil prvi 
letošnji požar 15. januarja, ko je go
relo ob Tomšičevi cesti. Čeprav so 
požar takoj opazili, se je ogenj 
zaradi suhega listja in trave hitro 
razširil na hrib proti Straži. Pogore
lo je kar precej hektarov gozdne 
površine. Požar so pogasili poklicni 
gasilci Železarne in prostovoljci, po
magali pa so tudi prostovoljni gasilci 
z Jesenic in Koroške Bele ter delavci 
Gozdnega gospodarstva. Požrtvoval
ni gasilci so sicer požar omejili, ven
dar pa je škoda precejšnja. 

V tem delu Jesenic so običajno do 
meseca maja, dokler še ni vse zeleno, 
vsaj trije do pet požarov, nekaj pa še 
v bližnji okolici. Ljubitelji narave se 
upravičeno sprašujemo, kakšni neki 
ljudje netijo ogenj v gozdu; vseka
kor pa ne morejo imeti nobenega 
čuta do naše prelepe narave, našega 
okolja in dobrin naše družbe. Več 
požarov navadno zanetijo tudi otro
ci. Starši sami bi morali otroke vzga
jati v pravilnem odnosu do narave; 
strogo bi jim mofali prepovedati 
igranje z vžigalicami posebno v bli
žini gozdov. O čuvanju narave in 
pomembnosti naših gozdov bi se mo
rali z otroki pogovarjati že zelo zgo
daj v šolah in vzgojno-varstvenih 
ustanovah. Za tako vzgojo mladine 
naj bi se zavzeli še taborniki, zveza 
mladine in druge organizacije. Le s 
tako vzgojo, ki bo otroke poučila in 
vzgojila v pravilnem odnosu do oko
lja, bodo gozdovi varnejši in škoda 

Učinkovitejša 
zaščita pred 

požari 
* 

Tržič — Pred poslabšanjem vre
mena je zaradi požiganja trave iz
bruhnil na Planinci nad Bistrico pri 
Tržiču gozdni požar, ki so ga gasilci 
in občani s hitrim posredovanjem 
zadušili. Po tem požaru so bile glas
nejše zahteve po preprečevanju po
žiganja trave. Le-to je že večkrat 
preraslo v požare, ki so povzročili 
precejšnjo škodo. Zato v Tržiču 
predlagajo, da bo moral imeti vsak, 
kdor bo požigal travo, dovoljenje 
pristojnega občinskega organa. Šte
vilo nekontroliranih požigov bo 
manjše, s tem pa tudi manjša mož
nost požarov. Razen tega požiganje 
trave po sodbi agronomov ni vedno 
koristno, saj ogenj ne uniči le 
rastlinja, temveč tudi podrast in 
korenine. 

M . Valjavec 

kar najmanjša. Zavedati bi se mo
rali, da gozdni delavci vsako leto za
sadijo na tisoče sadik smrek, borov
cev in macesnov. Pogozdovanje je 
vedno povezano z velikimi stroški, 
zato je škoda zaradi požarov še toli
ko večja. Živimo v železarskih zapra
šenih Jesenicah, kjer skoraj povsod 
prevladuje rjava prašna prevleka iz 
elektro peči, martinarne in plavža. 
Svež zrak prihaja le iz okolice me
sta, iz lepih gozdov, ki pa se lahko 
kaj kmalu spremene v piste rjave 
površine, če jih bodo zaradi malo
marnosti uničevali tako številni po
žari. Jože Mrovlje 

Trčenje 
na sneženi cesti 

V soboto, 31. januarja, ob 16. uri 
se je na magistralni cesti med Vrbo 
in Žirovnico pripetila prometna nez
goda. Voznik osebnega avtomobila 
avstrijske registracije Johan Berg-
man (roj. 1912) je vozil proti Žirov
nici. Zaradi neprimerne hitrosti ga je 
na zasneženi in gladki cesti pred 
desnim ovinkom zaneslo v levo, da je 
silovito trčil v osebni avtomobil, ki 
ga je iz nasprotne smeri pripeljal 
Janez Gašperšič (roj. 1936) iz Ljub
ljane. V trčenju je Gašperšiča odbilo 
nazaj, tako da je vanj trčil osebni 
avtomobil, ki ga je vozil Karel Alič 
iz Portoroža. V avtomobilu avstrij
skega državljana sta bili ranjeni dve 
sopotnici, v Gašperšičevem pa voz
nik in pa njegova žena Anica. Vse 
so prepeljali v jeseniško bolnišnico. 
Škode na avtomobilih je za okoli 
70.000 din. 

Trčenje na klancu 
V soboto, 31. januarja, ob 16.30 se 

je na magistralni cesti na Podvin-
skem klancu pripetila prometna nez
goda. Voznik osebnega avtomobila 
Alfred Burgstaller (roj. 1948), av
strijski državljan, je vozil proti Ra
dovljici. Ko je pred njim neki avto
mobil zaviral, je zaviral tudi sam, 
vendar ga je pri tem na zasneženi 
cesti zaneslo v levo prav tedaj, ko je 
iz nasprotne smeri pripeljal v oseb
nem avtomobilu Anton Sokač (roj. 
1937) z Vrhnike. V trčenju je bil voz
nik Sokač lažje ranjen, na avtomo
bilih pa je škode za 30.000 din. 

Zadel pešce 
V soboto, 31. januarja, ob 19. se je 

na lokalni cesti Kokrica — Predoslje 
pripetila prometna nezgoda. Voznik 
osebnega avtomobila Franc Vindišar 
(roj. 1936) iz Kranja je peljal proti 
Predosljam. Kak kilometer od Ko-
krice je na dobro osvetljenem vozi
šču zaradi neprimerne hitrosti na 
zasneženi cesti zadel dve pešakinji, 
ki sta hodili kak meter od desnega 
roba proti Predosljam, zatem pa je 
zadel še dva pešca. V nesreči sta bili 
lažje ranjeni Angela Orehek, stara 
16 let, in Željka Orehek, stara 17 let, 
s Ceste na Brdo. Druga dva pešca 
nista bila ranjena. 

Avtomobil 
na snegu zaneslo 

V nedeljo, 1. februarja, ob 16.35 se 
je na magistralni cesti med Lescami 
in Radovljico pripetila prometna 
nezgoda. Voznica osebnega avtomo
bila Jožefa Ehrlich (roj. 1935) iz 
Ljubljane je peljala proti Radovljici. 
Zaradi neprimerne hitrosti na zasne
ženi in poledeneli cesti jo je začelo 
zanašati proti levi, kjer je čelno trči
la v osebni avtomobil nemške regi
stracije, ki ga je vozil Ante Katic 
(roj. 1948) iz Kaštela. V nesreči je 
bila sopotnica Ehrlichova^ težje ra
njena, lažje pa oba voznika in so
potnik v Katičevem avtomobilu. 
Škode na vozilih je za 70.000 din. 

L. M . 

Njeno težko življenje je zaključila naša ljuba, zlata 

Langusova mama 
po domače Urevčova 

iz Poljšice pri Zg. Gorjah 

Pogreb pokojne bo v sredo ob 15.30 izpred hiše žalosti. 

Žalujoči: Violetka ter Cvetka, Joži, Tinka in Marija z družinami 

Poljšica, Zg. Gorje, 2. februarja 1976 

Z A H V A L A 

Ob smrti naše drage mame, babice, prababice in tete 

Frančiške Jan 
Kovačeve mame 

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste jo spremili na njeni zadnji 
poti, nam izrekli sožalje, poklonili cvetje in vence. Hvala sosedi 
Minki Pazlar, Metki Petkovšek za nego na domu in g. Lojzki 
Slivnik za požrtvovalno pomoč ob smrti. Prisrčna hvala tovari-
šici Tončki Pretnar za ganljiv govor, gospodu župniku in pevcem. 

Hvala še enkrat vsem, ki ste nam kakorkoli pomagali. 

Žalujoči: hčerka Francka Može, sin Jože in Ivan z družinami 
in ostalo sorodstvo. 

Bled, Ljubljana, Tržič, 25. januarja 1976 



Z načrtnim delom in množično
stjo do dobrih rezultatov 

Nogometaši L T H iz Škofje Loke 
so imeli pred dnevi svoj redni občni 
zbor. Škofjeločani so na njem pre
gledali delo v preteklih letih, spre
govorili o delu v prihodnjem 
obdobju, še posebno o srednjeroč
nem načrtu razvoja nogometa v 
mestu pod Lubnikom, ter izvolili 
nove organe kluba. Na podobnem 
srečanju pred dvema letoma je bilo 
ugotovljeno, da se morajo loški no
gometni delavci spoprijemati s šte
vilnimi težavami: neurejeno je bilo 
finančno stanje, čutiti je bilo veliko 
pomanjkanje trenerjev in športnih 
funkcionarjev, pomanjkanje športne 
opreme in rekvizitov, vzdrževanje 
športnega igrišča in objektov je bilo 
slabo, slabi so bili sami notranji 
odnosi v klubu, zlasti med igralci in 
vodstvom. Vddubu je aktivno delalo 
le nekaj posameznikov — le-ti pa so 
se namesto z udejstvovanjem na 

Občni zbor 
košarkarjev 

Save 
Pred nekaj dnevi so imeli člani košar

karskega kluba Sava redni letni občni 
zbor, na katerem so pregledali delovanje 
kluba za preteklo leto in se dogovorili o 
načrtih za letošnje leto. Ugotovili so, da je 
minulo leto za klub bilo eno najuspešnej
ših, ne sicer toliko v smislu tekmovalnih 
uspehov kot v smislu pridobitve novega 
lastnega odprtega košarkarskega igrišča 
poleg doma TVD Partizan v Stražišču. 
Igrišče za klub predstavlja tisto najosnov
nejše, najnujnejše, na katerem bodo igralci 
kluba lahko gradili. 

V minuli sezoni je klub nastopal s petimi 
ekipami v občinskem in republiškem tek
movalnem merilu. Člansko moštvo, mla
dinci, dve moštvi pionirjev in pionirke so 
dokaj zadovoljivo zastopali barve kluba; v 
letošnji tekmovalni sezoni pa bodo mladin
ci pomladili č lansko moštvo in tako mla
dinske ekipe klub ne bo imel. Odločili pa so 
se, da bodo nastopili s kadetsko ekipo, 
ustanovili pa so tudi moštvo starejših čla
nov, ki že nastopajo v zimski GKL. 

Priprave na novo tekmovalno sezono so 
že v polnem teku. Klubu še vedno primanj
kuje strokovnega kadra, čeprav se je le-ta 
v minulem letu povečal za dva trenerja — 
inštruktorja košarke. Prav tako jim pri
manjkuje mladih perspektivnih igralcev in 
zato so si zadali nalogo, da v letošnjem letu 
v tej smeri store kar največ. Na občnem 
zboru so sprejeli tudi pravilnik kluba in iz
volili novo vodstvo, -bb-

športnem področju morali spoprije
mati z zbiranjem denarja in drugimi 
težavami. Dobri napotki za bodoče 
delo, ki so bili dani na občnem 
zboru pred dvema letoma in odlično 
sodelovanje z nogometno podzvezo 
Gorenjske ter nogometno zvezd Slo
venije pa so že obrodili plodne sa
dove, skratka, rezultate skoraj nad 
pričakovanji. 

Člani so že takoj naslednjo sezono 
postali gorenjski prvaki in se tako 
uvrstili v .zahodno skupino II. 
slovenske conske nogometne lige, 
mladinci so bili peti, pionirji pa 
tretji na Gorenjskem. Kar trije člani 
kluba so se udeležili seminarja za 
nogometne inštruktorje v Seči pri 
Portorožu. Zaradi zahtevnosti tek
movanja v višjem razredu so člani 
pred začetkom tekmovanja v Z C N L 
odšli na večdnevne priprave na Sori-
co. In kakšni so bili rezultati Loča-
nov ob koncu lanske spomladanske 
sezone? 

Člani so izpolnili zastavljeni si 
cilj; obdržati se v ligi, z malo več 
športne sreče pa bi se bili lahko na 
prvenstveni lestvici pomaknili še za 
nekaj mest više, mladinci in pionirji 
pa so postali gorenjski prvaki. Prav 
vzgoji mladih igralcev in vzgoji 
svojih kadrov škofjeloški nogometni 
delavci v zadnjem času posvečajo 
izredno veliko pozornost. Lani se je 
tečaja za inštruktorje nogometa 
udeležilo še pet članov kluba, usta
novljeni pa so bili tudi nogometni 
krožki po šolah. V oktobru je bilo 
pripravljeno prvo občinsko nogo
metno prvenstvo šol s področja 
škofjeloške občine. O svojem delu 
člani N K L T H redno poročajo 
občinski T T K S ter pokrovitelju -
Loškim tovarnam hladilnikov. In 
treba je povedati, da ima delovni ko
lektiv L T H za nogometaše iz leta v 
leto večje razumevanje. 

Udeleženci občnega zbora so nato 
spregovorili o bodočem delu ter še 
posebno o srednjeročnem načrtu 
razvoja nogometa, dali pa so tudi 
pripombe na osnutek prioritetne 
liste športnih panog v škofjeloški 
občini. 

Igranje nogometa ima v škofjeloš
ki občini že dolgo tradicijo. Leta 
1979 bo nogometni klub L T H , z njim 
pa tudi vsi drugi nogometni kolek-

Športne igre radovljiških sindikatov 

Letos 1000 udeležencev 
iz 100 osnovnih organizacij 

Radovljica — Člani komisije za 
šport in rekreacijo pri občinskem 
svetu zveze sindikatov Radovljica so 
v petek, 16. januarja, ocenili delo 
komisije, aktivnost in udeležbo čla
nov sindikata na lanskih sindikalnih 
športnih igrah in sprejeli program 
športne aktivnosti sindikatov v ob
čini za letos. Med pomembnejšimi 
velja omeniti ugotovitev, da se je 
zanimanje delavcev za sindikalna 
športna tekmovanja v občini po
večalo. 

Lani so organizirali sindikalna 
tekmovanja v sedmih panogah. Na 
vseh tekmovanjih je nastopilo 864 
članov sindikata iz 66 osnovnih sin
dikalnih organizacij. Udeležba žensk 
je bila na tekmovanjih nekoliko 
slabša, nezadovoljstvo pa so v oceni 
izrekli tudi nad 51 sindikalnimi orga
nizacijami v občini, ki niso na tek
movanja poslale nobenega člana. 
Zato si je komisija za letos zadala 
nalogo in cilj, da bo na sindikalnih 
športnih igrah sodelovalo 1000 udele

žencev iz 100 osnovnih organizacij 
sindikata. Sprejeta naloga pomeni 
veliko obvezo za obe komisiji in tudi 
za vse osnovne organizacije; pred
vsem za tiste, ki doslej na tem pod
ročju niso bile ravno aktivne. 

V programu letošnjih sindikalnih 
športnih iger je kar deset panog. 
Tekmovanja bodo potekala vse leto. 
Tako bo marca na Voglu ali na 
Kobli v Bohinju občinsko sindikalno 
prvenstvo v smučanju, aprila je 
predvideno tekmovanje v šahu in 
balinanju, junija pa prvenstvo v ma
lem nogometu in v streljanju z ma-
lokalibrsko puško. Po letnih dopu
stih bo avgusta prvenstvo v plava
nju, septembra v avtoralvu in na
miznem tenisu, oktobra v odbojki in 
novembra nazadnje še prvenstvo 
v kegljanju. 

Organizatorje tekmovanj torej 
čaka veliko dela. Prepričani pa so, 
da se bo letošnjih tekmovanj res 
udeležilo 1000 članov sindikata iz 
100 osnovnih organizacij. V. Matjašič 

tivi na tem področju, slovesno pro-' 
slavil 50- letnico igranja nogometa v 
Škofji Loki. Toda do jubileja bo po
trebno prebroditi še mnogo ovir. Od
praviti bo potrebno težave, ki jih 
ima klub z vzdrževanjem igrišča in 
objektov ob njem, poskrbeti za še 
boljše kadre ter dokončno urediti 
način financiranja kluba. Osrednji 
cilj nogometnih delavcev in igralcev 
v N K L T H do leta 1979 je uvrstitev 
članske ekipe v I. slovensko nogo
metno ligo. Za uresničitev tega cilja 
pa bo v tem času, na voljo so le še 
dobra tri leta, nujno potrebno zgra
diti nov stadion z vsemi pomožnimi 
objekti, nadaljevati bo treba z že 
pravilno začeto vzgojo domačega 
tehničnega, organizacijskega in 
igralskega kadra, ustanavljati pio
nirske šole, skrbeti za organizirano 
rekreacijo starejših in pripravljati 
razna tekmovanja, dokončno rešiti 
vprašanje financiranja kluba s 
strani občinske T T K S , tako da bi 
le-ta v prihodnjih letih pokrivala 
vsaj dve tretjini vsakoletnega fi
nančnega načrta kluba. Po mnenju 
škofjeloških nogometnih delavcev 
pa bi bilo potrebno nogomet uvrstiti 
tudi v listo prioritetnih športov v 
občini Škofja Loka, vsaj na drugo 
mesto. 

Vprašanje prioritetnih panog bi 
namreč morali reševati precej širše, 
je bilo rečeno na občnem zboru lo
ških nogometašev. O tem bi morali 
odločati prav vsi delovni ljudje na 
zborih občanov in delegati na se
stankih delegacij samoupravnih in
teresnih skupnosti. Vsi občani so 
pristojni, da res lahko odločijo, ka
tere športne panoge naj bodo priori
tetne v občini in katere naj se izdat
neje ali morda sploh ne podpirajo. 
V razpravi je bilo prisotno tudi 
mnenje, da nogomet v Škofji Loki 
v preteklih petdesetih letih nikakor 
ni mogel priti na »zeleno vejo« naj
brž tudi zaradi skrajno negativnega 
odnosa nekaterih posameznikov do 
te športne panoge. Igrišče, čeprav je 
bilo takrat med najlepšimi v Slove
niji, je bilo zgrajeno že pred vojno, 
vendar ga kasneje ni nihče vzdrže
val. N K L T H je prav zato leta 1973 
takoj po občnem zboru prevzel na 
svoja ramena tudi vzdrževanje 
igrišča. To pa je bila zanj tudi dokaj 
visoka finančna obremenitev. Zaradi 
takratnih slabih razmer za delo, 
zaradi neurejenih razmer v klubu 
samem ter zaradi skrajno neugodne
ga odnosa do nogometnega športa je 
še pred leti vsak igralec raje odšel 
drugam kot bi ostal v Škofji Loki. 

Čeprav je nogomet v škofjeloški 
občini dokaj množičen šport, še 
množičnejši pa naj bi postal v pri
hodnjih letih, saj se že ustanavljajo 
nove pionirske nogometne šole, 
šport, ki je dostopen za rekreacijo 
domala vsakemu delovnemu člove
ku, le-ta še tudi danes nima v občini 
tistega mesta, ki naj bi mu pripadal. 
Temu, tako pravijo nogometni pri
vrženci v mestu pod Lubnikom, je 
najbrž v marsičem krivo tudi dejst
vo, da delegatski sistem v delovnih 
organizacijah še,ni v celoti zaživel. 
Tako prihaja tudi do tega, da so na 
sejah zaradi nepoznavanja gradiva s 
strani delegatov in delegacij sprejeti 
povsem drugačni sklepi od dejansko 
sprejemljivih, nekaterim pa je celo 
vseeno kakšni sklepi so sprejeti. 

Za predsednika nogometnega klu
ba L T H je bil na občnem zboru 
izvoljen inž. Mirko Vastl. 

In kakšni so cilji N K L T H v letoš
njem letu? Cilj članske ekipe je ob
stanek v II. Z C N L , cilj mladincev 
obstanek v novoustanovljeni I. SNL, 
cilj pionirjev pa uvrstitev v sredino 
lestvice gorenjske lige. J. Govekar 

V vrhu jugoslovanskega plavanja 
Preostale so nam še štiri ženske 

discipline delfina in plavanja v meša
nem slogu. Pri teh pa lahko samo 
ugotovimo, da se je kranjski rekord 
krepko pomaknil naprej in dosegel 
največ. 

100 M DELFIN 
To je disciplina, ki je lani naredila 

dokaj visok skpk. To trditev lahko 
povzamemo od lanske peterice, saj 
je tretja Mandeljčeva — prenehala 
je z aktivnim plavanjem — v tej raz
predelnici šele peta, izpadli pa sta 
tudi še uvrščeni Koncilijeva in Šmi-
dova. 

Peterica najboljših: 1. Rebeka 
Porenta 75, 1:13,5, 2. Breda Pečjak 
74, 1:14,0, 3. Barbara Štemberger 75, 
1:16,5, 4. Darja Bradaška 75, 1:18,5, 
5. Judita Mandeljc 70, 1:18,6, rekord 
S F R J Mirjana Šegert (Jug) 70, 
1:05,0, rekord SRS Lučka Perharič 
(Ilirija) 1:10,8. 

200 M DELFIN 
Tudi na 200 m delfin so se prve tri 

Kranjčanke potrudile, saj so krepko 
zaorale ledino pri izboljšanju kranj
skih rekordov. Rebeka Porenta pa 
ima pri tem še slovenski rekord, Eva 
Majnarič pa je najhitrejša Jugoslo-
vanka. 

Najboljše: 1. Rebeka Porenta 75, 
2:37,6, 2. Barbara Štemberger 75, 
2:54,2, 3. Darja Bradaška 75, 3:02,5, 
4. Marjeta Šmid 69, 3:05,9, 5. Branka 
Mihelič 69, 3:09,9, rekord S F R J Eva 
Majnarič (Mladost) 75, 2:23,8, re
kord SRS Rebeka Porenta 75, 2:37,6. 

200 M MEŠANO 
Breda Pečjak in Barbara Štem

berger sta kar za pet oziroma za 
osem sekund popravili svoje najbolj
še dosežke. Prva pa ima v rokah tudi 
slovenski rekord. Tudi mlajše v tej 
disciplini plavajo bolje, zato se ni 
bati za napredek. 

Najboljše: 1. Breda Pečjak 75, 
2:38,0, 2. Barbara Štemberger 75, 
2:41,3, 3. Rebeka Porenta 70, 2:47,7, 
4. Lidija Švarc 73, 2:48,1, 5. Judita 
Mandeljc 70, 2:52,6, rekord S F R J 
Jasna Efendič (Partizan) 75, 2:32,5, 
rekord SRS Breda Pečjak 75, 2:38,0. 

400 M MEŠANO 
Slovenska rekorderka Barbara 

Štemberger ter Porentova in Peč-
jakova so v tej disciplini plavale več 
kot odlično. S svojimi rezultati so to
liko napredovale, da_ je njihov do
sežek najboljši v vseb dvanajstih di
sciplinah. 

Najboljše: 1. Barbara Štemberger 
75, 5:34,2, 2. Rebeka Porenta 75, 
5:40,7, 3. Breda Pečjak 75, 5:41,3 4. 
Lidija Švarc 68, 5:58,6, 5.' Judita 
Mandeljc 71, 6:06,3, rekord SFRJ 
Jasna Efendič (Partizan) 74, 5:29,8, 
rekord SRS Barbara Štemberger 75, 
5:34,2. 

'(Se bo nadaljevalo) D. Humer 

MLADI TRIGLAVA NI NA TRENINGU - Smučarski klub Triglav iz Kra
nja je za mlade tekače organiziral večdnevni trening v Bohinju, kjer so bile 
razen dobrih pogojev bivanja tudi ugodne snežne razmere, tako v dolini kot 
na Voglu. Mladinke in mladinci so se pripravljali predvsem na državno 
prvenstvo, ki bo v februarju na planini Vlašič. Triglavani so po besedah vodje 
priprav Viktorja Tišlerja kondicijsko dobro pripravljeni. V Bohinju so zbolj-
ševalipredvsem tehniko teka. (jk) — Foto: F. Perdan 

Uspešna realizacija — obširnejši 
program 

Pri TKS Kranj že tretje leto uspešno de
luje komisija za košarko, katere naloge so 
usmerjene predvsem v razvoj te dejavnosti 
v kranjski občini. 

Združenje 
samostojnih 
obrtnikov 
občine Kranj 
sprejema v svoji pisarni 
Tomšičeva 7, do vključ
no 6. februarja 1976 
prijave 
za udeležbo 
na zimskih 
športnih igrah 
V okviru zimskih šport
nih iger občinskega sin
dikalnega sveta Kranj. 

Želimo, da se iger udeležite 
v čimvečjem številu in tudi 
sami pripomorete k enako
pravnemu vključevanju 
obrtnikov v športno življe
nje. 

Ekipa OŠ 
D. Jenko še 
neporažena 

Ekipe starejših pionirk so v 2. kolu občin
skega pionirskega tekmovanja v košarki prika
zale solidno in na trenutke tudi dokaj borbeno 
igro. V najzanimivejšem srečanju kola so igral
ke OŠ D. Jenko iz Cerkelj premagale ekipo OŠ 
L. Seljak in si tako še povečale možnosti za 
osvojitev naslova prvaka za letošnje leto. Svojo 
uvrstitev pa je močno popravila tudi ekipa OŠ 
F. Prešeren z dvema zmagama nad ekipama 
OŠ. S. Jenko II ter S. Žagar. 

Izidi: F. Prešeren : S. Jenko II 14:8 (6:5), 
D. Jenko : S. Žagar 19:15 (5:8), S. Jenko II : 
S. Jenko I 8:36 (2:20), L. Seljak : J . B. Tito 
30:4 (23:0), S. Žagar : F. Prešeren 12:15 
(6:8), D. Jenko : L. Seljak 19:14 (8:8). 

Lestvica po 2. kolu: 
D.Jenko 4 4 0 85: 50 8 
L. Seljak 4 3 1 114: 41 6 
S. Jenko I 3 2 1 82: 33 4 
F. Prešeren 4 2 2 54: 71 4 
J .B.Tito 3 1 2 31: 77 2 
S.Žagar 4 1 3 49: 66 2 
S. Jenko II 4 0 4 26:112 0 

-bb-

J. B. Tito 
in L. Seljak 

V drugem kolu občinskega prven
stva za mlajše pionirje, ki je bilo na 
sporedu v soboto, 24. januarja, v te
lovadnici OŠ Stane Žagar v Kranju, 
so bili doseženi pričakovani izidi. 
Preseneča le poraz favorizirane eki
pe L. Seljak v tekmi z ekipo OŠ S. 
Žagarja, ne gre pa prezreti tudi do
kaj solidne igre ekip J. B. Tito iz 
Predoselj ter D. Jenko iz Cerkelj. 
Prva je po štirih odigranih srečanjih 
tudi še edina neporažena. 

Izidi: L. Seljak : D. Jenko 31:30 
(19:18), S. Mlakar : S. Žagar 
12:16 (7:7), D. Jenko : S. Jenko 
27:16 (15:8), J . B. Tito : F. Preše
ren 23:8 (11:2), S. Žagar : L. Se
ljak 17:21 (3:7), S. Mlakar : J . B. 
Tito 8:32 (2:16). 
Lestvica po 2. kolu: 
J . B. Tito 4 4 0 103: 43 8 
L. Seljak 4 3 1 116: 89 6 
S. Jenko 3 2 1 77: 68 4 
D. Jenko 4 2 2 99:105 4 

»S. Žagar 4 1 3 69: 74 2 
F. Prešeren 3 1 2 51: 93 2 
S. Mlakar 4 0 4 67:109 0 

-bb-

Tako so člani komisije z nekaterimi zu
nanjimi sodelavci v minulem letu organizi
rali in izvedli vrsto akcij, za naštevanje ka
terih bi porabili preveč časa, zato se ome
jimo le na nekatere najvažnejše; med temi 
gre na prvem mestu omeniti organizacijo 
občinskega osnovnošolskega košarkar
skega prvenstva v vseh kategorijah, orga
nizacijo in izvedbo tečajev in izpitov za 
šolske sodnike košarke na osnovnih in 
srednjih šolah, organizacijo sindikalnega 
košarkarskega prvenstva občine, organi
zacijo skupnih priprav občinskih pionir
skih reprezentanc, organizacijo in izvedbo 
tečajev in izpitov za pomožne sodnike ko
šarke ter za mladinske sodnike — priprav
nike, tečaj za inštruktorje in vodnike ko
šarke, organizacijo propagandne akcije 
»Košarkarski čarovnik«, ne gre pa pozabi
ti tudi na organizacijo košarkarskih tur
nirjev ob dnevu mladosti in dnevu žena. Ob 
vsem tem pa je komisija v lanskem letu 
pričela izdajati strokovni bilten Prodor, ki 
je naletel na dokaj ugoden odziv pri svojih 
bralcih. 

Program za letošnje leto poleg že 
omenjenih akcij, ki jih komisija namerava 
izvesti tudi letos, obsega še nekaj novosti. 
Med temi moramo omeniti predvsem orga
nizacijo turnirjev krajevnih skupnosti V 
košarki, predavanja s prikazovanjem stro
kovnih filmov o košarki za vodnike, in
štruktorje in trenerje košarke, organizaci
jo občinske rekreacijske košarkarske lige. 

Načrt komisije za košarko je torej dokaj 
obsežen, vendar pa se nam glede na priza
devnost njenega delovanja ni bati, da bi se 
ne uresničil vsaj v tolikšni meri kot je bil 
realiziran v preteklem letu. Ob sodelova
nju MKZ Gorenjske ter košarkarskimi 
klubi v občini ter seveda ob pregledu nje
nega dosedanjega uspešnega delovanja 
torej lahko poslanstvo komisije označimo 
kot izredno pozitivno in zgledovanja vred' 
no. To pa obenem pomeni, da bomo njene
mu delu v bodoče morali posvečati ve* 
pozornosti tudi z naše strani. -bb-

Hokejska 
divja liga 

Dve koli pred koncem tekmovanja 
je prvak že znan. Blejska Dobrava 
premočno vodi, za drugo mesto pa 
bo potekal še hud boj med Jesenica
mi, Kokrico in Ljubnem. 

Rezultati 6. in 7. kola: 
Jesenice : Naklo 6:3, Zlato po

lje : Blejska Dobrava 1:19, Žab-
nica : Peter Maver 4:4, Ljubno : 
Šenčur 9:3, Blejska Dobrava : 
Jesenice 8:4, Peter Maver : Zlato 
polje 13:2, Žabnica : Šenčur 11:4, 
Kokrica : Ljubno 5:2. 
Lestvica: 
1. BI. Dobrava 660 073:11 12 
2. Jesenice 6 4 02 26:21 8 
3. Ljubno 64 02 34:23 8 
4. Kokrica 64 0 2 26:21 8 
5. Peter Maver 7 3 1 3 36:31 1 
6. Žabnica 63 12 30:33 1 
7. Naklo 6 2 04 27:26 4 
8. Zlato polje 6 1 0 5 19:60 2 
9. Šenčur 7 007 13:68 0 

B. V. 

Strokovna 
predavanja 

Jesenice — V času letošnje zini' 
ske plezalnoalpinistične sezone m 
alpinistični odsek Jesenice pripravi' 
ciklus zanimivih predavanj, ki s° 
vsak četrtek na'Jesenicah. Vsa pre; 
davanja so polnoštevilno obiskana 
Na Jesenicah je imel alpinistični 
odsek v gosteh že člane naše VI. Sm 
HO, ki so mladim alpinistom pri' 
povedovali o vzponu na Makalu. 

Na Jesenicah pripravljajo še prfi' 
davanje Romana Herleca iz Kranja 
in Tineta Miheliča, ki bo govoril _° 
naši drugi odpravi na vrhove peruj' 
skih Andov leta 1975. Zaključno ple' 
zalnoalpinistično predavanje na Je' 
senicah pa bo v četrtek, 26. februai" 
ja, ko bo član odprave na Kavka^ 
predaval o uspehu kranjskih alpini' 
stov v Sovjetski zvezi. 

U.Ž. 



Alpinistične 
novice 

Desetdnevne priprave v zimskem bazenu v Kranju so v soboto sklenili mladi 
jugoslovanski vaterpolski reprezentantje do 16 let. Zbrani so bili iz vseh jugo
slovanskih vaterpolskih centrov, priprav pa so se udeležili tudi mladinci 
Kopra, Kamnika in Kranja. — (-h) — Foto: M. Živulovič 

Stene 
niso več ne
premagljive 
V začetku tega stoletja se je tudi 

pri nas začel uveljavljati alpinizem. 
Pred sedemdesetimi leti je bila prvič 
preplezana 1200 metrov visoka 
severna stena Triglava. Prelomnim 
trenutkom smo bili priča tudi v 
svetovnem alpinizmu. Preplezana je 
bila 1100 metrov visoka Civetta, 
razen tega pa so se evropski alpinisti 
že začeli ozirati po Centralnih 
Alpah, na Kavkaz, Hinduku.š, Pa-
mir, po Andih in Himalaji. Uspešna 
so bila leta med obema vojnama. 
Alpinisti so ukrotili severno steno 
Matterhorna, leta 1932 pa je bila 
tudi pozimi prvi premagana sever
na stena Triglava. Leta 1938 so ple
zalci premagali severno steno Eiger-
ja in grozotni VValkerjev steber v 
Jorassih. Zanj so pravii, da je stena 
smrti in grozot«. V Evropi ni bilo več 
nepremagane stene. Vrstili so se 
uspehi na Ognjeni zemlji in v Hima
laji. Leta 1950 je klonil prvi hima
lajski osemtisočak Anapurna. 

Jugoslovanski alpinisti se vedno 
bolj uveljavljajo. Srečati jih je bilo v 
najtežjih smereh Alp, v Andih, na 
Kavkazu, Pamirju in v Himalaji. 
Prihodnja leta jih bomo v teh po
gorjih spet srečali. Jugoslovani se 
bodo ponovno spopadli s Trisulom, 
razen tega pa želijo leta 1979 doseči 
veliki cilj — Everest! U. Z. 

OBČNI ZBOR AO KRANJ 
Prejšnji četrtek je bil v prostorih PD 

Kranj redni letni občni zbor kranjskega 
alpinističnega odseka. S prek 700 oprav
ljenimi vzponi, kar je petina vseh vzponov 
v Sloveniji, se je odsek uvrstil med najmoč
nejše alpinistične kolektive pri nas. Poleg 
sodelovanja v VI. J A H O je odsek ob pomoči 
planinskega društva povsem samostojno 
organiziral izmenjavo med sovjetskimi in 
slovenskimi alpinisti. Prejšnje izmenjave je 
vedno organizirala le planinska zveza. 
Odsek je organiziral še vrsto akcij na
menjenih mlajšim članom za izpopolnitev 
znanja in pridobivanje izkušenj ter plezal
no šolo. 

Novoizvoljeni načelnik Robert Gaber-
Šček je v nadaljevanju podal program dela 
odseka za bodoče obdobje. Poleg stalnih 
akcij namerava odsek ob priliki proslavitve 
30-letnice obstoja organizirati tudi samo
stojno odpravo. Precejšnje število odsekov 
Je na K O T G že prijavilo odprave v bodo
čem obdobju. Glede na dvig kvalitete v zad
njem času, pa bi bil tudi kranjski odsek spo
soben organizirati odpravo v katero od naj
višjih gorstev sveta, saj se le tu tudi v sve
tovnem merilu da prikazati prava kvaliteta. 

BLOUDKOVE NAGRADE 
V zadnjih dnevih lanskega leta so bila na 

slavnostni seji skupščine republiške telesno-
kulturne skupnosti in zveze telesnokul-
turnih organizacij Slovenije podeljena naj
višja priznanja za dosežke v telesni kulturi. 
I A H A / ° V O n a g ™ d o je prejela tudi VI. 
AI ^ Lr J'e Prevzel vodja odprave -
„„ l e? Kunaver). Bloudkovi plaketi pa sta 
Prejela b ranci Savenc in Stane Koblar. 

Od leta 1965, ko so začeli podeljevati ta 
priznanja, so bili skoro vsako leto med na
grajenci tudi planinci, alpinistični in gor-
skoreševalni delavci. F. Šter 

l . 

Makalu 
športno društvo Krvavec Cerklje 

obvešča vse svoje člane ter druge 
navdušene ljubitelje planinstva ter 
alpinizma, da bo v petek, 6. feb
ruarja 1976, ob 19. tiri v osnovni šoli 
Cerklje zanimivo predavanje o osvo

jitvi Makaluja, pete najvišje gore 
sveta. Predaval bo član VI. J A H O 
Nejc Zaplotnik. Na predavanju bo 
prikazanih tudi približno 300 barv
nih diapozitivov. 

Po 43., 45. in 46. členu statuta 
Naravnega zdravilišča Triglav 
Mojstrana, 
razpisna komisija razpisuje prosto delovno mesto 

direktorja 
(ni reelekcija) 

Poleg splošnih pogojev določenih z zakonom o medsebojnih raz
merjih mora kandidat izpolnjevati še naslednje pogoje: 
~~ visoka ali višja strokovna izobrazba upravne, pravne, ekonomske 

ali organizacijske smeri, 
da ima najmanj 5 let delovne prakse pri delu z vojaškimi vojnimi 
invalidi oziroma na drugih delovnih mestih, kjer je pričakovati, da 
bo uspešno opravljal naloge, 

- da je moralno-politično neoporečen, da je aktiven družbenopolitični 
delavec. 

Kandidati naj pošljejo skupno s pismeno prijavo tudi dokazila o izpol
njevanju pogojev glede na zahteve strokovnosti in prakse dela, kratek 
* lvljenjepis dosedanjega službovanja, potrdilo o nekaznovanju oziroma 
oa ni v preiskavi. 
j*andidati pošljejo prijavo v 15 dneh po objavi na naslov: 
Razpisna komisija Naravnega zdravilišča Triglav Mojstrana. 

Industrijski kombinat 
Planika Kranj 
objavlja naslednji prosti delovni mesti: 
ZA D E L O V N O S K U P N O S T S K U P N I H SLUŽB 
administrator j a 
v kadrovskem oddelku 

ZA TOZD T R G O V S K A MREŽA 
administratorja 
Pogoji: dokončana 2-letna administrativna šola, 
2-letne izkušnje na podobnem delovnem mestu, 
1-mesečno poskusno delo. 

J^ošnje z ustreznimi dokazili posredujte kadrovskemu od-
Mfu kombinata v 15 dneh po objavi. 

Izvrsten 
dosežek 

V nadaljevanju republiške moške 
kegljaške lige je moštvo kranjskega 
Triglava gostilo na svojem kegljišču 
mariborski Branik. Čeprav so gostje 
nastopili z enim od najboljših jugo
slovanskih kegljačev Mirom Sterža-
jem, domači osmerici niso bili kos. 
Vsi so namreč tokrat zaigrali izvr
stno in so goste premagali s 565 keg-
1 j i razlike, za nameček pa so vsi po
drli več kot tisoč kegljev. Čeprav so 
v povprečju podrli 1028 kegljev, pa 
je bil najboljši med vsemi Maribor
čan Steržaj s 1092, med domačini pa 
Jereb s 1067 podrtimi keglji. 

Triglav 8304 - Karun 1046, 
Zvršen 1049, Pavlin 1044, Vehovec 
1010, Turk 1013, Marinšek 1034, Je
reb 1067 Čater 1041. 

Branik 7739 - Steržaj 1092, 
Gajžler 1036, Škoflanc 918, Frajz-
man 965, Miklošič 958, Ribarič 851, 
Gradišnik 941, Melan.šek 978. 

šport med vikendom 

Lestvica: 
Gradiš 
Triglav 
Ljubljana 
Konstruktor 
Rudar 
Branik 
Slavije ceste 
Celje 
Aero 

5 500 
5 3 0 2 
5 302 
3 2 0 1 
3 2 0 1 
4 2 0 2 
4 103 
5 104 
4 0 04 

1309 10 
577 6 
453 
351 
171 
471 
274 

1112 
1004 

PORAZ TRIGLAVANK 
Triglavanke so v okviru ženske 

slovenske lige gostovale v Trbovljah. 
Igralke Rudarja so bile boljše, saj so 
Kranjčanke odpravile s 321 keglji 
razlike. Med domačinkami je bila 
najboljša Mlakar s 465, pri gostjah 
pa Zumer s 422 keglji. 

Rudar 2564 - Kastelic 416, 
Ramšak 439, Lopan 409, Mlakar 465, 
Hočevar 409, Bjat 426. 

Triglav 2343 - Rozman 365, Ira-
netič 360, Zaje 401, Vidali 374, Špa-
rovec 421, Zumer 422. 

Pari prihodnjega kola: (danes 
ob 15.30): Triglav : Slovenija ceste 
(moški), ženske Triglav : Branik, 
(sobota ob 9. uri). -dh 

Več kot sto 
skakalcev 
v Besnici 

Kljub močnemu sneženju je v 
soboto v Besnici nastopilo več kot 
sto mladih smučarskih skakalcev, ki 
so se pomerili za naslov slovenskega 
prvaka (mlajši pionirji) in v tekmi za 
kategorizacijo (starejši pionirji). 
Največ skakalcev so poslali na to 
tekmovanje Jeseničani, Zirovci in 
Kranjčani. 

Vrstni red - MLAJŠI PIONIR
JI: 1. Robi Kaštrun (Križe) 181,0 
(17,5, 19), 2. Krištof Gašpirc (Tri
glav) 178,5 (17,5, 17), 3. Borut 
Mur (2iri) 177,0 (17, 17,5), 4. 
Franci Poljane (Križe) 172,0 
(16,5, 18), 5. Miran Primožič 
(Žiri) 171,5 (17,5, 17,5), 6. Robi 
Cimžar (Triglav) 169,0 (15,5, 18), 
7. Miha Tominc (Žiri), 8. Peter 
Jošt (Križe), 10. Dušan Šilar, 
11. Roman Beton (oba Triglav), 
13. Stane Jarc (Križe), 14. Peter 
Slatner (Triglav), 15. Tomaž 
Dolar (Jesenice), 18. Tone Fortu-
na (Žiri), 19. Aleš Bogataj, 20. 
Miran Pegam (oba Triglav); 

STAREJŠI PIONIRJI: 1. Rajko 
Lotrič (Jesenice) 211,0 (21, 21), 2. 
Leon Bevc 204,5, (20,5, 20,5), 3. 
Drago Krolnik 202,5 (21, 20), 4. 
Franci Je lovčan 198,0 (21,5, 20), 
5. Jani Jamnik (vsi Žiri) 192,5 
(20,5, 20), 6. Vinko Lavrenčič 
(Jesenice) 189,5 (18,5, 19), 7. Raj
ko Stare, 8. Andrej Ropret (oba 
Triglav), 10. Tone Justin (Jeseni
ce), 11. Vojko Kokalj (Bled), 12. 
Ivo Gladek (Žiri), 14. Vilko 
Bučan, 15. Rado Šimnovec (oba 
Triglav), 16. Rado Pokorn, 17. 
Matjaž Žagar, 18. Marjan Šinko
vec (vsi Ziri), 19. Dušan Žvab 
(Jesenice), 20. Marko Rogelj (Tri
glav). J . Javornik 

Od Jadrana do 
Mont Blanca 
Kranj — Jutri, 4. februarja, ob 

pol osmih zvečer bo v dvorani De
lavskega doma v Kranju predavanje 
profesorja in magistra Mirka Kam-
biča Od Jadrana do Mont Blanca. 
Predavatelj slavi letos 20. obletnico 
predavateljskega dela. Na jutriš
njem predavanju bo govora pred
vsem o varstvu narave in življenj
skega prostora ljudi. Prijetna pope
stritev prireditve, ki jo organizira 
Planinsko društvo Kranj, bo 200 
barvnih diapozitivov. Profesor in 
magister Mirko Kambič bo poslušal
ce popeljal na Rab in njegov najvišji 
vrh Kamenjak, v dolino Kamniške 
Bistrice, na Veliko planino in Kočno 
ter odtod v Belo dolino pod Mont 
Blancom. -jk 

KOŠARKA — V okviru zvezne lige so škofjeloške košarkarice izgubile z Jugoplastiko v 
Splitu z 42:68 (14:37). V prihodnjem kolu bo Kroj doma igral s Šibenikom. 

SMUČARSKI T E K l — Na Pohorju je bilo republiško pionirsko prvenstvo v 
smučarskih tekih, kjer pa gorenjski predstavniki niso osvojili nobenega prvega 
mesta. Alples iz Železnikov je osvojil srebrno in eno bronasto kolajno, kranjski 
Triglav pa eno bronasto kolajno. Najboljši so bili: mlajši pionirji: 1. Pustovrh 
(Olimpija), 3. Demšar (Alples), 8. Kobentar (Jesenice), 9. Šolar (Triglav), mlajše 
pionirke: 1. Drobnič (Ihan), 2. M. Šturm (Alples), 7. Fister, 8. Raster, 9. Mlakar, 
10. Karnićar (vse Triglav), starejši pionirji: 1. Kršinar (Olimpija), 5. Golob, 6. Arh 
(oba Gorje), 8. Peras (Jesenice), 10. Justin (Jesenice), starejše pionirke: 1. Perovšek 
(Dol), 3. Bešter (Triglav). 

SMUČARSKI SKOKI - Po 15 letih je bilo spet v Škofji Loki meddruštveno 
tekmovanje, ki so ga tokrat organizirali smučarski delavci iz Zirov. Na tekmi za kategori
zacijo pionirjev je v nedeljo nastopilo okoli 60 mladih skakalcev. Najboljši so bili: starejši 
pionirji: 1. Krolnik (Ziri), 2. Lotrič (Jesenice), 3. Jelovčan (Šk. Loka), mlajši pionirji: 1. 
Primožič (Ziri), 2. Stanovnik (Šk. Loka), 3. Gašpirc (Triglav). 

HOKEJ — V tekmi za pionirsko prvenstvo Slovenije so Jesenice premagale v 
Ljubljani Olimpijo s 3:2. V mladinski tekmi za prvenstvo države pa je Kranjska 
gora katastrofalno premagala Tivoli s 34:1. J. J. 

Zelniku ušlo prvo mesto 
Na 60-metrski skakalnici v Planici 

je bilo republiško prvenstvo za 
starejše mladince na 40-metrski ska
kalnici v Kranjski gori pa za mlajše 
mladince. Na obeh skakalnicah so 
imeli največ uspeha mladinci ljub
ljanske Ilirije, ki imajo sedaj 
najboljši rod skakalcev v Jugoslaviji. 
V konkurenci mladincev. Edini, ki 
bi jim lahko prekrižal račune na 
nedeljskem tekmovanju, je bil Janez 
Zelnik (Triglav), ki pa je žal v dru
gem poskusu padel in si zapravil 
prvo mesto. V konkurenci mlajših 
mladincev se je z Gorenjske najbolje 
uvrstil Kranjčan Miro Bizjak, ki je 
osvojil bronasto kolajno. 

Vrstni red - STAREJŠI MLA
DINCI: 1. Bogataj 214,9 (56,58,5), 
2. Anžel (oba Ilirija) 206,9 (57,5, 
57), 3. Velikonja (Caven) 202,1 
(58,5 57,5), 4. Bantan 199,6 (56,5, 

Smučarski tečaj 
za cicibane 

V petek se je na Krvavcu sklenil 
sedemdnevni smučarski začetniški 
in nadaljevalni tečaj za cicibane. 
Pripravil ga je smučarski klub Tri
glav. Zaradi izrednega zanimanja 
staršev in zato, da bi v svoje vrste 
pritegnili čim več mladih nadarjenih 
smučarjev, bodo tečaj konec meseca 
ponovili. 

Tečaj so zaključili s preglednim 
tekmovanjem v veleslalomu. 

Rezultati — deklice: 1. Irena 
Hribar 31,0, 2. Vojka Bešter 46,1, 3. 
Maja Černilec 55,4- dečki: 1. Aleš 
Teran 31,0, 2. Uroš Ster 35,4, 3. Mar
ko Koželj 36,0, 4. Miha Smolej 36,1, 
5. Uroš Jošt 36,0, 6. Blaž Belehar, 
Jani Jane, Marko Štirn, Jošt 
Boštjan 38,4, 10. Gorazd Rus 39,7. 

-lb 

54,5), 5. Tomažič (oba Ilirija) 
189,1 (53, 55,5), 6. Burjak (Žiri) 
188,6 (52,5, 53,5), 7. Finžgar, 8. 
Zelnik, 12. Kejžar, 16. Polanič 
(vsi Triglav); MLAJŠI MLADIN
CI: 1. Blanuša 207,1 (33,5, 34), 2. 
Vrhovec (oba Ilirija) 204,3 (33,5, 
34,5), 3. Bizjak (Triglav) 197,4 
(29,5, 30), 4. Podobnik (Žiri) 197,3 
(33,5, 32), 5. Tepež 195,6 (31, 
31,5), 6. Podgoršek (oba Ilirija) 
188,1 (31, 31,5), 8. Jemc, 9. Pre-
šern (oba Jesenice), 10. Benedik, 
11. Šink, 13. B. Finžgar, 14. 
Vesel, 15. Hrovatin, 22. Kancilja 
(vsi Triglav). J . Javornik 

Člani KK Triglav 
bodo zborovali 
Košarkarski klub Triglav je lani 

slavil 25-letnico organizirane košarke. 
Poleg tega pa ima ta kranjski košar
karski kolektiv v svojih vrstah odličen 
kader, ki se od članov do pionirjev 
ponaša s solidnimi uvrstitvami v vseh 
tekmovanjih. 

V ta namen so za četrtek, 5. 
februarja, ob 19. uri v domu JLA pri
pravili svoj letni občni zbor, na 
katerem bodo slovesno proslavili sre
brni jubilej. Na zbor pa niso vabljeni 
samo člani, marveč tudi vsi ljubitelji 
kranjske košarke. -dh 

»TTT« 
Športna redakcija televizije 

Ljubljana pripravlja novo rekre
acijsko oddajo »TTT« ali televi
zijski trim test, k sodelovanju 
vabi vse, ki bi se radi ukvarjali z 
rekreacijo in dvignili svoje teles
ne sposobnosti. Edini pogoj je, da 
bodo letos stari najmanj 35 let. 
Prijavijo se lahko moški in žen
ske, in sicer na naslov: Športna 
redakcija televizije Ljubljana, 
Ljubljana 61000, Tavčarjeva 17 
— za oddajo »TTT«. Vsem pri-
javljencem bo športna redakcija 
sporočila dan in uro oddaje, da bi 
lahko pravočasno prišli na sne
manje. Sodelujoči bodo prejeli 
nagrade. 

Matjašič : Mazi 1:0 
V 9. kolu šahovskega prvenstva 

Kranja je bil Mazi drugič poražen, 
Deželak pa je zabeležil novo zmago 
z Novakom. Ta dva igralca imata 
pol točke prednosti pred Rakovcem 
in Jokovičem, ki je v 9. kolu prema
gal Kreka. Vrstni red po devetem 
kolu: Mazi in Deželak 6,5, Rakovec, 
Jokovič 6, Krek, Matjašič, Muri 5,5, 
Krek 5, Novak in Podgornik 4,5. 

L . M . 

Na Ravnah 
zanimanje 

za hokej 
Tržič — Osnovna organizacija 

Zveze socialistične mladine Ravne v 
Tržiču ima zelo delavno športno 
sekcijo. Njeni člani so bili že nekaj
krat najboljši na raznih občinskih 
tekmovanjih. Letos so uredili v 
krajevni skupnosti naravno drsališče 
in osnovali hokejsko sekcijo. Hoke
jisti so odigrali že nekaj tekem z mo
štvi iz drugih krajevnih skupnosti in 
organizacij združenega dela. Najza
nimivejša so bila srečanja z ekipo 
Ljubnega. Dvakrat so zmagali 
Ravenčani, in sicer z 10:9 in 27:6, en
krat pa igralci Ljubnega z 8:6. Ekipi 
imata v načrtu še nekaj tekem, kar 
bo Ravenčanom še posebno dobro
došlo, saj nameravajo igrati v divji 
hokejski ligi. J . Kepic 

Triglav boljši 
od prvoligaša 

V Šibeniku je bilo vaterpolsko 
tekmovanje za Pokal Solaris 76, na 
katerem je sodelovalo 8 ekip. Kranj
čani so zasedli 7. mesto in so pustili 
za sabo hercegovski Jadran. Na tur
nirju so sodelovale le ekipe I. zvezne 
lige. Triglav je dosegel naslednje re
zultate: Triglav : POŠK 3:6, Kotor : 
Triglav 12:4, Triglav : Primorje 5:3, 
V finalu za 7. mesto pa je Triglav 
premagal Jadran s 7:3. Vrstni red: I. 
Kotor, 2. Solaris, 3. Mornar, 4. 
POŠK, 5. Primorje, 6. Jug, 7. Tri
glav, 8. Jadran. M . Živulovič i 

V Stražišču raste nov rod 
V telovadnici osnovne šole Lucijana Seljaka v Stražišču je štirikrat tedensko 

živahno. Kako naj tudi ne bi bilo, saj štirideset mladih namiznoteniških nav
dušencev stražiškega športnega društva Sava z vso zagrizenostjo vrti loparje in se 
pod vodstvom Darka Pangriča in Matije Bajžlja pripravlja za turnirje. 

Z namiznim tenisom so se v Stražišču začeli ukvarjati leta 1955. Takrat so bili 
namreč kot samostojna sekcija pri TVD Partizan, pozneje pa so v ŠD Mladost 
vključili tudi namizni tenis. Prav pri Mladosti pa so imeli tudi največje uspehe. 
Brata Frelih, Bevk, Bajželj, Brenk in Pangrič so prav v tem obdobju v sloven
skem in jugoslovanskem merilu dosegli lepe uspehe. Vse do leta 1963 sta bila 
Freliha, Bevk in Matija Bajželj med deseterico najboljših, Riko Frelih in Čadeževa 
pa sta prišla še višje, saj sta stražiški namizni tenis dobro reprezentirala za barve 
jugoslovanske državne reprezentance. To pa je bilo za osemletno obdobje tudi 
največ, kar so dosegli. Po letu 1963 pa je klub začel pešati. Igralci so se namreč 
posvetili študiju, delu, se razkropili in delo, ki je bilo vezano na uspehe, je propadlo. 

Po večkratnih poizkusih, da hi delo že v sedanjem ŠD spet zaživelo, je 
zaradi neresnosti in premajhnega zanimanja vedno obstalo, čeprav so dobro 
zastavili, vedno le na začetni poti. Toda v zadnjih dveh letih se je delo spet začelo 
tako kot je treba. Tadina in Štrukelj imata pri tem največ zaslug. Da je delo spet 
steklo tako kot je treba, pa imata v zadnjem letu pri tem največ Darko Pangrič in 
Matija Bajželj. Okrog sebe sta zbrala mlade nadebudneže. Začela od začetka in 
delo je steklo spet že po uhojeni lepi stari poti. Mladi so začeli loparje vihteti z vso 
silo in pri tem tudi uspehi niso izostali. Kratke skupne priprave v Bohinju so mlade 
Stražišane po kratkem času še pripeljale med najboljše v Sloveniji. V klubu imajo 
namreč dve ekipi pionirk, ki so med štirimi najboljšimi v Sloveniji. 

V Stražišču torej raste nov rod namiznoteniških igralcev, ki bo s takim delom 
kot ga imajo začrtanega, kaj kmalu žel še večje uspehe kot že v prvih dveh letih. 
Upamo lahko le, da delo, ki je lepo zastavljeno, ne bo ostalo spet na začetku poti. 

' ' ' I). Humer 



Gorenjci 
na beli olimpiadi 

FRANCI ŽBONTAR, rojen 12. junija leta 
1952, tehnik v Železarni Jesenice: 

»Innsbruck so /.amo druge olimpijske igre. 
Upam, da bomo v B skupini tretji. V Sapporu 
nismo imeli sreče. Dve tekmi za trening sem 
zaradi poškodbe počival. Sedaj sem zdrav in 
bom lahko igral po svojih močeh. Reprezen
tanca se boljše ne da sestaviti. Izjema so igralci 
v tujini, ki pa na igrah ne smejo nastopati.« 

MARJAN ŽBONTAR, rojen 24. marca 
leta 1954, strojni tehnik v jeseniški 

. Železarni: 
»Računal sem, da bom med potniki na svojo 

prvo olimpiado. Upam, da bo naše hokejsko 
moštvo zasedlo drugo ali tretje mesto v B sku
pini turnirja. Sodim, da bo ameriška reprezen
tanca najmočnejša. Sodelovanje na olimpijskih 

igrah je po moje za vsakega športnika velik 
uspeh.« 

ROMAN SMOLEJ, rojen 6. septembra 
leta 1946, uslužbenec v jeseniški Železarni: 

»Doslej sem bil med udeleženci olimpijskih 
iger v Grenoblu, kjer smo hokejisti dosegli iz
reden uspeh, in v Sapporu, kjer smo bili neko
liko slabši, in to ne zaradi slabe igre, temveč 
zaradi precejšnje nesreče. Najstarejši sem v 
državnem hokejskem moštvu in Innsbruck bo 
že moja tretja olimpiada. Tretje mesto v B sku
pini bo za nas uspeh. Sicer pa sem prepričan, da 
je sodelovati na olimpiadi čast, obenem pa še 
večja odgovornost.« 

Predstavitev olimpijcev 
pripravila J. Košnjek in 
F. Perdan 

Ivan Ščap Edo Hafner 

Silvo Poljanšek Franc Zbontar 

Marjan Zbontar Roman Smolej 

Letošnji Innsbruck 
najveličastnejši 

Jutri se bodo v tirolskem glavnem mestu začele 12. zimske 
Olimpijske igre, ki bi morale sicer biti v Denverju, glavnem me
stu ameriške zvezne države Colorado. Američani so jih zaradi 
pomanjkanja denarja odklonili. Avstrijci pravijo za jutri začete 
igre, da bodo skromne in vzorne. Pa bodo vendarle najveličast
nejše v zgodovini zimskih olimpiad. Na njih bo olimpijsko misel 
uresničevalo več kot 1400 športnikov iz 38 držav. Igre bodo z 
obiski počasti le številne ugledne osebnosti z avstrijskim kanc
lerjem Kreiskvem na čelu, novice z iger pa bo v svet pošiljalo 
več kot 1000 novinarjev! 

Olimpijski ogenj že gori! V petek so ga slovesno prižgali v 
Atenah, ga prepeljali do Dunaja, od tod pa v Innsbruck, kjer bo 
ponovno vzplamtel pod veliko skakalnico na Bergislu in v olim
pijski vasi. Prižgala ga bosta avstrijska športnika: sankač 
Feistmantl in nekdanja prvakinja v smuku Kristl Hass! Plame
na bosta oznanjala olimpijsko načelo in vse plemenite č loveške 
vrline, ki so v današnjem svetu in tudi v športu vedno pogosteje 
pozabljene! 

Letošnji Innsbruck v zgodovini nima primerjave. Na prvi 
zimski olimpiadi v Chamonixu leta 1924 je sodelovalo 293 šport
nikov iz 16 drž~av. Druge igre so bile leta 1928 v St. Moritzu. Ude
ležilo se jih je 494 športnikov iz 25 držav. Leta 1932 je bila »bela« 
olimpiada v Lake Placidu. 307 športnikov iz 17 držav je sodelo
valo. Četrte in pete zimske igre so bile leta 1936 in leta 1948 v 
Garmischu in St. Moritzu. Udeležilo se jih je 756 oziroma 713 
športnikov iz 28 držav. Leta 1952 sledi Oslo (730 športnikov iz 30 
držav), štiri leta kasneje Cortina (819 športnikov iz 32 držav) in 
leta 1960 Squau Vallev, kjer je bilo zaradi oddaljenosti le 630 
športnikov iz 30 držav. Devete zimske igre so bile leta 1964 v 
Innsbrucku. 1279 športnikov iz 36 držav je sodelovalo. Potem 
prihaja na vrsto Grenoble leta 1968. Športnikov je bilo 1219, za
stopali pa so 36 držav. Zadnje zimske igre so bile pred štirimi 
leti v japonskem Sapporu. 35 držav je zastopalo 1400 
športnikov. 

Veliko velikanov zimskega športa so dale dosedanje olimpi
ade. Spomnimo se norveškega tekača Hauga, finskega drsalca 
Thunberga, nizozemske drsalke Henie, norveškega skakalca 
Ruuda, francoskega smučarja Oreillerja, avstrijskega asa 
Sailerja in francoskih smučark, sester Goitschel, potem franco
skega smučarja Killvja, izrednih sovjetskih plesnih parov. 

Tudi veliki uspehi naših športnikov so vezani na olimpiade, 
čeprav na dveh, ki sta bili leta 1932 in leta 1960 v Ameriki (Lake 
Placid, Squaw Valley) jugoslovanskega zastopstva ni bilo. Ne 
bomo pozabili uvrstitev tekačev Zdenka Šviglja, Jožka Janše , 
Franca Smoleja, Jožeta Knifica, Matevža Kordeža itd. Ponosni 
smo na Janeza Poldo in njemu enak rod skakalcev, na Majdo 
Ankele, Petra Lakoto, Ludvika Zajca, hokejiste in Danila Pud-
garja. . . 

Vsem našim, ki nas bodo prihodnje dni zastopali v Inns
brucku, želimo najmanj takšne uspehe . . . J. Košnjek 

Zvezni 
trenerji 
o možnostih 
naših 
v 
Innsbrucku 

Ludvik Zaje Gašper Kordež Tone Vogrinec Hayni Premysl 

L U D V I K Z A J C , rojen 21. ja
nuarja leta 1943, zvezni trener za 
smučarske skoke: 

»Napovedovanje je nehvaležna 
zadeva, posebno v predolimpijskih 
sezonah, ko se vsi tekmeci še načrt-
neje in boljše pripravljajo in nobene 
stvari nihče ne prepušča naključju. 
Fantje in vodstvo reprezentance se 
trudimo, delamo, vendar vsi proble
mi še niso rešeni. Želim, da bi fantje 
v olimpijskih trenutkih dobro ska
kali in da bi pokazali tisto, kar zna
jo. Potem bi bili lahko sami s seboj 
zadovoljni. Za zmagovalcem naši 
najboljši ne bi smeli zaostati za več 
kot 30 točk. Na manjši skakalnici bi 
pomenil takšen zaostanek slabšo 
uvrstitev, na večji pa boljšo. Sicer pa 
v primeru dobre forme ni pomemb
no, ali je skakalnica večja ali manjša. 
Na koroško-slovenski turneji naši 
niso zaostajali za najboljšimi več 
kot 30 točk in bili solidno uvrščeni. 
Takšni dosežki bi na Intersportu po
menili celo 12. mesto. Na žalost pa 
smo za najboljšimi zaostajali tudi po 
60 točk.« 

T O N E V O G R I N E C , zvezni tre
ner alpskih smučarjev: 

»Prevelika pričakovanja bi bila 
mogoče pretirana, čeprav lahko v 
Innsbrucku dosežemo uvrstitev, ki 
se je našim alpskim smučarjem na 
dosedanjih olimpiadah vedno izmuz
nila. Mislim predvsem na Bojana 
Križaja, ki bo tekmoval v slalomu in 

veleslalomu, disciplinah, kjer je 
izpad velik in lahko ostane Bojan 
tudi brez uvrstitve. To povem zaradi 
tega, da kasneje ne bi bilo prevelike
ga razočaranja! Lažje je v tem pri
meru državam, ki bodo imele v obeh 
kategorijah po štiri enako dobre tek
movalce. Smolo v tem primeru lažje 
prenesejo! Miran Gašperšič se je 
sposoben v slalomu uvrstiti med 
prvih dvajset. Na svetovnem prven
stvu v St. Moritzu je bil namreč 11. 
Andrej Koželj bo vozil za kombina
cijo skupaj z Ajdinom Pašovičem. V 
smuku kaj posebnega od njiju ne 
pričakujem. Posebno za slednjega 
sodim, da bomo zadovoljni, če bo 
slalom in veleslalom srečno zvozil do 
cilja.« 

GAŠPER KORDEŽ, zvezni tre
ner za smučarske teke, rojen 
1. januarja leta 1929 na Jamniku, 
stanuje v Kranju: 

»Z večjimi željami od uvrstitve v 
drugo polovico tekmovalcev jugo
slovanski tekači v Innsbruck ne po
tujemo. Dosežki bodo enaki možno
stim treninga. Oba, Kordeževa in Je
lene, sta popolna amaterja. Tekaški 
šport, predvsem vrhunski, amaterjev 
v takem smislu, kot sta naša, ne 
pozna več. Maks Jelene je na primer 
prišel na nekaj zadnjih tekem di
rektno iz službe! Trenirali smo, ven
dar po moji sodbi še premalo. 
Vrhunski tekači imajo v nogah na 

primer do 1. oktobra že 4000 ,suhih' 
kilometrov. Ob precejšnjih kilome
trih naših na snegu je bil prav suhi 
trening pomanjkljivost. Kordeževa 
in Jelene bosta tekla in se borila!« 

HAYNI PREMYSL iz Prage, 
zvezni trener hokejskega mo
štva: 

»Želimo doseči rezultate, primerne 
našim možnostim in znanju. To po
meni, da moramo premagati nam 
enake tekmece kot so Romuni, Nor
vežani in Japonci. Će pa dobimo še s 
kom od boljših nasprotnikov, bo to 
izreden uspeh! To je cilj igralcev in 
vodstva in za dosego tega cilja dela
mo in treniramo. V današnjem ho
keju ni nič naključnega, nič prepu
ščenega improvizaciji. Vse mora biti 
preračunano in sistematično! Naše 
priprave so bile prilagojene ritmu 
igranja na olimpijskih igrah. V petih 
dneh smo odigrali na primer štiri 
tekme s težkimi nasprotniki. To 
velja še posebej za češkoslovaški 
Motor. Vmes pa smo še redno treni
rali. To prispeva k večji fizični moči, 
od nje pa je veliko odvisna psihična 
in druge plati igralčevega počutja. 
Dobro vem, kaj moštvo zmore in kaj 
ne! Vesel bom tretjega ali četrtega 
mesta v skupini. 80 odstotkov uspe
ha je v rokah fantov in njihove 
borbenosti. O drugem pa lahko odlo
ča tudi sreča!« 

Besedilo: J. Košnjek 
Slike: F. Perdan 

Kolektiv kranjske poslovne enote Zavarovalnice Sava je v soboto razpravljal 
o poslovanju v minulem letu. — Foto: F. Perdan 

Ob 30-letnici zavarovalstva v Sloveniji so na zboru delovne skupnosti podelili 
priznanja najprizadevnejšim članom kolektiva in upokojencem. — Foto: F. 
Perdan 

Ugoden poslovni rezultat 
Bled — Okrog 90-članski kolektiv 

delovne skupnosti kranjske poslovne 
enote Zavarovalnice Sava je v sobo
to, 31. januarja, na Bledu ocenil po
slovanje kranjske enote v minulem 
letu. Pred zborom delovne skupnosti 
je bila tudi redna skupščina osnovne 
organizacije sindikata, sprejeli pa so 
tudi nekatera pravila. 

Na seji zbora delovne skupnosti so 
ugotovili, da so minulo poslovno leto 
končali uspešno. Začrtani plan na 
začetku leta 1975 so presegli za več 
kot štiri odstotke. Število zavaro
vanj se je lani povečalo od 129.345 v 
letu 1974 na 135.321., Število civilnih 
zavarovanj se je povečalo za 2800, 
število avtomobilskih pa za okrog 
3000. Nekaj težav so imeli lani pri 
zavarovanju živali. Direktor poslov
ne enote Ivo Hrovatin je poudaril, 
da tudi v zavarovalnici ugotavljajo, 
da je položaj v kmetijstvu vedno 
težji. To se kaže predvsem v neneh
nem naraščanju reprodukcijskih 
stroškov in v zaostajanju cen kme
tijskih proizvodov. Zato postajajo 
zavarovalne premije za kmeta pre
visoke, intenzivna in specializirana 
reja pa prinaša nove težave pri 
zdravljenju živali. Stroški zdravlje
nja živali so se močno povečali in 
veterinarske storitve so se podražile 
za 80 odstotkov. 

Tudi število izplačanih škod se je 
lani povečalo v primerjavi z letom 
prej. 1974. leta je kranjska poslovna 
enota Zavarovalnice Sava, ki pokri
va kranjsko, radovljiško, škofjeloško 
in tržiško občino, izplačala 20.876 
škod, lani pa 21.759. Predvsem se je 
povečalo število izplačanih škod pri 

imovinskih zavarovanjih, medtem 
ko so se odškodnine za življenjska 
zavarovanja zmanjšale. Sicer pa 
večjih škod v minulem letu ni bilo, 
razen v Planiki, kjer je znašala 8 mi
lijonov dinarjev, in v Škofji Loki v 
Ljubljanskih mlekarnah, kjer je 
znašala tri milijone in pol. 

Na območju kranjske poslovne 
enote je znašal lani 6-odstotni gasil-, 
ski prispevek prek 1,8 milijona di
narjev. Na kranjsko občino je tako 
odpadlo okrog 866.000, na radovlji
ško nekaj nad 423.000, škofjeloško 
prek 394.000 in na tržiško občino 
189.000 dinarjev. Tako kot že vsa 
leta pa je kranjska poslovna enota 
skrbela tudi za tako imenovano pre
ventivo. 37 gasilskim društvom na 
območju štirih gorenjskih občin so 
odobrili lani 88.500 dinarjev. S tem 
denarjem so društva laže nabavila 
motorne črpalke in drugo opremo 
ter zgradila vodne bazene. 

Poslovanje v minulem letu kranj
ske poslovne enote Zavarovalnice 
Sava je na zboru pozdravil in po
hvalil tudi sekretar sveta zveze 
komunistov Zavarovalnice Sava 
Ivan Škerbec, ki je 93-članskemu 
kranjskemu kolektivu, ki ima poleg 
tega tudi 71 zastopnikov, zaželel 
tudi letos čimveč uspehov. Zbora so 
se udeležili tudi predstavniki vseh 
štirih gorenjskih občinskih skupščin 
in predstavnika Zavarovalnice 
Croatia. 

Nazadnje so na zboru ob 30-let
nici zavarovalstva v Sloveniji 17 čla
nom kolektiva in 11 upokojencem 
podelili tudi posebna priznanja. 

A. Žalar 

Enaindvajset zamudnikov 
Koordinacijski odbor za družbene organizacije 
in društva pri občinski konferenci SZDL Tržit 
razpravljal o usklajevanju pravil društev in druž
benih organizacij z zakonom o društvih in drugo 

zakonodajo s tega področja 
Tržič — Koordinacijski odbor za 

družbene organizacije in društva, ki 
ga vodi Jože Mokorel, podpredsed
nik občinske konference SZDL 
Tržič, in njegove delovne skupine so 
opravili zadnje čase precejšnje delo. 
Člani odbora in delovnih skupin so 
ocenili in pregledali 48 pravil in sta
tutov družbenih organizacij in dru
štev iz tržiške občine od skupno 69, 
kolikor jih je v tržiški občini. Pred
vsem so bili pozorni na usklajenost 
pravil z zakonom o društvih in dru
gimi predpisi ter ustavo. 21 družbe
nih organizacij in društev te naloge 
še ni uresničilo, čeprav je rok 31. 12. 
1975 že pretekel in jih je občinska 
konferenca SZDL stalno opozarjala. 
Koordinacijski odbor kljub preteče-
nemu roku poziva k predložitvi 
pravil. A l i bodo društva, ki obvezno
sti zaradi neopravičljivih razlogov 
niso izpolnila, doletele sankcije, je v 

pristojnosti občinskega upravnega 
organa za to področje. 

Nekateri od omenjenih 21 družbe
nih organizacij in društev imajo za 
zamude razloge. Precej jih čaka na 
občne zbore oziroma skupščine 
osnovnih organizacij, ki morajo pra
vila društev ali zvez tudi potrditi. 

Sicer pa so odbor in delovne sku
pine za pregled pravil družbene or
ganizacije in društva opozorile na 
številne pomanjkljivosti. Največ
krat so bila pomanjkljiva določila o 
mandatu članov vodstva, sklepčno
sti in usodi premoženja, če družbena 
organizacija ali društvo preneha ob
stajati. V Tržiču opozarjajo na šte
vilne nejasnosti s tega področja, ob
enem pa zagovarjajo, naj bi prešlo 
premoženje v takih primerih v ob
činske roke, ne pa v roke republiških 
organov in zvez. 

J . Košnjek 


